
Glasilo občine Vrhnika 

s t r a n 4 

MMILCEM 

Nova centrala že pod 
napetostjo 

s t r a n 9 

Konec marca je Iskra napo
sled na Vrhniko dobavila novo 
kompletno Siemensovo tele
fonsko centralo. Iskrini mon
terji so jo začeli montirati v pr
vem tednu aprila, ko smo jih 
zmotili z našim fotoaparatom. 

Po zadnji informaciji, ki smo 
jo dobili 11. maja pri inž. Iliču, 
ki je nadzorni gradnje in mon
taže, je stanje takole: »Cen
trala je pod napetostjo, zdaj 
opravljamo funkcionalne pre
skuse po posameznih sklopih 
in fazah. Preskušanje naj bi 
trajalo do konca maja, ko naj 
bo centrala pripravljena na 
kvalitativni in tehnični pregled. 
V juniju naj bi centralo od Iskre 
prevzel investitor, se pravi ptt, 
in sledijo še pregledi občinskih 
in republiških inšpekcijskih 
služb (požarne, sanitarne, te
lekomunikacijske). Računamo, 
da bo do konca junija centrala 
dobila uporabno dovoljenje, 
s tem pa bo mogoče nanjo 
priključiti telefonske naročnike 
iz prve faze predvidene naroč
niške mreže.« 

Nove informacije o telefoniji 
torej v naslednji številki Na
šega časopisa. (S. S.) 

VRHNIŠKA GRB IN 
ZASTAVA 

s t r a n 2 

ZA TISK NA PAPIR ZA TISK NA TKANINO 
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inšpektor, ki je v povezi.. 
z poveljnikom Učnega centri, 1 

Franjo Modrijan, je pos ta j 
naslednjo pobudo: 

Na regionalni cesti Vrhnik 
-Borovnica M 324 je na ba 
kini vdor od Pivka do DrašlefjP! 
Cesta je obremenjena in uf* 
čena. Treba je nemudoiU 
ukrepati. 

France Cukjati je podal fl 
slednjo pobudo: j 

Glede na izid g lasova^ ' 
o Odloku o praznovanju občig 
skega praznika (predlog ni L 
sprejet) in glede na to, da d E 
temu odloku ni bila veči^j 
vseh delegatov, je predla<L 
statutarnopravni komisiji, <j2| 
do naslednje seje p r ip r^ 
predlog, da se veljavni odlip 
o praznovanju občinskeL ( 

praznika ukine. Praznik bi rrL 
ral biti poenoten za vse, ali nu 

Ivan švigelj je podal K 
slednjo pobudo: ^ c 

Na terenu, ki je 200 m v i ^ e 

od potoka, iz katerega se va g , 
čani Pokojišča osk rbu j ^ 
z vodo, je nastalo pravo mrh 
višče. Teren naj se razišče v 

ugotovi škodljivost za vodo. L 
Franc Volek je postavil n V e 

slednje vprašanje: v 

»Kaj je z odgovornostjo | r 

publiškega poslanca Jane/ 
Jerina, ali dobiva vabilo in tjL 
divo za občinske skupščine? 

Odgovor je pripravil sekrel 
hat skupščine: 

Republiški poslanec g. Jp 
nez Jerina, kakor tudi H 
slanka ga. Dularjeva prej 
mata vsa gradiva za seje < 
činske skupščine. O seji 
redno in pravočasno infort 
rana. Udeležba na sejah o 
činske skupščine pa za re| 
bliska poslanca ni obvezna. 

Poslanca sta bila v repul 
ško skupščino izvoljena na 
posrednih demokratičnih vo 
tvah in sta odgovorna volilce 
Odpoklic delegata je urej1 

v zakonu o volitvah v skup\|; 

čini. s . : 

Ne ostanimo 
brezbrižni ob 
tragediji 
državljanov 
Bosne in 
Hercegovine 

Skupščina občine Vrhnika se je odločila pridružiti se 
človekoljubni akciji zbiranja pomoči za žrtve vojaške agre
sije in mednacionalnih spopadov v Bosni in Hercegovini. 

Ob spremljanju vsakodnevnih poročil o trpljenju prebi
valcev Bosne in Hercegovine ne moremo ostati ravno
dušni. Pretresljivi so prizori prestrašenih otrok, nemočnih 
žena, mater in starčkov, ki ob grozi, ali bodo preživeli, trpijo 
še pomanjkanje v najosnovnejših potrebah. Kljub rekam 
beguncev, ki se umikajo, ostaja na kriznih območjih mno
žica tistih, ki ne morejo pobegniti. 

Eno od območij, kjer so razmere najtežje, je tudi občina 
Čapljina. S to občino se je naša občina pobratila že pred 
leti in bila ves čas v tesnih, prijateljskih stikih. V času, ko je 
bila naša država Slovenija cilj vojaške agresije, občina 
Čapljina ni ostala ravnodušna. Predsedstvo njihove občine 
je takoj ponudilo pomoč, čim so bili obveščeni o razmerah 
v naši občini. K sreči pomoči pri nas nismo potrebovali. 

Pomoč beguncem iz BiH organizirata tudi Rdeči križ in 
Karitas na Vrhniki. Njuna pomoč bo namenjena vsem 
beguncem iz B iH, tudi tistim, ki so se zatekli na območje 
naše občine in prebivalcem, ki so še ostali v ogroženih 
krajih. Kljub temu menimo, da je naša dolžnost, da prebi
valcem pobratene Čapljine še posebej in izdatneje poma
gamo. 

Zato smo se odločili pozvati vsa podjetja in obrtnike 
v naši občini, naj s konkretno pomočjo prispevajo skladno 
s svojimi zmožnostmi. Predlagali smo jim, naj takoj pro
učijo, na kakšen način bi lahko pomagali prebivalcem 
Čapljine. Le-ti potrebujejo nepokvarljive prehrambene iz
delke, predvsem otroško hrano, oblačila - predvsem otro
ška - čistila in proizvode, namenjene higieni ipd. Ves 
darovani material naj bi bil tudi primerno pripravljen za 
transport. 

Tisti, ki proizvodov ne bi imeli, se lahko odločijo tudi za 
denarne prispevke. Z zbranimi sredstvi bi nakupili material, 
ki bi bil najprimernejši za ogrožene. 

Ob tej priložnosti pozivamo tudi druge prebivalce občine 
Vrhnika, naj ne ostanejo neprizadeti ob tej človeški trage
diji. Izkušnje iz preteklih mesecev, ko smo se Vrhničani 
odzivali v akciji zbiranja pomoči za begunce iz Hrvaške, 
nas vzpodbujajo, da tudi tokrat pričakujemo razumevanje 
za človeško stisko. 

Vsi tisti, ki se boste odločili prispevati v materialu, lahko 
prispevke oddate tako kot doslej: zbirata jih Rdeči križ in 
Karitas na Vrhniki, ali pa pokličite tajništvo Skupščine 
občine Vrhnika, telefon 751-157, kjer bomo posredovali 
informacije o neposredni pomoči prebivalcem Čapljine. 
Tudi tokrat bodo prispevke zbirale trgovine, kjer bo priprav
ljen poseben prostor. 

Denarne prispevke nakazujte na žiro račun Rdečega 
križa Vrhnika štev. 50110-678-54154. Tisti, ki bodo želeli 
denar prispevati neposredno za prebivalce Čapljine, naj pri 
nakazilu pripišejo - za Čapljino. 

Z a vse prispevke, ki se bodo zbrali za prebivalce Čap
ljine, bo Skupščina občine Vrhnika poskrbela, da bodo, 
vročeni neposredno tistim, katerim so namenjeni. 

Pričakujemo, da boste našemu pozivu prisluhnili in se 
odzvali človekoljubni akciji. Prispevajmo s svojimi dejanji 
k humanemu odnosu do ljudi, ki so zaradi brezobzirnih 
političnih interesov potisnjeni v vrtinec trpljenja. Ne pridru
žimo se tistim, ki z zapiranjem meja odrekajo zatočišče 
nemočnim, ne sledimo tistim, ki begunce mečejo čez ladij
ski krov in sami bežijo pred odgovornostjo do človeštva. 

V imenu vseh žrtev se zahvaljujemo za vaš posluh ih za 
vsako še tako simbolično pomoč. 

S O VRHNIKA 

OBVESTILO 

Občinska organizacija Rdečega križa Vrhnika sporoča, 
da se je do 7. 5. 1992 na Vrhniki prijavilo in dobilo status 
razseljene osebe 169 državljanov iz republike Bosne in 
Hercegovine. Od tega je 7 otrok do 1. leta starosti, 41 otrok 
do 7. leta, 46 otrok do 18. leta, 67 žensk in 8 moških. 

Prihajajo iz različnih krajev B iH, kot so Prijedor, Sara
jevo, Travnik, Sanski Most, Doboj, Ključ, Brčko, Teslič, 
Prnjavor, Odžak.. . 

Po večini so muslimanske in hrvaške narodnosti. Vsi so 
nastanjeni pri sorodnikih in znancih. Pomoč, ki jo nudi 
Rdeči križ, je v obliki oblačil in družinskih paketov s hrano, 
ki smo jih prejeli od republiškega Rdečega križa. Žal pa 
v teh paketih ni otroške hrane, iz podatkov pa vidimo, da je 
med pribežniki največ prav otrok. 

Vrhničani, pomagajmo, darujmo tudi otroški hrano. Od
date jo lahko vsak delavnik od 7. do 14. ure na 0 0 RK, 
Poštna 7 B ali na Karitas, Voljčeva cesta ali v ta namen 
pripravljene škatle v trgovinah. 

Hkrati pozivamo vse pribežnike iz r. BiH, ki še niste 
prijavljeni na 0 0 RK, prijavite se čimprej zaradi ureditve 
statusa. 

Poleg beguncev iz BiH pa je na Vrhniki še vedno 15 
beguncev iz r. Hrvaške, ki se še ne morejo vrniti domov. 

0 0 RK Vrhnika 

Nadaljevanje nesklepčne marčevske skupščinske seje 

Praznik, grb in javni red 
15. skupno sejo vseh treh 

zborov Skupščine občine Vrh
nika, so zaradi nesklepčnosti 
26. marca nadaljevali 9. aprila. 
Tako je bilo na tej seji od 17 
delegatov družbenopolitičnega 
zbora prisotnih 11 delegatov, 
pri zboru krajevnih skupnosti 
od 17 delegatov 15 prisotnih 
ter pri zboru združenega dela 
od 17 delegatov 12 prisotnih. 
Ker so bili vsi trije zbori 
sklepčni, se je delo skupščine 
lahko nadaljevalo. Najprej so 
tajno glasovali o odloku o praz
novanju občinskega praznika 
občine Vrhnika. Vemo, da je 
bilo v dvomesečni razpravi kar 
precej besed za in proti no
vemu datumu (10. maj) kot ob
činskem prazniku. Izid tajnega 
glasovanja pa je bil: 

D P Z - 8 ZA, 1 PROTI, 
1 VZDRŽAN; 
Z K S - 11 ZA, 3 PROTI, 1 NE
V E L J A V N A G L A S O V N I C A ; 
ZZD - 6 ZA, 4 PROTI 

S tem predlog novega da
tuma občinskega praznika ni 
bil sprejet, in 6. maja še ostaja 
občinski praznik. 

Nato so delegati soglasno 
sprejeli, da se osnutek odloka 
o grbu in zastavi občine Vrh
nika prekvalificira v predlog ter 
da se ga sprejme. 

Navedimo le nekaj osnovnih 
poudarkov iz odloka: 

- grb in zastava se lahko 
uporabljata le v predpisani 
obliki; 

- grb je v obliki ščita, osred
nji simbol je grška ladja z jam
borom in sedmimi vesli; 

- osrednja barva je modra, 
ki ponazarja nebo in dve valov-
nici; 

- ščit je obrobljen z belo in 
oker barvo; 

- zastava je modre barve 
z oker zaključkom na krajši 
stranici; 

- grb je v zgornji polovici 
zastave na oker pravokotniku; 

- za vse pravilnosti upo
rabe in izdajo dovoljenj za upo
rabo zastave in grba skrbi od
delek za notranje zadeve; 

- lahko se uporabljajo tri 
oblike grbov: za odtise na tka
nino, za registrske tablice in za 
odtise na papir (na sliki na I. 
strani dva grba in zastava). 

Razprava se je razživela ob 
obravnavi osnutka odloka 
o javnem redu in miru na Vrh
niki. Delegati so podali nekaj 
predlogov: 

- v času obredov v sakral
nih objektih zagotoviti varstvo 
pred hrupom; 

- prepovedati nabiranje 
gob na tujem zemljišču brez 
dovoljenja lastnika; 

- prepovedati kajenje v jav
nih prostorih, da se zaščitijo 
nekadilci; 

- prepovedati vodenje psov 
na zelenice in kmetijsko zem
ljišče; 

- nekaj smeha je požel 
predlog, da se za pse ustanovi 
sprehajališče. 

Osnutek odloka so delegati 
nato sprejeli ter ga dali v eno
mesečno razpravo. O vsebini 
odloka pa bomo več poročali, 
ko ga bo skupščina sprejela 
kot predlog na naslednjem za
sedanju. 

Zasedanje skupščine se je 
nato nadaljevalo po ustaljeni 
obliki; delegati so se spet raz-
živeli ob postavljanju delegat
skih vprašanj in odgovorov na-
nja. 

Franjo Modrijan je zahteval 
objavo vprašanja, ki ga je sam 
postavil na skupni seji 19. 12. 
1991, ter tudi odgovor: 

VPRAŠANJE: 
V program II. fraze vodoo-

skrbe občine Vrhnika je bil 
zgrajen tudi rezervoar v visoki 
coni Do l -Laze že v letu 1990. 

»Kje so objektivni in subjek
tivni vzroki, da rezervoar še do 
danes ne obratuje?« 

ODGOVOR je posredovalo 
Komunalno podjetje Vrhnika. 

Vodovod in rezervoar Laze 
sta v obratovanju. Nanj je prik
ljučen le en porabnik. Da bi 
lahko izvedli priključitev celot
nega kompleksa Laz na cen
tralni vodovodni sistem, smo 
dne 8/4-1991 poslali dopis K S 
Borovnica, s katerim postav
ljamo določene pogoje, so do
ločeni z veljavnim zakonom 
o komunalni dejavnosti in s hi
giensko tehničnimi predpisi. 
Fotokopijo omenjenega dopisa 
vam pošiljamo v prilogi. Pogoji 
s strani K S Borovnica do da
nes niso bili izpolnjeni, ozi
roma na dopis tudi ni bilo no
benega odgovora. 

Glede na vprašanja kraja
nov o priklopu lokalnega vodo
voda Laze na centralni sistem, 
vas obveščamo, da je to 
možno v skladu z veljavnim 
Zakonom o komunalni dejav
nosti in higiensko tehničnimi 
predpisi. 

To pomeni, da je predpogoj 
izklop lokalnih vodnih virov, 
tako da ne more prihajati do 
mešanja vod in s tem možnosti 
vdora vode in zajetja v Lazah 
v centralni vodovodni sistem. 

Tehnična izvedba je mo
goča: 

1. Z montažo števca na 
priključkih in zagotovitvijo po
gojev za izpolnitev zahtev 
glede mešanja vode. 

2. oziroma s prenosom vo
dovoda v upravljanje Komu
nalnega podjetja Vrhnika. 
V tem primeru bomo ukrepe 
izvedli sami. 

Peter Kobal, je postavil na
slednje delegatsko vprašanje: 

»Kdo je upravljalec z zem
ljišči, ki so bila do nedavnega 
v lasti J A ? Kaj je z goloseki na 
Trojici?« 

Na vprašanje sta odgovorila 
Vili Granda, ki je dejal, da 
z zemljiščem Trojica upravlja 
Obrambno ministrstvo Repu
blike Slovenije in Tone Je-
senko, ki je pojasnil, da je 
o zadevi obveščen gozdarski 

Noben vrhniški otrok ne 
sme biti lačen 

Kot živopisan travnik je vi
deti prostor okoli vrhniških šol, 
ko otroci lepo oblečeni, rdeče-
lični in razigrani hitijo v hišo 
učenosti. Živahno se pogovar
jajo, da se že od daleč sliši 
njihovo čebljanje. Opazovala 
sem jih in razmišljala, ali je mo
goče, da so ti otroci na robu 
lakote, da nimajo malice, ker 
jim je starši ne morejo plačati. 

Oglasila sem se pri socialni 
delavki g. Brenčičevi, da bi iz
vedela, kako hudo je in ponu
dila pomoč Karitas. Analizo je 
že pripravljala, ker verjetno 
stanje večkrat preverjajo. Sku
paj sva ugotovili, da ni vzroka 
za preplah. 

Od 1368 otrok na obeh šo
lah je 46 otrok, ki nimajo naro
čene malice. 29 otrok sva takoj 
izločili, ker so iz družin z višjim 
statusom. Ostane torej 17 
otrok, ki izhajajo iz družin z niž
jim statusom, kar predstavlja 
1,2%. Zakaj ti otroci nimajo 
malice, bo socialna služba še 
raziskala. Lahko je otroci ne 
marajo, lahko pa je starši ne 
morejo plačati. V seznamu sva 
našli še 10 otrok, ki sicer mali
cajo, so pa v zaostanku s pla
čilom. Izhajajo iz družin z niž
jim statusom in so v težavah. 
Dolžni znesek 7.587 SLT je 
poravnala Karitas. 

Pogled na obdelana polja, 
na cvetoče sadno drevje, na 
s soncem obsijano Slovenijo 
vzbuja upanje, da bo vse do
bro. Če je treba otroku odreči 
sladkarije, bombone, čoko
lado, sladoled, to še ni lakota! 

Tudi hrana, ki jo puščajo 
otroci na krožnikih, kar mi je 
potožila socialna delavka, je 
zgovoren dokaz, da na Vrhniki 

lakote ni. Za tistih nekaj otrok, 
katerih starši so v stiski, bo 
poskrbela Karitas. Vrhničani 
so doslej vedno pokazali, da 
razumejo stisko sočloveka. 
S postno akcijo in z darovi, ki 
jih prinašajo na Karistas, so to 
dokazali. 

Za župnijsko Karitas 
ANČKA PETKOVŠEK 

0 G Z VRHNIKA 

Srečanje 
strojnikov 

Zadnjo nedeljo v aprilu se 
nas je v gasilskem domu v Bo
rovnici zbralo preko 100 gasil
cev O G Z Vrhnika. Obnovili 
smo že pred leti pridobljeno 
znanje za gasilce-strojnike. 
Predavatelja sta bila g. Balant 
iz poklicne gasilske brigade 

'A/ 
Ljubljana in g. Slana - mojs' 
za popravila motornih b r i zg^ 

Po končani teoriji je vseh«! 
društev postavilo svoje bC 
galne v verigo. To je bil o K 
2000 m dolg vod. Tu smo f.̂  
tem praktično videli, kako IJ 
liko nalogo ima strojnik ob \ 
rebitnem takem načinu gaL' 
nja. Prav tu se izkaže vse T\ 
govo znanje. Po vaji smo L 
zopet zbrali v našem d o m i ^ 
oreanalizirall vajo. 

Predsednik P G D BorovnH 
CIRIL Kit 

i 
Te 
? 
Is 
h 

B I K iti! 
- V * 

• Si 

6. maj še vedno občinski praznik 

UP 

Bil' 

čeprav skromno, vendar pa prisrčno, so v organizaciji vrhniških borcev NOV, poča1 

občinski praznik 6. maj pri grobnici padlih partizanov na Drči. Borci so položili venec tel. 
z minuto molka spomnili na vse padle partizane, ki so svoja življenja žrtvovali za svobo', 
Vrhniko ter na dogodke pred 47 leti. (S/ 
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Cankarjevi dnevi so za nami 
V organizaciji Zveze kultur-

_nih organizacij Vrhnika in po
krovi tel ja Skupščine občine 
t r iyrhnika je bila od 7. do 9. maja 
^kulturna prireditev »Cankarjevi 

dnevi«. 
i j k Ljubitelji kulture in njenih pri
reditev na Vrhniki so imeli kar 
3ljPestro izbiro, kateri dogodek si 
^bodo ogledali. Zato lahko re
č e m o , da so glede na število 

obiskovalcev Cankarjevi dnevi 
popolnoma uspeli. 

Prvi dan prireditev v četrtek, 
M; maja, je bil literarni večer 
^ i g r a l k o , pesnico in pisateljico 
,j perto Bojetu. Predstavila nam 
3 J e tri svoje pesmi ter prebrala 
gifpya odlomka iz svoje knjige F l -
ažLr N l D 0 M A - Operna pevka 

(Milena Morača je zapela eno 
(|f m e d svojih pesmi, ob sprem-
• a V i pianistke Renate Bauer. 
efogovor z vprašanji Berti Bo
je tu je vodil kritik Matej Boga
taj- Zanimiv literarni večer pa 
J® Popestril kitarist Etbin šte-
pficič. Berta Bojetu pa nam je 

/i£°'e9 svojih del predstavila še 
J™la mlade pesnice Kangler-
i C V 6 , k i nekako stopa po njenih 
i f e j a h . 
e V petek, 8. maja pa je bila 
, I veliki dvorani Cankarjevega 
H 0 r T 1 a na Vrhniki zaključna slo
vesnost in podelitev priznanj 

, (L. 'pkniovanju iz znanja mate-

dela so prejeli učenci osnovnih 
in dijaki srednjih šol iz cele Slo
venije ter Trsta in Gorice. 
Polno dvorano pa sta ob koncu 
razveselila slovenska dramska 
igralca Jurij Souček in Danilo 
Benedičič s kratko veseloigro. 

Na isti dan pa se je dogodil 
gala večer v prenovljenem Kul
turnem centru (Trg Karla Gra-
beljška 1), ko je bila ob 19. uri 
otvoritev jubilejne razstave Mi-
ligoja Dominka. Že prisotnost 
znanih kulturnih delavcev in 
številnih gostov je dala pose
ben pečat otvoritvi razstave in 
samemu kulturnem dogodku, 
kakršnega na Vrhniki še ni 
bilo. O razstavi, slikah in sli
karju Milogoju Dominku sta 
spregovorila Marjan Tršar, 
profesor na likovni akademiji in 
dr. Ivan Sedej. Samo razstavo 
pa je odprl predsednik izvrš
nega sveta Vili Granda. 

Razstava nas popelje v svet 
novejših oljnih slik, skic, risb in 
osnutkov. Ob tej priložnosti je 
bila predstavljena tudi mono
grafija o Dominku. Več o raz
stavi in slikarju bomo objavili 
v naslednji številki Našega ča
sopisa, vse občane pa vabimo, 
da si razstavo ogledate do 22. 
maja, ko je odprta vsak dan 
(razen ponedeljka) od 10. do 
13. ure in od 15. do 19. ure, 

Literarni večer z Berto Bojetu in njenimi gosti: kitarist Etbin 
Štefančič, mlada pesnica Kanglerjeva in ocenjevalec Matej 
Bogataj 

dr. Ivan Sedej čestita Milogoju Dominku na otvoritvi razstave 
tega slikarja 

stop Tadeja Keniga na koncertu glasbene šole Vrhnika 

v soboto in nedeljo pa od 10. 
do 19. ure. 

Zadnji dan Cankarjevih dne-
vov, 9. maj je bil posvečen 
glasbi. Predstavili so se vsi na
grajeni učenci glasbene šole 
na Vrhniki iz šolskega leta 91/ 
92. Tako so nastopili pianisti 
Tadej Leb, Eva Slabe in Kata
rina Molk, ki jih poučuje Re
nata Bauer, klarinetist Tadej 
Kenig iz šole profesorja Slavka 

Goričarja, kvartet harmonika-
šev Tadej Miklič, Anamarija 
Pezdir, Sonja Molek in Grega 
Erjavec, ki jih vodi Vili Oslaj ter 
Špela Janša, blok-flavtistka, 
varovanka Aleksandra Mul-
lerja. Nastopil je tudi godalni 
ansambel Glasbene šole Vrh
nika in Komorni orkester Vrh
nika pod vodstvom dirigenta 
Marka Fabianija. 

S. S. 

MATERINŠČINA - TEMELJ MOJEGA SPOZNAVANJA IN IZRAŽANJA 
kdaj sploh začutil Vod-

h likov trud, Prešernovo me-
bPoričnost in Cankarjevo 

0«P°Polnost?! Kdaj si nazad-
) P.'6 0 c , Prl poleg kuharskih re-
, / ePtov še kakšno knjigo? Je 
i rt ° , t o res pri zadnjem do
m a č e m 

o fe* Proti 

branju v srednji 
In ti boš tulil na ves 
proti »hlapčevstvu« 

nUj,l e9a naroda, ko pa še 
' aPca Jerneja nisi prebral. 

,mi o d n e m o r e b i t i hlapec, 
kih p e c J e Posameznik, ki ne 
p r a n j a in neguje svoje kul-

r e - Kaj ti pomaga zariplo 
ftje »Slovenec sem, Slove-

c sem.. .«, ko pa ne veš, 
Ivi m a " n a r ° d , a n k o pre-
Yi samo s svojo kulturo.« 
•ako so razmišljali in pi-

PJI tekmovalci za Cankar-
v ° priznanje o nas, o na-
, m jeziku, o slovenščini 
• a v ni rabi. V petek, 8. maja, 
m okviru Cankarjevih dni, 
^ o l j š i m podelili zlata 
ankarjeva priznanja. Letoš-
*9a že 15. in hkrati 1. vse
b inskega tekmovanja 
»nanju materinščine se je 

a e lež i lo 80 učencev in dija

kov slovenskih in zamejskih 
osnovnih in srednjih šol. 

Tekmovali so na treh stop
njah: učenci 8. razreda OŠ 
so pisali pismo uredniku 
Pila in predlagali novo ru
briko; učenci 3. letnika sred
njih šol so pisali komentar 
o mladinskih oddajah na TV; 
učenci 4. letnikov pa komen
tar o slovenskem jeziku in 
njegovi ustreznosti v naših 
časnikih (Delo in Dnevnik). 

Osemdeset bistrih glavic, 
osemdeset mladih peres se 
je, kot je dejala dr. Martina 
Orožen, predsednica slo
venskega slavističnega dru
štva, predvsem kritično spo
prijelo z jezikom, z našim 
znanjem in rabo jezika. Zato 
je resnična škoda, da tekmo
vanje ni bolj množično. Za to 
pa primanjkuje predvsem 
denarja. Organizatorji tek
movanja - Slavistično dru
štvo Slovenije in Zavod Re
publike Slovenije za šolstvo 
in šport - so zato z veseljem 
sprejeli pobudo Zveze kul
turnih organizacij Vrhnika, 
da bi zaključno slovesnost 

podeljevanja priznanj zdru
žili s kulturnim utripom Can
karjevih dnevov. Oboji tudi 
upajo, da bo to sodelovanje 
postalo tradicionalno. 
Ravno tako pa tudi sodelo
vanje z založbami: Cankar
jevo založbo, Založbo Mihe-

lač, založbo Obzorja Mari
bor, Mladinsko knjigo, Dr
žavno založbo, Slovensko 
matico in Mladiko, ki so pri
spevale knjižna darila za na
grajence ter z IUV, ki jih je 
pogostila. 

KARMEN GROZDANIČ 

Noč zvezd!« v izvedbi plesalke in 
evke Bodi Bordo na Vrhniki 

J ° s e b n ° m i je bila predstava zelo 
r°C' Ni mi pomenila le predstavi-

| 1 L nekaterih pevskih zvezd, tem-
Predvsem klic k miru. Vsi 

i f r ^ 0 . da živimo v najnevarnejšem 
M^et le t ju tega tisočletja. Zato si 
ff' v s a k nenehno prizadevati za 
m h,kl 9a je kljub temu zelo malo. 

ploven, ki na začetku poudari, 
j e vse skupaj le igra, bi se lahko 

_ C K r a t pojavil in nas pozabaval 
l? v° j imi norčijami. Kajti življenje, 

iča«en otrok, jemljemo preresno. 
tel,r?spodična, ki je vse vloge 

b o L a s t a v i l a , ima za moj okus zelo 
° G r glas. Imel pa s e m občutek, 

„ u L.o:; —uju hitri plesni 
koraki. Nič čudnega, saj je še 
mlada. Himne je odpela enkratno, 
vendar ji maloštevilni gledalci ni
smo pritegnili, ker pač nismo znali 
besedil. Plakati mi niso povedali 
veliko o predstavi, saj sem od da
leč videl le dvoje deklet in kje pred
stava bo, tako da bi se na njiho
vem mestu odločil za drug design. 
Mladi so pač mislili, da bo to 
glasba njihove mladosti, vendar so 
se ogreli šele pri Jacksonu in Tur-
nerjevi. 

Predstave bi si vsekakor moralo 
ogledati več gledalcev. g. G. 

Udeleženci 
svetovnega 
kongresa 
oblikovalcev 
na Vrhniki 

Udeleženci 17. kongresa ICSID »92« bodo 20. 
maja delovni dan preživeli na Vrhniki. 

Dopoldne bo uradni del v Kulturnem centru na trgu 
Karla Grabeljška, kjer bodo razpravljali in predavali 
o industrijskem oblikovanju. Na kongresu bo sodelo
valo 60 udeležencev iz različnih držav. 

Popoldne pa si bodo ogledali Tehnični muzej v Bi
stri. Prav gotovo pomeni največji zbor oblikovalcev 
na svetu, ki bo letos v Ljubljani, afirmacijo Slovenije 
in tudi Vrhnike v mednarodnem merilu, pa tudi priz
nanje, da nas je mednarodni svet oblikovalcev spre
jel v svoj krog sodelovanja. 

Hkrati je kongres enkratna priložnost, da se čim 
širši krog ljudi seznani z najnovejšimi svetovnimi 
oblikovalskimi trendi in pogledi na stroko iz najrazlič
nejših zornih kotov (marketing, tehnologija, design, 
ekologija, menedžment, vzgoja in izobraževanje 
itn.). 

Zato tudi na Vrhniki poskrbimo za prijetno počutje 
svetovnih oblikovalcev, da bodo v svet ponesli lepe 
misli in občutke na Vrhniko, njeno okolico in njene 
prijazne prebivalce. s . S. 

OB MEDNARODNEM DNEVU INVALIDOV 

Čim manj ovir 
Društvo invalidov Vrhnika je 

v februarju razpisalo natečaj 
za literarne prispevke o invali
dih v našem času in njihovem 
vklučevanju v okolje, na kate
rem sodelujejo štiri šole iz No
tranjske, med njimi tudi OŠ 
Ivan Cankar z Vrhnike. Devet
najst učencev iz naše šole, ki 
smo se udeležili tekmovanja, 
smo si 5. februarja ogledali Za
vod za rehabilitacijo invalidov 
na Soči. Tam nas je prijazno 
sprejala višja medicinska se
stra Marta Hren. Ogledali smo 
si videoposnetke, na katerih 
smo se seznanili z delom v za
vodu. Sestra Marta nam je po
vedala, kateri oddelki so v za
vodu, koliko in kakšen bo paci
ent, omenila je njihove delav
nice za proteze.. . Povedala 
nam je tudi, s kakšnim poškod
bami se srečujejo v zavodu. 
Med najpogostejšimi povzroči
telji so skoki v vodo in pro
metne nesreče. 

Predstavila nam je tri inva
lide, s katerimi smo se lahko 
pogovorili. Vsi so še mladi, 
vendar bodo vse življenje pre
živeli na invalidskem vozičku. 
Najmlajši od njih je Marko, ki je 
star šele petnajst let. Avgusta 
lani je doživel hudo prometno 
nesrečo, v kateri si je poškodo
val spodnji del hrbtenice (para-
plegija). Pripovedoval nam je, 
kako se je spet vključil v oko
lico, kako so ga domači in pri
jatelji sprejeli. Drugi je bil 30-
letni moški, ki je na invalid
skem vozičku že od enajstega 
leta. Tretja pa je bila mlada 
ženska, ki je imela hudo pro
metno nesrečo. Ležala je na 
zadnjem sedežu. Poškodovala 
si je hrbtenico. Sedaj je na in
validskem vozičku. Poleg tega, 
da ima ohromljen spodnji del 
telesa, ji tudi roke ne služijo 
najbolje. 

Vsi trije so omenili arhitek
tonske ovire, ki za vozičkanje 
pomenijo kar velik problem, saj 
jim onemogočajo dostop do 
nekaterih pomembnejših ob
jektov. Tudi na Vrhniki bi mo
rali pri urbanizaciji mesta storiti 
kaj več, saj so dostopi do ne
katerih pomembnih hiš za in
valide nemogoči. Obisk v za
vodu na Soči pa je bil za vse 
nas vzrok, da smo o invalidu 
začeli razmišljati drugače. 

Vsako prvo pomladansko 
nedeljo imajo invalidi svoj 
praznik. V kulturni program so 
vključili tudi naša razmišljanja 
o invalidih in njihovem svetu. Iz 
naše šole je bil najboljši Aleš 
Justin, knjižne nagrade pa sta 
poleg Aleša dobili še Nina Sta-
nonik in Nina Leb. Invalidi so 
se nam za sodelovanje lepo 
zahvalili. 

KATARINA TRČEK 

Invalidi in okolje 
Človek, ki se ponesreči ali ga 

prizadene bolezen, je lahko zelo 
prizadet, če je omejen v gibanju. 
Gibljivost je v današnjem času 
med najpomembnejšimi pogoji z a 
stik z življenjem, delom in za vklju
čevanje v družbo. Tak človek se 
počuti odrinjenega, zapre se med 
štiri stene in mu je vseeno z a 
mnogo stvari, če ga družba za
vrne. Zato je zelo pomembno, da 
so zdravi ljudje do invalidov po
zorni, upoštevajo njihovo prizade
tost In jim tako vlivajo zaupanje. 
Ljudje, ki so na vozičku, so v da
našnjem času omejeni v gibanju, 
saj gradbeniki premalo skrbno na
črtujejo gradnje oziroma jim ne za 
gotavljajo dostopa do raznih javnih 
prostorov. Tako je tudi na Vrhniki. 
Pri mnogih trgovinah so nepre
mostljive ovire pri vhodu, kar po
meni, da so tam stopnice. Edino 
banka ima položno klančino in 
opozorilni znak. P a tudi drugi kraji 
- mesta ne izstopajo po urejenosti 
tega problema. V Ljubljani obstaja 
tudi rehabilitacijski center, v kate
rem se invalidi pripravljajo na na
daljnje življenje. V tem centru je 
veliko ljubečih ljudi, ki svoj poklic 
opravljajo s srcem in dušo. Pri tem 
moramo omeniti glavno sestro 
Marto iz rehabilitacijskega centra. 
Invalidi se tudi težko primerno za 
poslijo. Če pa delo dobijo, ga z ve
seljem opravljajo, ker jim daje moč 
in voljo za življenje. Mnogi dobijo 
delo tudi v samem rehabilitacij
skem centru, kjer delajo pripo
močke, ki jim omogočajo lažje živ
ljenje. Toda najpomembnejše je, 
da jih mi sprejmemo medse in ne 
dopustimo, da nam oči odpre šele 
nesreča naših najdražjih ali nas 
samih. 

ALEŠ JUSTIN 6. g 

Tonetu Vrhovec iz 
Verda v spomin 

Kakor vsako leto je tudi letos 
sem čez Raskovec, tiho in sko
raj neopazno, zavel nežen dih 
mlade vigredi. Prebudili so se 
prvi cvetovi po vrtovih in ob 
Ljubljanici. Prav ti cvetovi so 
se zibali v pomladnem vetru, 
ko smo te spremljali na tvoji 
zadnji poti. V sončnem popold
nevu so otožno peli verdski 
zvonovi, kot da tudi oni žalu
jejo z nami in tam za drevjem 
in grmovjem je Ljubljanica tiho 
šumljala svoj zadnji pozdrav. 

Vsako slovo je težko; toliko 
bolj, za kolikor dalj časa se 
človek poslavlja. Slovo od pri
jatelja in dobrega človeka je še 
dvakrat težje. 

Mirno in vdano si prenašal 
svoje trpljenje; sprejel si ga, 
kot je Odrešenik sprejel svoj 
križ, zakaj v tvojem srcu sta 
imeli svoj dom dobrota in ljube
zen. Tam ni prebivala skrita in 
nepoznana; ne, kajti razdajal si 
jo ljudem, saj si bil vedno pri
pravljen pomagati vsakemu, ki 
je bil pomoči potreben. Bil si 
eden tistih, za katere lahko re
čemo: To je bil dober in blag 
človek! Da je bilo res tako, je 
nemo pričala množica znan
cev in tvojih prijateljev, sorod
nikov . . . Nemo je šla za teboj 
do zadnjega dejanja... 

Pomlad si nosil v svojem 
srcu in prav v teh dneh upanja 
na novo cvetje, zelenje in 
sončne dni so se zaprle tvoje 
oči. 

Da, pomlad prinaša upanje 
in tega upanja si bil deležen 
tudi ti! 

Tam v dalji že slutimo praz
nik vstajenja, ko bodo zvonovi 
zapeli svojo radostno pesem 
vsem dobrim ljudem in tako 
tudi tebi. Pripravljen in okre
pčan si stopil na svojo zadnjo 
pot, na pot, na koncu katere se 
sveti Luč vstajenja in kraljuje 
večna pomlad in tam, upamo, 
Tone, se bomo spet srečali. 

Naj bo to toplo upanje tudi 
blaga tolažba za vse, ki žalu
jejo za teboj, posebno z a tvoje 
najbližje! 

Vsak dan bo pomlad vse 
močnejša in lepša ter bo praz
novala svojo zmago nad zimo 
in temo. Na tisoče rož bo ža
relo vsepovsod - tudi na tvoj 
grob jih bodo posadile ljubeče 
roke. 

Rože ne bodo le cvetovi 
v tvoj spomin in v slovo, tem
več in predvsem: Cvetovi lju
bezni in upanja! 

Ivan Malavašič 
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»Čista Vrhnika - moj 
ponos« 

teriala. Kako so se akcije lotili 
v posameznih K S , pa nismo 
prejeli poročil. Če smo kakšno 
aktivnost prezrli, nas opozo
rite, da jo bomo objavili in tako 
vsaj delno zadovoljili udele
žence »ČISTA VRHNIKA 
- moj ponos <• 

N. Č. 

V zadnjem tednu aprila (20. 
4. do 26. 4.) je potekala vse
slovenska akcija »Čista Slove
nija - moj ponos«. Tudi na 
Vrhniki je bila akcija dokaj ko
ordinirana, saj se je nepo
sredno v aktivnosti vključil vrh
niški izvršni svet, ki je imeno
val poseben pripravljalni od
bor. V akcijo so bile vključene 
vse osnovne šole, vrtci, kra
jevne skupnosti, razne organi
zacije in društva ter posamez
niki, ki naj bi imeli pravi odnos 
do narave oziroma našega 
okolja, kjer živimo, stanujemo, 
delamo in se družimo. Kako 
v resnici je akcija zaživela in 
bila uresničena, je težko oce

niti, saj smo dobili le malo po
datkov, kdo vse se je vključil 
v očiščevalno akcijo. 

Kot vsako leto so največ na
pravili v vseh osnovnih šolah. 
Pripravili so posebne načrte, 
kjer so določili, katero področje 
bo očistil kateri razred. 

V osnovni šoli Ivana Can 
karja so se odločili z a dva 
dneva čistilne akcije. V četrtek, 
23. aprila, so v akciji sodelovali 
učenci višjih razredov, v petek, 
24. aprila, pa učenci na ra
zredni stopnji (od 1. razreda do 
4. razreda). Izdelali so navo
dila in načrt čiščenja po posa
meznih področjih. Tako so oči
stili okolico obeh šol, športnih 

objektov, raznih turističnih točk 
- Močilnika, Starega malna, 
Trojice ter daljših sprehajalnih 
poti proti Planini, Kurenu, 
Ulovki. Vrtci so očistili okolico 
svojih stavb in igrišč. 

Za akcijo so se odločili in se 
vanjo vključili tudi v učnem 
centru teritorialne obrambe na 
Vrhniki, saj so očistili svojo ka
sarno ter njeno okolico, del ob
močja Tankovske ceste in poti 
proti Stari Vrhniki, Planini in 
Storževem griču. 

Komunalno podjetje Vrhnika 
pa je sproti odvažalo kupe vreč 
in nabranega odpadnega ma-

LJUBLJANICA 
PRIPOVEDUJE 

V svojem dolgem življenju sem 
preživela veliko težkih in lepih dni, 
pa tudi sprememb. Prvotno sem 
bila v drugi strugi, neki čudni lju
dje pa so mi pred nekaj stoletji 
prestavili strugo in to je bila zame 
velika sprememba. Od tega je 
preteklo že veliko časa in sem se 
privadila. 

Nekoč sem tekla mimo lepih 
travnikov, gozdov in poslušala 
sem lepo ptičje petje. Tekla sem 
mimo majhnih vasi in mame so 
v meni prale perilo. 

Zdaj se je veliko spremenilo. Te-

Najbolj čista je bila okolica šole Ivana Cankarja, upamo, 4n< 
vsaj za nekaj časa 3di 

nc 
Idi 

t 

Polne vreče ter skupinska slika, da se bo videlo, kdo je bil 
priden. 

čem skozi velika umazana mesta, 
v katerih je polno avtomobilov in 
tovarn. Tudi v Retovju, kjer izvi
ram, ni več tako kot je bilo včasih. 
Ljudje, ki hodijo tja na izlete obču
dovat moje lepote, se ne zave
dajo, da jih s svojimi odpadki, kijih 
puščajo tam, pravzaprav uniču
jejo. Tudi tovarna Industrije usnja 
Vrhnika, ki je industrijsko zelo po
membna za Vrhniko, veliko pripo
more k onesnaževanju. Zadnje 
čase je veliko bolje, saj so naredili 
očiščevalno napravo. 

Upam, da bo moje življenje 
dolgo, če mi ga ljudje ne boste 
uničili. Tudi reka Sava, v katero se 
izlivam, je že zelo umazana. Jaz ji 
s svojo vodo vsaj malce razredčim 
umazanijo, ki je v njej. Zato še 
enkrat opozarjam: »Ljudje, zave
dajte se, da boste z reko z uniče
vanjem in onesnaževanjem na
rave, v katero spadamo tudi reke, 
počasi uničili vse.« 

TADEJ Leb, 3. e, 
OŠ Ivan Cankar 

OČIŠČEVALNA 
AKCIJA 

Vojaki Iz učnega centra so Imeli hitro polne vreče razne 
nesnage. 

Razglas 
V skladu s temeljnim zakonom o izmeritvi zemljišč in zemlji

škem katastru (Uradni list S R S , št. 16-14/74) bomo na novo 
izmerili zemljišča v delu k.o. V E R D ( J A N E Z O V A V A S , M IRKE, del 
V E R D A od hišne št. 171 do 187). 

Naročnik in investitor sta Občina Vrhnika in Republiška geodet
ska uprava, izvajalec del pa je Geodetski zavod RR, Ljubljana. 

Namen izmere je izdelava novih katastrskih načrtov v merilu 
1:1000, ki bodo rabili kot podlaga z a izdelavo obnovnega katastr
skega operata, katastra komunalnih naprav in drugih projektov. 

Izmera bo o b s e g a l a : 

1. posestne meje med posestniki 
2. vrsto rabe (kulture, zgradbe) 
3. komunikacije (ceste, poti) 
4. vodne površine (reke, potoke). 

Navod i lo za zamejničenje: 

Posestniki zemljišč bodo vabljeni z vročilnicami na mejni ugoto
vitveni postopek, na katerega se morajo odzvati. 

Zaradi hitrejšega postopka pozivamo vse vabljene lastnike, da 
s svojim sosedom - mejašem označijo potek posestne meje 
z lesenimi količki, kjer to ni mogoče, pa z drugimi znaki. 

V s a druga navodila bodo lastniki dobili na kraju samem ob 
izvajanju mejnega ugotovitvenega postopka. 

O P O Z O R I L O 

Mejnikov, ki so postavljeni v mejnem ugotovitvenem postopku, 
ne sme nihče poškodovati, prestavljati ali uničiti. 

OBČINA VRHNIKA 
G E O D E T S K A U P R A V A 

Cankarjev trg 4 
G E O D E T S K I Z A V O D R S , 

L J U B L J A N A 
Šaranovičeva 12 

Naše okolje - odraz 
naše kulture 

V prejšnji številki Našega časopisa je članek Pomladansko 
urejanje Vrhnike in fotografije raznih črnih kritičnih točk 
naše malomarnosti vzbudil kar precej zanimanja med ob
čani, ki so nas opozorili še na veliko zanimivosti. Zato nekaj 
tega objavljamo ter prosimo, da nas še obveščate, vendar ne 
samo o slabih stvareh, ampak tudi kaj je že odpravljenega ali 
izboljšanega. Od naše lepe okolice imamo vsi nekaj, s tem 
da vsi kaj storimo in da ne očitamo drug drugemu, če nisi ti 
pospravil svoje okolice, je tudi jaz ne bom. 

(opis) 

Če imamo radi naravo, jo m 
ramo ceniti in ohraniti čisto. V( 
krat na leto se pionirji zberemo 
gremo na razne kraje Vrhnike, 
pobiramo smeti v vrečke. 

Če nekateri učenci pa tudi odri 
sli ne bi odmetavali papirčkov K 
druge navlake, bi bilo lepše in t \ 
stoße. Po odpadkih se nabiraj 
muhe in mrčes, kar vse kvari /eu, 
w'dez naše narave, onesnažuj 
zrak, Zemljo in vodo. Zato sm£0 i 

odlagamo na kraj, kije za to de* 5 0 ' 
čen. Vsi moramo skrbeti za ui^c 
jeno okolje, posebno pa otroci, d'kl 
povsod ne odmetavamo papirko\ 
kov. »Varujmo okolje, kajti če 
uničimo, bomo uničili tudi sebeha 

GORAN ČALIČ, 3. razrtl 
OŠ Ivan Cankar VrhniK*' 
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Proti Ligojni iz Sinje gorice pa sredi polja mogoče ras1 

novo naselje, saj je videti kar nekaj gradbenega materiala. 

V Dragomerju med staro in novo avtocesto je bilo črno 
smetišče raznih odpadkov in navlake, vendar je lastnik zem
ljišče očistil. 

Zato, Dragomerčani, ne odprite ponovno smetišča, saj ni 
treba, da turist že 15km pred Vrhniko ugotavlja, ali ni šel 
mimo znanega smetišča ob avtocesti na Tojnicah, kjer mu 
smrad vse pove. 

Nekje pač primanjkuje zemlje za saniranje in poravnavo 
črnih odlagališč, zato pa jo imajo v Bevkah preveč. Celo 
prodajajo jo, vendar ne za smetišča, ampak za nadobudne 
vrtičkarje. Ob pozivu, da v Bevkah zemljo še vedno proda
jajo, smo res naleteli na nekaj kupov, ki pa so se že manjšali. 

Tankovska cesta postaja odlagališče raznega odvečne' 
materiala - mogoče je to predpriprava za asfaltno podlaga 

S. 
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,KS Borovnica 

Večina za most 
Odbor za pripravo celostne 

f>odobe K S Borovnica je 
aprilu izpeljal anketo z naslo

nom: Kakšno Borovnico si že
limo. V anketi je od skupaj 706 
izbranih anketirancev na vpra
šanja odgovorilo 696 udele
žencev ali 20 odstotkov vseh 

rebivalcev Borovnice vseh 
tarosti in poklicev. 

Med pomembnejšimi vpra-
anji je bilo tudi tole: kaj želite, 

J a bi ponazarjal borovniški 
fcnak? Večina anketirancev je 
ogovorila, da naj borovniški 
*nak ponazarja: borovniški 
Post, slapove v Peklu in vi
adukt (steber). 

Na podlagi rezultatov ankete 

bo odbor v mesecu maju razpi
sal javni natečaj za izbiro pred
loga znaka in ga objavil 
v dnevnem časopisju. 

Vse zainteresirane, tudi kra
jane in druge, vabimo k sode
lovanju. Prosimo, da se 
osebno ali po telefonu oglasijo 
na sedežu KS Borovnica, Pa -
plerjeva ulica ali na tel. (061) 
746126 v dopoldanskem 
času, kjer bodo prejeli vse in
formacije o pogojih natečaja 
(od 25. maja 1992 dalje). 

Predlog za znak bo izbral 
petčlanski strokovni odbor, iz
brani znak bo nagrajen. Rezul
tate natečaja bomo objavili na 
Našem časopisu. 

Kar zadeva druga vpraša

nja, ki so bila zastavljena v an
keti ali pa so ljudje ob tem izra
zili svoj pogled na nekatere ak
tualnosti, je treba omeniti pred
vsem naslednje: Borovničani 
si želijo policijsko postajo 
v kraju, kajti zdi se jim, da se 
bo tako v kraj vrnil red in mir. 
Skladišča pod Strmcem je 
treba izročiti v civilne namene, 
ne pa da je tam vojaško skla
dišče. Predlagajo, da bi jih 
lahko uporabili v gospodarske 
namene, denimo za konjerejo, 
vzgojo gob in za drugo. Tožijo, 
da v Borovnici ni družabnega 
življenja, ker se preveč spremi
nja v spalno naselje. Bolj bi 
bilo treba poskrbeti za snago 
v kraju in morda za stalno na
staviti komunalnega delavca. 
Želijo tudi, da bi v kraju delo
vala domača kmetijska za
druga, kot je že bila in želijo si 
žago. Seveda pa so za to, da 
Borovnica postane samo
stojna občina. 

ZA VSE MAMICE.. 

nizozemska bo pomagala 
prizadetim otrokom 
« 

i V oddelku za delovno uspo
sabljanje zmerno in teže men
jalno prizadetih otrok in mla
dostnikov v Podlipi so v za-
jjfetku marca začeli izvajati nov 
godalni projekt, v katerega so 
* k l iučeni tudi posamezni stro
kovni delavci podobnih šol in 
»vodov na Nizozemskem, 
^ a m e n projekta je izmenjava 
R u š e n j pri delu z umsko pri

zadetimi, prostorska razširitev 
zmogljivosti oddelka v Podlipi 
1 hkrati oblikovanje in organi-

JPjanje takega zavoda, ki bi 
»časoma postal model nadalj-
p e g a razvoja in skrbi za men-

r'no prizadete v tem okolju. 
Kot je povedal Janez Sodja, 
vnatelj 

osnovne šole Ivan 
ankar, v okviru katere je od-
^ek organiziran, si je to-
stno sodelovanje med 

ffibema državama zamislil Vrh-
i j č a n Edo Zupan, ki kot defek-
B"og dela na Nizozemskem 

Podobno prizadetimi otroki. 
' uPan je navezal tudi prve 

J f k e s pristojnimi in tako po-

!?EJSKA ZVEZA 

sredno poskrbel, da bo celoten 
projekt delno podprla nizozem
ska vlada, ki ima v enem od 
ministrstev poseben denarni 
sklad za tovrstno pomoč drža
vam nove demokracije. Dodal 
je, da bodo za začetek izme
njali kadre, za katere bodo 
stroške prevzele posamezne 
sodelujoče ustanove, vsaka z a 
svoje sodelavce. V začetku 
marca sta na štirinajstdnevno 
strokovno izpopolnjevanje na 
Nizozemsko že odšli specialni 
pedagoginji iz Podlipe, poz
neje pa bodo pri nas sodelovali 
Frida Fransen, docentka vi
soke šole Midden Nederland, 
in sodelavci posebnih šol 
Tvvente - Hengelo in De Huif-
kar iz Enschede. 

Anica Žilavec, specialna pe
dagoginja, ki poučuje v Podlipi, 
je povedala, da so oddelek za 
delovno usposabljanje odprli 
marca 1989 predvsem na po
budo in ob veliki pomoči star
šev prizadetih otrok. Zdaj je 
v njem v oskrbi dvanajst otrok, 

starih od sedem do osemnajst 
let, ki ne morejo biti sprejeti 
v program šole s prilagojenim 
programom. Po preureditvi in 
obnovi podstrešnih prostorov 
stavbe stare osnovne šole, 
v kateri domujejo in imajo zdaj 
na voljo le dva prostora z a 
pouk, bi pridobili dovolj zmog
ljivosti še z a štirinajst umsko 
prizadetih mlajših odraslih, ki 
so z a zdaj izključno v domači 
oskrbi. Anica Žilavec je pouda
rila, da je ustanovitev zavoda 
z učnimi delavnicami oziroma 
varstveno-delovnih centrov ali 
delavnic pod posebnimi pogoji 
z a občino pomembna pred
vsem zaradi vključevanja sta
rejših umsko prizadetih oseb. 
Po sedaj veljavni zakonodaji in 
merilih so v oddelke za de
lovno usposabljanje namreč 
vključeni le mladostniki do 
osemnajstega leta starosti, 
medtem ko so podobni zavodi 
v sosednjih občinah že zdaj 
prenapolnjeni. 

Vrhniški izvršni svet je ome
njenemu projektu namenil vso 
moralno podporo in se zave
zal , če bo treba, navezati stike 
z ustreznimi republiškimi služ
bami. 

M O J C A ŠAJN 

pliv na selekcijo 
v Cankarjevem domu pripravil 
ustanovni zbor republiške 
zveze, ki se ga je udeležilo 
zastopstvo 43 društev. Pohva
liti se smemo, da je Vrhnika 
oziroma njeno kmetijstvo do-

Pred vami je nov projekt 
PREČUDOVITE PESMI , ki jih je izdala in ilustrirala akademska slikarka Renata Bovnar 

V knjižicah so zbrane pesmi priznanih pesnikov in skladateljev ter domače in tuje 
ljudske pesmi. Med ljudskimi so nekatere prvič ilustrirane, nekatere celo prvič objavljene. 

»PREČUDOVITE PESMI« so namenjene otrokom vseh starosti, vzgojiteljem, učiteljem 
in staršem. V zbirki so zajete novosti z glasbenega, likovnega in pedagoškega področja 
ter s področja umetnike notografije. Ne pozabite, da je osnovna podlaga glasbene vzgoje 
pomembna za kulturo vsakega naroda! 

Prepričani smo, da boste v knjižicah našli tisto, kar smo pri nas že nekaj časa pogrešali: 
cene posameznih knjižic iz zbirke so: 
Pesmi o živalih - 615,00 SLT 
Potepuške pesmi - 860,00 SLT 
Jesenske pesmi - 860,00 SLT 
Pri nakupu vseh treh knjižic vam priznamo 50 % popust. 
Knjige lahko kupite v knjigarni in papirnici Cankarjeve založbe Lošca 5, Vrhnika. 

PREDAVANJE V BOROVNICI 

Moč in nemoč medijev 
S K D z Vrhnike je v nedeljo, 

26. aprila v OŠ v Borovnici pri
pravila predavanje na temo 
Moč in nemoč medijev. O fe
nomenu javnih glasil sta spre
govorila dr. Drago Klemenčič, 
urednik oddaj Obzorja duha na 
TV Slovenija, in dr. Janez Gril, 
glavni urednik Družine. Preda
vatelja sta poudarila pozitiven 
vpliv medijev na človekovo 
znanje in obveščenost, pa tudi 
bojazen zaradi nekritičnega 
sprejemanja in vrednotenja in
formacij. Bralec, poslušalec 
oziroma gledalec naj bi ohranil 
trezno glavo in poskušal pro
dreti v ozadje informacije, po
skušal brati med vrsticami. Do
bra novica, ki naj bi bila res

nična, neokrnjena, poštena, 
primerna in svobodna, je bila, 
kot je dejal dr. Klemenčič, 
v zgodovini najbolj manipuli-
rana in zlorabljena stvar. Zdaj, 
ko se skušamo v vsem zgledo
vati po Zahodu, od njega ne
malokrat pobiramo ravno tisto 
najslabše. Na področju medi-

„jev je to objavljanje natolce
vanj, obrekovanj, nepreverje
nih informacij, celo laži. Tudi 
dr. Gril je opozoril na možen 
negativen vpliv medijev, ko sta 
naše znanje in obveščenost, ki 
ju dobimo prek medijev, le po
vršinska in ne sežeta v srce, 
ne vplivata na naše ravnanje. 
Poudaril je potrebo, da bi ljudje 
z odprtimi očmi spremljali svet 

medijev. Poslušalce pa je zani
malo, ali obstaja možnost po
večanja števila verskih oddaj 
na TV Slovenija. Dr. Klemen
čič je pojasnil, da zaradi po
manjkanja dobrih scenarijev, 
predvsem pa denarja, ne bo 
veliko novih oddaj. Povedal pa 
je, da bo septembra radio za
čel z rednimi neposrednimi 
prenosi nedeljskih maš. Gosta 
sta opozorila tudi na velik pa
dec naročnikov verskega tiska, 
kar naj bi bila posledica soci
alne stiske in padca zavesti 
o pripadnosti cerkvi, ki se je 
zgodil v zadnjih štiridesetih le
tih. 

K. G . 

FLORJANOVI FANTJE 
SE VRAČAJO V CERKEV 

|9 { uPina starejših krav in bikovskih mater 

bilo prvega predsednika te 
zveze, dr. Janeza Verbiča, ki 
bo svoje delo opravljal s po
močjo tajnika mag. Alojza Zu
pančiča s Kmetijskega zavoda 
Ljubljana. 

Govedi rjave pasme je v Slo
veniji 180.000 glav, od tega 
18.000 krav v A kontroli in na 
leto kakih 60.000 osemenjenih 
plemenic. Pasma je v Sloveniji 
najbolj številno zastopana. 
Rejska zveza naj bi poslej 
imela večji vpliv na najpo
membnejše, se pravi na selek-
cijsko delo, tudi sami rejci bi 
imeli več vpliva, saj je navse
zadnje živina njihova. 

Vrhniški rejci so pripravili 
tudi priložnostno razstavo pod 
nadstreškom v zadružni trgo
vini, ki si jo je ogledal doseda
nji kmetijski minister, sam živi
norejski strokovnjak dr. Jože 
Osterc. V nagovoru je dejal, da 
nas bo kakovostna živinoreja 
pripeljala v Evropo. 

Živali, ki so bile predstav
ljene, so zelo pohvalili, čeprav 
je bila razstava pripravljena 
tako, da krav in telic ni bilo 
treba voziti od daleč, saj so 
naprosili najbližje rejce. 
Skupno mnenje pa je bilo tudi 
za tako naključen izbor, da so 
živali kakovostne, ustrezajo 
sodobnemu rejskemu cilju, kar 
pomeni, da vrhniški zadružniki 
dobro obvladajo tudi strokovno 
delo z živalmi. 

Nenazadnje je o tem pričal 
kar lep obisk na razstavi, ki so 
si jo ob številnih strokovnjakih 
ogledali tudi številni domači 
ljudje. 

Gasilci borovniške kotline 
ponovno odkrivamo našega 
zavetnika sv. Florjana. Ze 
drugo leto zapored se udele
žujemo maše v farni cerkvi na 
Florjanovo nedeljo. To nedeljo 
je 30 gasilcev z dvema prapo
roma strumno pred mašo pri
korakalo v cerkev. 

V samem centru vasi so naši 
predniki postavili kapelico na 
čast sv. Florjanu. Na neštetih 
podobah in slikah ga vidimo, 
kako mogočno stoji z golido 
v roki pred rdečim petelinom. 
Ker je bila Borovnica manjša 
vas in je tu živelo predvsem 
kmečko prebivalstvo, so se le
ti zatekali k njemu po pomoč. 
Kmet je videl pri tem svojo 
borno, s slamo krito domačijo, 

hram in hlev in kozolec in pri 
tem molil, da bi se slavni svet
nik tudi pri njem izkazal, ko bi 
ga kdaj doletela nesreča. 

V pridigi med mašo je g. 
župnik Jože lepo opisal naše 
delovanje, saj smo v tem času 
ena izmed redkih organizacij, 
ki smo zmerom in ob vsakem 
času pripravljeni pomagati 
sočloveku ob nesreči. 

Ob koncu maše se je pred
sednik P G D Borovnica g. Ciril 
Kos zahvalil župniku za lepe 
besede in mu izročil denarni 
znesek za nabavo nove 
masne knjige. Iz te knjige se 
bodo brale maše ob veselih in 
žalostnih trenutkih v naših žup
niji. Brale pa se bodo tudi 
maše za vse pokojne člane na

ših društev. V imenu vseh 
zbranih gasilcev je obljubil, da 
bomo ostali zvesti napisu na 
starem praporu: »Naj bo dan 
ali noč, brat gre bratu na po
moč.« 

Po slikanju pred kapelico sv. 
Florjana smo se ustavili še 
v župnišču, kamor nas je pova
bil g. župnik na kozarec vina 
rekoč, da zmeraj gasimo po
žare z vodo, sedaj pa naj po
gasimo žejo še z vinom. 

V nedeljo popoldne pa so 
štirje člani našega društva tudi 
uspešno tekmovali ob nastopu 
pritrkovalcev ljubljanske nad-
škofije. 

Predsednik PGD Borovnica 
CIRIL KOS 
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strašno pošast, ki vse uničujt 
Zakaj se ne bi potrudila in /fl 
pojasnila, da so ljudje v tovori y 
veliko naredili, da se iz tova]rn j " 
škega dimnika ne bi valil štrn T 
pen dim s tem, ko so tovarn | 
priključili na plinovod, pa tut 
strupenih snovi v vodi je velik m 
manj zaradi čistilne napravi I J 
v katero je IUV veliko invesl ' 
rala. 4 . 

Le v premislek tistim, ki mH \ \ 
dim vcepljate učenost. Ali ne t 
učence opozorili tudi nap, d " — 
ta »grda" vrhniška usnja\rna i p 

dolgo in tudi v časih, komart)^ 
katera tovarna ne zmore v^tehr 
še vedno zaposlenim reže zlZrm 
jeten kos kruha, pa tudi l/f/mizs 
nika je bogatejša in lepša r> i m l a 

račun nje. PorJ 

v. L1 

maj, 
lole 
trga 
nerr 

razumem naše matere in staftek; 
matere, ki so imele veliko otrok * j e n i 

so živeli res v veliki skromnosti i q 
revščini, koliko srečnajše so b l z a 

one od sodobnih žensk. Zrj" 
Tudi jaz nisem v nobeni stranK'odb 

če je to tako pomembno. Toda dkarj 
raznoraznih zdrahah v parlament ^ 
sem si dobro zapomnila, koga r*leto 
naslednjih volitvah ne smem voizak 

Pozdravlja vas RoWl a v r 
za r o j e v a n j ^ 

(mati petih predšolskih otro>Dl £ 
naslov v urednišWn°s 

in 
'neg 
stre 

PREJELI SMO 

P u s t i t e 

p r a z n i k 

Odgovor na članek avtorja A. P., 
ki je bil objavljen v aprilskem Na
šem časopisu, št. 181, str. 3, je kot 
odgovor na članek V. F. »Pustite 
praznik« v marčevski izdaji tega 
časopisa. 

Ne mislim voditi nekakšne pole
mike ali zagovarjati enega od član
kov, vendar je moje mnenje, da na 
tak način, kot obravnava sedanji 
položaj članek z naslovom »PU
STITE PRAZNIK«, ki je izšel 
v aprilskem Našem časopisu, nI 
primerno. 

Nedvomno je, da je treba razmi
sliti popolnoma natančno o obeh 
člankih. 

Dejstvo je, da slovensko ljudstvo 
ni želelo klanja in pobojev, ki so se 
dogajali med drugo svetovno vojno 
in po njej. Kdo je klical fašiste ozi
roma naciste na našo zemljo, kjer 
je začel 1941 leta z razseljevanjem 
in poboji. Proti temu nasilju se je 
uprlo vse protifašistično misleče 
ljudstvo, tako tudi zavedni Slo
venci. 

Fašisti in nacisti so imeli v svo
jem sestavu razne narodnosti, ki 
so od njih prejemali: plačo, orožje, 
moralo in vse drugo. Imeli so razne 
barve oblek in oznak, kar pa ni 
toliko pomembno kot njihovi 
skupni pohodi z a uničenje vsega. 
Zato naj se vsi enako imenujejo, ki 
so imeli enake cilje, posebno pa 
tisti, ki so sodelovali z Nemci druge 
narodnosti. 

Ob zmagi nad fašistonacistič-
nimi silami je bilo N O G tudi med
narodno priznano. Tega dne je bila 
osvobojena vsa Evropa nacistič
nega nasilja, kar nihče ne more 
zavrteti kolo zgodovine nazaj. Ne 
moti me, če nekdo zagovarja svoje 
stališče, boli pa me, če hoče nekdo 
razvrednotiti N O G . 

Po končani vojni je tudi v našo 
zemljo prišla tako težko pričako
vana svoboda, kar pa avtorica 
v aprilski izdaji »Našega časo
pisa« pod že navedenim naslovom 
kategorično zanika. Bila je svo
boda, toda za pod fašistonacistom 
borečim se ljudi ne. Tudi Vrhnika je 
bila šestega maja osvobojena. 

P. A. navaja, da so se po tem 
dnevu začeli poboji, kakor da jih 
prej ni bilo. Res je, da mnogo teh 
pobojev ni bilo potrebno, kar je bilo 
že mnogokrat povedano, ali vsaka 
vojna zahteva tudi nepotrebne žr
tve. Zakaj so se izvajali poboji po 
nepotrebnem tudi prej? 

Na primer: na sv. Urhu, v Gra
mozni jami, na Banjški planoti, 
v Begunjah, Dragi, Gonarsu in dru
gih nemških taboriščih. Na vsa ta 
pobojna mesta jih pa niso vodili 
samo fašisti in nacisti, ampak so 
jim pomagale tudi osebe druge na
rodnosti, med njimi tudi Slovenci. 
Poboji pred osvoboditvijo so se iz
vajali nad protifašističnimi ljudmi in 
proti temu so se uprli ne samo 
Slovenci. Šele potem so se formi
rale partizanske edinice, ki so bile 
največji sovražnik fašizma in na
cizma. Torej zakaj se ne bi kapitu
lacija fašističnih hord proslavljala 
kot svoboda? 

Zakaj torej toliko besed okrog 
šestega maja? Okrog tega dne se 
vrste razprave celo v občinski 
skupščini. Ta dan se obravnava 
v članku, ki je izšel v »Našem ča
sopisu«, na kateiega odgovarjam. 
K članku pa še to! č e ne bi bilo 
N O G , ne vem, če se bi sploh lahko 
pogovarjali o svobodni Sloveniji ali 
o Sloveniji nasploh? 

Z druge strani gledano na čla
nek »Pustite praznik«, pa se upam 
trditi, da je res velika množica ljudi 
na robu preživetja, kar pa je že 
druga tema obravnave. 

V tem članku se tudi omenja 
kontejnerje, siromaštvo, drage av
tomobile itn. Krivca ne omenja, če
ravno je tu velika zmeda.?? 

Vsaka čast pa zavodu za soci
alno varnost, Rdečemu križu in res 
humani organizaciji KARITAS za 

pomoč reševanja socialnega vpra
šanja. 

Feferjeva, avtorica članka 
v marčevski izdaji »Našega časo
pisa« P U S T I T E PRAZNIK , se skli
cuje na prepričanje humanosti 
v center za socialno skrbstvo, kar 
po mojem ni potrebno, saj ona to 
dobro pozna. 

Toliko za premislek vsem obča
nom Vrhnike. 

Popolnoma res pa je, kar P. A. 
navaja, da moramo najprej prevz-
gojiti samega sebe in imeti pravi
len odnos do sočloveka ter se na
učiti živeti z drugače mislečimi 
ljudmi. To pa je pomembno po
sebno danes v teh težkih časih, ko 
imamo mnogo težav pri ureditvi 
prepotrebne osamosvojitve naše 
lepe domovine S L O V E N I J E . 

P A V E L D O B R O V O L J C 

Ženska naj ne 
molči 
ali: v čigavo 
skledo kdo 
pljuva? 

(razmišljanje ob aprilskem članku 
gospe Lučke) 

Je ženski res dan dar govora 
zato, da molči? Ne. Spregovori naj 
takrat, kadar meni, da bodo njene 
besede vredne več od molka. 
Upam, da bodo moje besede za 
dostile temu pogoju, kajti čutim, da 
moram spregovoriti. 

Vesel im se življenja. In dejstva, 
da sem ženska. V čast mi bo, če 
bom nekoč vredna biti mati. Kajti le 
ženska je lahko mati; nihče drug 
ne more izpolniti tega poslanstva 
namesto nje. Pomislite, no! Saj 
»roboti za rojevanje in vzgojo 
otrok« ne obstajajo. In celo, če bi 
obstajali, ne bi nikoli bili sposobni 
dajati ljubezni sadu svojega telesa. 
Ravno po slednjem se človeška 
mati loči od živalske; svojih potom
cev ne uči le, kako preživeti, am
pak tudi (oziroma predvsem), kako 
ljubiti. Zato pa je potrebno 
ogromno časa. Verjamem, da ga 
je premalo, če ženska opravlja dva 
poklica hkrati - tistega v službi na
mreč, in tistega doma, ki se mu 
reče materinstvo. Zato pa se neka
teri bojijo (nekateri pa v to le 
upamo, z a uresničitev te brez 
dvoma dobre ideje pa še s prstom 
ne mignemo), da bi možje zaslužili 
dovolj za celo družino in bi torej 
žene lahko po želji ostale doma 
vsaj takrat, ko so otroci še majhni 
in ko mater najbolj potrebujejo. Če 
bi se s tem rešil še problem neza
poslenosti, problem natalitete ali 
pa morda problem pravil vrednot-
ja, veselimo se ! Zakaj bi proti temu 
protestirali? 

Strinjam se, da mora biti odgo
vor na vprašanje: »Imeti (še 
enega) otroka ali ne?« svobodna 
odločitev zrelega človeka. In to ne 
le enega, pač pa dveh - moškega 
in ženske. Vendar naj se o tem 
pogovorita pred spočetjem in ne 
šele po njem in v skladu s tem 
ustrezno ukrepata. P a nikar ne mi
slite, da s tem, namigujem na po
svetni celibat. Nikakor ne, kajti 
sposobnost je lahko tudi lep način 
medsebojnega izkazovanja lju
bezni in zaupanja dveh, ki se imata 
rada. A vsaka ženska si lahko na 
preprost način izračuna dneve 
plodnosti in dneve neplodnosti. In 
če se ušteje? V vsakem primeru je 
še vedno veliko zakonskih parov, 
ki bi radi posvojili otroka, ker svo
jega ne morejo imeti. D a ne govo
rim o vzrokih z a to. . . 

V premislek vsem, ki zagovar
jajo splav: Si želite umreti? Ne? In 
zakaj menite, da imate večjo pra
vico do življenja kot tisti še nerojeni 
otroci, katerim vzklikate: »Naj 
umrejo!?« 

Z A L K A TRČEK 

Delavcem Fenolita 
V potu svojega obraza si služite vsakdanji kruh, 
kemične spojine vam krajšajo življenje. 
Vodstvo tovarne vam ne išče dela. 
Ozrite se naokoli, vložite svoj delež, 
ki ste si ga prigarali. 
Od dividende boste spodobno živeli, 
vi in vsa vaša družina. 

Don se pojavlja v obliki mavrice v deževnih dneh. 
Zmajuje z glavo, kajti kamen v Zbiljah ga je odrešil. 
Delavci, vaš čas prihaja. 
Konec je trinajstletnega tiranstva vašega direktorja 
in njegovih pomočnikov. 

Lučki Bogataj in njenemu 
razmišljanju ob rob v članku 
»Ženska naj molči!« 

MARIJA 

Ko sem prebrala vaš spis, so se 
mi v duhu odvrteli bedni prizori 
pred slovensko skupščino ob 
koncu prejšnjega leta. Osebe žen
skega spola so z žarečimi očmi kot 
v transu zahtevale svoje pravice. 
Neprizadeto so jih opazovali posa
mezni naključni sprehajalci, o tem, 
da bi jih lahko videli tudi otroci, jim 
ni bilo mar. Ravno njim bi z izgre
dom lahko prizanesli. »Mama, ni
sem vedela, da nas tako sovra
žite,« so bile besede sedemnajst-
letnice. 

Znanstvenika, raziskovalca člo
veške duše dr. prof. Janez Milčin-
ski in prof. dr. Trstenjak pravita, da 
se tu znajdemo pred sprevrženo 
psihologijo: Ko so ženske žrtve 
splava, ga začno zagovarjati kot 
svojo pravico. Saj vendar vsi 
vemo, da v večini primerov, ko 
ženska zanosi , ravno moški part
ner zahteva od nje, naj odpravi 
plod. Nešteto žensk stori to proti 
svoji volji, zgolj pod moško mo
ralno ali celo fizično prisilo. Pravico 
do splava si prilaščajo moški, žen
ske pa so žrtve moške pravice. 
Višek pa je, da moški svet vcepi 
ženskam prepričanje, da gre za 
njihove pravice. 

V tej nelogičnosti se ženske 
spozabljajo do docela banalnih, 
zmotnih trditev: Imam pravico do 
svojega trebuha. Vsak človek ima 
pravico do svojega trebuha, nima 
pa pravice do še nerojenega člo
veškega bitja, ki je že subjekt pra
vice do življenja. Tu se zgubljajo 
ljudje pod raven živalskega življe
nja, ker tam nikjer ne srečujemo 
takih protinaravnih posegov v živ
ljenjske procese. 

Ženske z dobro razvitim etičnim 
čutom splav težko prenašajo in 
prebolevajo, vse življenje jih vzne
mirja vest, zakaj so same povzro
čile splav, medtem ko ženske 
z etično otopelostjo, med njimi 
take z deoilno pametjo in slaboum
nostjo, gredo nekako topo prek 
splava z njegovimi posledicami 
vred. Tako onadva. 

Iz vašega pisanja ugotavljam, 
da je šel tudi pisatelj Cankar hudo 
mimo vas. Narod hlapcev! Ta 
obupni Cankarjev krik in še prene-
katero njegovo čisto misel so v mi
nulih desetletjih prevečkrat zlora
bili. Cankar je svojo domovino in 
svoje ljudi ljubil in trpel z njimi v nji
hovi nesreči. Žal se je zadnjh 70 let 
rodilo premalo Cankarjev, ki bi bu
dili Slovencem željo, da ne bi hla-
pčevali na svoji zemlji. Zato bi vaš 
vzklik sodil kvečjemu nekaj let na
zaj, ko Slovenci nismo imeli svoje 
države, danes ne. 

O vaši primerjavi s topovsko 
hrano in delovno silo pa samo to: 
tudi to je preživetje, če ne samo to. 
Ne želimo si napada tuje vojske, 
toda če pride, jo mora nekdo zau
staviti. 

Morda ne veste, da je Hitler ob 
napadu na Rusijo leta 1941 tako 
hitro napredoval do Moskve tudi 
zato, ker ni bilo v Rusiji dovolj voja
kov. V prvi petletki po revoluciji so 
velikemu Stalinu partijski sekretarji 
referirán, da je plan 500.000 spla
vov izpolnjen v moskovskem in ki-
jevskem okrožju. Vojake so morali 
pripeljati iz notranjosti, kjer izvrše
vanje ukazov ni bilo tako dosledno. 
Mi, ki imamo to srečo, da smo 
zdravi in sposobni za delo, delamo 
tudi z a naše upokojence in tiste, ki 
tega ne zmorejo. Kdo bo delal za 
nas, če bomo zavrgli narod? 

MARINA K U N S Y E L J 
Vrhnika 

S P O Š T O V A N A 

L U Č K A 

B O G A T A J ! 

Vaše pismo v N.Č. me je zelo 
prizadelo. Med drugim pišete, da 
so obstajali režimi, ki so postavljali 
materinstvo na piedestal pred
vsem zato, da bi bilo čim več de
lovne sile in topovske hrane. 

Ne bi si upala trditi, da je bilo 
materinstvo kdaj pretirano ce
njeno. R e s pa je, da so gledali nanj 
bolj naravno in neobremenjeno kot 
danes. Dediščina našega še ne 
preteklega brezumja in potrošni
ške domiselnosti je javno mnenje, 
ki gleda- splav kot na vrednoto, 
a materinstvo nujno zlo. Z enim, 
kvečjemu dvema otrokoma, toliko, 
da samim sebi in drugim dokažejo, 
da so normalni ljudje. Že dolgo 
časa se tudi govori in piše, da mo
rajo biti ženske zaposlene, da se 
samo z eno plačo ne da živeti. 

Najglasnejši so navadno tisti, ki 
imajo dobre plače, a premalo 
otrok, kar je mnogokrat samo izgo
vor za »komodnost«. Če damo 
prednost denarju, službi, lepemu 
stanovanju in še raznoraznim dru
gim stvarem, potem se ve, kje pri
stanejo naši »samo željeni«, 
a tako samim sebi in cesti prepuš
čeni otroci. Posledice takšne sle
pote so v vsej strahoti že vidne. 
Toliko splavov, samomorov, krimi
nala, alkohola in na splošno ne
srečnih ljudi. 

Vsi bomo zaradi takšne miselno
sti to tudi na lastni koži občutili, če 
ne prej, pa ko bomo stari in obne
mogli. Naši tako zaželjeni otroci 
bodo za nas že znali skrbeti. Samo 
upam, da bolj humano, kot to poč
nejo sodobni ginekologi! Ne poz
nam vas, a upam, da se kot razgle
dana in emancipirana ženska niste 
tako zmotili in spravili na svet 
kakšno človeško bitje. Oprostite! 
Toda takšni ljudje, ki tako gledajo 
na splav in tako črno na življenje, 
ne bi znali imeti otrok. Kako si 
upajo pogledati v oči otroku, ki se 
bo vse življenje spraševal, po 
kakšni čudni logiki sme živeti. 

Lahko si mislim, ob vsej tej bitki 
za splav, kako more biti to boleče 
za vse tiste žene, ki jim nikoli ni 
bilo dano doživeti dar materinstva. 

Nam je to bilo dano, a znamo 
tako malo ceniti. Lahko ga pa ne
premišljeno zapravimo. Ali sploh 

V premislek... 
K pisanju tega sestavka me 

je prisililo razmišljanje po nak
ljučnem poslušanju mlade go
spe učiteljice naših nadobud
nih osnovnošolcev. 

Skupina nadobudnežev se 
je ustavila pred Industrijo usnja 
Vrhnika. Z zanimanjem, kot to 
znajo najmlajši, so poslušali 
razlago mlade učiteljice. Le-ta 
jim je med drugim povedala, 
da stojijo pred tovarno, iz ka
tere v potok spuščajo strupene 
snovi, katere so krive za smrt 
rib in rastlin v vodi, iz dimnika 
pa se vali strupen dim in ones
nažuje zrak. 

Pa sem se ob teh besedah, 
ki so se mi zazdele kot iz grde 
pravljice, vprašala, ali je res 
treba tovarno opisati kot 

veste vi in mnogo mnogo drugih 
žensk in mater, kako je to nekaj 
čudovitega. S a m a sem občutila 
vso to čudovito srečo šele pri zad
njem otroku, ki je tako srečen in 
hvaležen da živi, da sme živeti in 
se zna tako lepo smehljati. Vem, 
da bi bila prikrajšana za čudovito 
doživetje, če ga ne bi bilo. 

Vam, draga Lučka, in vsem po
dobno »razmišljajočim« ženskam 
to ne bo nikoli dano in verjemite 
mi, da ste v življenju prikrajšani z a 
nekaj najlepšega. Sedaj tudi bolje 

/Od Oldenzaala (NL) do Vrhnike 
(SLO)/ 

Malo pred sedmo zvečer se 
zapeljem čez nizozemsko-
nemško mejo. Samo še 1.200 
kilometrov in prispel bom na 
cilj: Vrhnika. Potovanje pona
vadi niti ne traja pretirano 
dolgo. Ob zmerno hitri vožnji 
bom jutri zjutraj okrog pol sed
mih na Vrhniki. Najprej dolgih 
900 kilometrov skozi Nemčijo, 
potem skok čez Avstrijo in na 
koncu še dobrih 100 kilome
trov po Sloveniji. 

Čas mi zelo hitro mineva in 
kot ponavadi ni veliko pro
meta. Saj je vendar sredi noči. 
Moji redki zvesti sopotniki so 
luna in nekaj zvezd. Drugega 
tako ali tako ni videti, razen 
v Avstriji, kjer ponekod v gorah 
svetijo lučke. Šele ko se dani 
prispem do slovenske meje, 
kjer me čaka zaspan carinik 
(»Kaj pa ta tle išče tako zgo
daj?«) Na dan privlečem svojo 
zakmašno slovenščino in se 
zapletem v kratek pogovor. 
Kontrola potnih listov? Ali 
imate kaj za prijaviti? Kaj naj bi 
prijavil? Samega sebe? Ne 
predstavljam si, da bi to slo
venski carini koristilo. Torej, 
vse je pod kontrolo in lahko 
nadaljujem pot. Čim preidem 
slovensko mejo, se počutim 
kot doma. 

Zdaj ko je karavanški predor 
odprt, se najprej srečam z Je
senicami. Prej, po vožnji čez 
Podkorensko sedlo, s Kranj
sko goro, enim najlepših krajev 
v Sloveniji, v katerega sem se 
zaljubil in kamor se vračam 
vedno znova. 

Skoraj bi rekel, da me pre
dor moti, a z njim je vendar 
povezanih toliko prednosti, da 
odtehtajo čar Kranjske gore. 
Pot v Slovenijo je bistveno 
krajša in bolj varna. Predvsem 
pa je na koncu dolge nočne 

Krščanski demokrati Vrh
nika in Karitas bosta iz
vedla enkratno akcijo zbira
nja hrane in oblačil po vseh 
KS občine Vrhnika za be
gunce, ki so v zbirnem cen
tru na Blokah. Več o akciji 
boste krajani KS pravo
časno obveščeni na običa
jen krajevni način. 

vožnje krasen občutek, če ni 
treba testi čez goro. 

Ob polni dnevni svetlobi zo
pet doživljam, kako prelepa je 
Slovenija: rečice in potoki, 
hribi, gore in gozdovi, kamor
koli pogledaš. Nedaleč od av
toceste se preganjajo srne. 

Približam se Ljubljani in po
tem je pred mano samo še 
zadnji konec avtoceste do Vrh
nike. Avto drvi, kot da so mu 
zrasla krila in cestnino plačam 
z rekordno hitrostjo. Zadnje 
ovinke speljem takorekoč na 
dveh kolesih in končno sem 
zares doma. Po prvih pozdra
vih z vsemi, ki so mi dragi, se 
spravim za nekaj uric v poste
ljo. Morda samo 3 ali 4, ker 
nočem zapravljati časa. V tem 
kratkem času, kar bom tu, se 
bo vrstilo mnogo obiskov pri 
prijateljih, pogovorov in posla. 

Kaj pa turizem? 
Vsakokrat ko se potem 

z Vrhnike zopet odpravljam 
domov proti Nizozemski, me 
stisne pri srcu. Skušal vam 
bom pojasniti zakaj. 

Med temi obiski in pogovori 
se pogosto dotaknemo politike 
in gospodarstva. V zadnjih 
dveh-treh letih sem si lahko 
oblikoval kolikor toliko pre
gledno predstavo stanja. A to 
še ne pomeni, da sem pozna
valec. Nasprotno, še zdaleč ne 
vem dovolj. 

Ker se pa vendarle že od 
prej dokaj dobro spoznam na 
gospodarstvo, mi je jasno, 
v kako hudi gospodarski situ
aciji je Slovenija in s tem tudi 
Vrhnika. To me je predvsem 
v zadnjem letu precej priza
delo in skoraj ne mine dan, da 
ne bi o tem razmišljal. 

Tako intenzivno se v mislih 
s tem ukvarjam, da se lotevam 
kar celotne infrastrukture de
žele. Sicer ne v resnici, ampak 
vsaj za pisalno mizo. 

Ena od stvari, ki me najbolj 
presenečajo, je dejstvo, da se 
tako malo pozornosti posveča 
privabljanju tujih turistov. To ni 
očitek, zgojj sklep. Saj vem, da 
se veliko dela na tem področju 
in da je turizem med prednost
nimi panogami, vendar se mi 
zdi, da je le premalo usmer
jeno v tiste dežele, od koder 
naj bi prišli gosti. 

V ilustracijo naj povem kC 
kreten primer: pri večjem • 
vilu potovalnih agencij na I; 
zozemskem sem iskal inf| 
macijo o počitnicah v Slovenj 
Z eno samo izjemo mi niK' 
niso mogli pomagati. To po 
juje mojo domnevo, da nizi 
zemski organizatorji potovj 
in počitnic nimajo nobenih f 
skoraj nobenih stikov s Sloij 
nijo. In to se mi zdi prav 
lostno, ko pa je Slovenija 
najlepših držav v Evropi, 
sem večino evropskih državi 
večkrat obiskal, to menf 
lahko trdim. 

Zdaj sem pri bistvu svojec, 
pripovedovanja: ali ni mogoJv 
ustanoviti na Vrhniki organiZjj 
cije (oz. oživeti obstoječe), ki^*' 
promovirala turizem na Vrhnjf 
in v njeni okolici? Na Vrhfl* 
sem bil do sedaj 17 krat r" 
videl sem veliko, zelo ve l iL 
Po mojem kraj in njena neplg, 
sredna okolica tujim gos tC ! 
lahko mnogo nudita. Tu in M ' 
bo sicer treba kaj spremeniti J 
prilagoditi turizmu, a vendar, 
že zdaj vsega dovolj za bre' 
skrbne počitnice. J 

Zato pozivam odgovorne C; 
Vrhniki, da možnosti, ki so * ' 
področju turizma izkorišča 
krepitev gospodarstva. Hk^ 
se zavezujem, da bom nas1' 
pal kot posrednik med orgap 
zacijami na Vrhniki in potovif 
nimi agencijami na Nizoze' 
skem. Zakaj? Zato, ker Slo* 
nijo, Vrhniko in mnogo, mno 
prijateljev nosim v srcu. 

Kmalu nasvidenje. 
RINI JOCHE 
Sparstraat 1 

7572 TA Oldenzi 
Nederla 

MALI OGLASI 

P R O D A M parcelo-paS 
na Pakem v Borovnici v izrfl 
1750 m 2 . Cena po dogovO 
Tel. 811 324 po 19.00 uri. 

KUPIM dvosobno stano 
nje na Vrhniki, v lepem oko 
ponudbe po telefonu 751 -2f 

Na Vrhniki prodamo stare 
dvodružinsko hišo s kozole1 

na parceli 483m 2 . Informa' 
po telefonu 752800 
752176. 
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Osnovna šola Ivana 
Cankarja 
gostiteljica 
1. državnega 
prvenstva mladih 
tehnikov 

MLADIH TEHNIKOV 
o 

C O 

Življenje in delo v glasbeni šoli 

, Potrditev, da imamo v osnovni 
soli Ivana Cankarja dobre mlade 
tehnike, ki delujejo pod vodstvom 
Zrnage Solina, je pridobitev orga
nizacije 1. državnega prvenstva 
Mladih tehnikov oziroma že 16. za
poredno srečanje. 
: Tekmovanje bo v soboto, 30. 
TOa 1992, v prostorih osnovne 
šole Ivana Cankarja, na ploščadi 
, r 9a Karla Grabeljška in v Kultur
nem domu (sedanji dom TO). Po-
, okalo bo pod geslom: »Razisku-
i ' e n ] 0 - ustvarjamo - tekmujemo«. 
I 0 r ganizator ja srečanja sta Svet 
E* .tehnično vzgojo mladine pri 
r S J K S in poseben organizacijski 
'Odbor pri Osnovni šoli Ivana C a n 
karja. 

( Kot že vsa leta doslej bo tudi 
j o^hje srečanje in tekmovanje 
zaključek in pregled enoletne de
d n o s t i učencev in učiteljev os-
r?vnih šol. Namen srečanja je, da 
' ' sP°dbudili zanimanje za dejav-
I osti na področju tehnične vzgoje 

ekološkega osveščanja, nuj-
Wt

89p zaradi neodgovorne in ne-
FOKovne uporabe tehnike in teh-
n o | ogi je. S tekmovanjem želimo 

omogočiti primerjavo rezultatov in 
dosežkov ter medsebojno sreča
nje najboljših mladih tekmovalcev. 
Tako želi tudi šola Ivana Cankarja 
prispevati nekaj k zmanjšanju teh
ničnega zaostanka z a razvitim 
svetom in s tem k večji medna
rodni uveljavitvi naše mlade dr
žave in Vrhnike. 

Tekmovanje bo potekalo v ra
zličnih panogah, ki pa so porazde
ljene v dva glavna sklopa: 

- raziskovalno proučevalne na
loge, 

- tehnične in tehnološke na
loge. 

Zanimive bodo predvsem tiste 
praktične naloge, ki jih bodo prika
zali na zunanjem prostoru trga 
Karla Grabeljška. 

Poleg tekmovanja, ki se bo pri
čelo ob 9. uri zjutraj ter končalo 
s podelitvijo priznanj okoli 18. ure, 
bodo vzporedno potekale tele za 
nimivosti: 

- ob 9.00 otvoritev tekmovanja 
in koncert glasbene šole Vrhnika; 

- v Kulturnem domu otvoritev 
razstave slik domačina Marka J a 
kopiča, v popoldanskem delu pa 

razstava izdelkov mladih tehnikov, 
narejenih na samem tekmovanju: 

- na Trgu Karla Grabeljška 
bodo večkratni nastopi S H O V 
P R O G R A M ; VVINNERS Klub iz 
Domžal (BMX kolesarji in rolkarji) 

- ob 12. uri - prelet vrhniških 
jadralnih padalcev; 

- od 16. do 18. ure pa bo kon
cert znane glasbene skupine in po
delitev priznanj najboljšim mladim 
tehnikom. 

V primeru slabega vremena bo 
program nekoliko okrnjen, pripra
vili pa ga bodp v hali osnovne šole 
Ivana Cankarja. Glavni sponzor je 
LIKO PRIČE ter še nekatera po
djetja in obrtniki, ki bodo finančno 
podprli prireditev. 

S. S. 

V šolskem letu 1991/92 je 
bilo v Glasbeno šolo Vrhnika 
vpisanih 242 učencev k indivi
dualnemu pouku - to so posa
mezni instrumentalni oddelki 
- posebej pa sta še dva od
delka male glasbene šole. Pe
dagogi glasbene šole si že
limo, da bi imeli vsaj štiri od
delke male glasbene šole. 
S tem bi namreč polagoma 
lahko ukinili sprejemne izpite 
v glasbeno šolo, saj bi učence 
pridobili iz učencev male glas
bene šole. 

Kot vsa leta doslej, je bila 
naša šola izredno aktivna na 
vseh področjih. Pripravili smo 
15 internih nastopov, z O. Š. 
Ivana Cankarja smo sodelovali 
na prireditvah, ob koncu pr
vega polletja pa smo uspešno 
izvedli javni nastop v zadovolj
stvo pedagogov in obiskoval
cev. 

Vrh letošnjega dela v glas
beni šoli pa je pomenilo XXI. 
republiško tekmovanje učen
cev in študentov glasbe Slove
nije v Celju v mesecu marcu. 
V kategoriji klavirjev so naši 
učenci dobili tele nagrade: Ka
tarina M O L K I. nagrado, Eva 
S L A B E I. nagrado, Tadej L E B 
II. nagrado; iz razreda prof. 
Renate B A U E R . V kategoriji 
kitar pa sta naši učenki dobili 
pohvale. 

Vsi ti uspehi uvrščajo našo 
glasbeno šolo v sam vrh glas
benih šol v Sloveniji, kar potr-

Tudi letos mladinske 
delavnice v osnovnih šolah 

mi pomenijo mladinske 
Ravnice (OŠ dr. Ivana 
JKorošca - Borovnica) 

gostitev - D O R A 
t<C*vo - P E T R A 
t^abiti na vse ostalo - NATAŠA 
i C ^ I J a n j e - ŽIVA 
i r'ah i n z a n i m i v ° " NATALIJA 
re^Davno pogovarjanje - NINA 
^9ovor s prijatelji - IZAK 

3 C 2 r | avanje samega sebe - M A T E J A 
» £r'x'JanJe človeških problemov ob igri - ALEŠA 
i l o č e n o s t - M A R T A 
k a z a n j e s člani skupine - Z D E N K A 
4 
K m 

Tako kot lani je tudi letos 
Center za socialno delo Vrh
nika organiziral mladinske de
lavnice na osnovnih šolah. 

S potekom dela so bili sezna
njeni vsi otroci v 7. in 8. ra
zredu osnovne šole Ivan Can
kar in Osnovne šole Borov
nica. V to obliko dela so se 
vključili prostovoljno. Ker se je 
vključilo veliko otrok, se je po
javil problem mentorjev - pro
stovoljcev. Zato v letošnjem 
letu nismo uspeli vključiti ve
liko število otrok. Zaradi tega 
problema v letošnjem letu ni
smo uspeli vključiti O š Log-
Dragomer in upamo, da pri
hodnje šolsko leto ne bo izpuš
čena, saj se je nekaj prosto
voljcev že usposobilo za to 
delo. 

Že od oktobra 1991 poteka 
delo v 3 skupinah po približno 
15 udeležencev; v Borovnici 
se sestaja ena skupina, na 
Vrhniki pa dve. Vsako skupino 
vodi mentor s pomočjo prosto
voljca - študenta ali dijaka, ki 
ga to delo veseli in zanima. 
Dobivamo se enkrat na teden. 

Kaj se na »Mladinskih delav
nicah« počne in kako se poču
tijo udeleženci, pa si preberite 
v naslednjih prispevkih. 

socialna delavka 
LUČKA K E N K 

Utrinki 
z delavnic na OŠ 
Ivana Cankarja 

Delavnice mi veliko pome
nijo, ker je »ful« dobro, se »ze-
zamo« in smo dobra družba. 

MIRA 

Mladinske delavnice me 
spominjajo na Krambergerja. 

BRANE 
Mladinske delavnice mi po

menijo ogled sošolk in deklet. 
JERNEJ 

So del družbe, popestritev 
konec tedna. TAMARA 

Po napornem koncu tedna 
je to sprostitev. MIRSADA 

Na mladinskih delavnicah 
mi je všeč, da spoznavamo 
nove učne igre, da se zaba
vamo s šolami. ALENKA 

Meni je všeč, da spozna
vamo življenje naprej, prihod
nost in še kaj drugega. 

ANA 

Spoznavam svoje prijatelje 
in njihovo obnašanje. 

ZLATKO 

Mladinske delavnice so del 
mojega dragocenega pro
stega časa. V njih spoznavam 
boljšo vzgojo in boljši pomen 
za življenje. Rada bi, da bi bila 
ta skupina taka kot »Dear 
John«. 

VESNA 

Na mladinskih delavnicah 
mi je všeč to, da vse skrivno
sti, povedane v skupini, osta
nejo med nami. 

' ZORAN 
Imamo se »tuli cool«, pa to-

varišica je tudi dobra. 
MATIC 

Imamo se prima in veselo. 
JURE 

Nagrajenki Katarina Molk in Eva Slabe s svojo profesorico 
Renato Bauer 

juje dobro in načrtno delo 
v šoli. 

Še posebej pa smo veseli, 
da smo se z našim ustanovite
ljem dogovorili o pridobitvi no
vih prostorov za delo glasbene 
šole v sedanjem domu teritori
alne obrambe. V teh prostorih 
bomo za šolo pridobili 14 učil
nic za individualni pouk, 
upravne prostore in pa, kar je 
najpomembneje, dobili bomo 

svojo dvorano. V novih prosto
rih bi radi začeli tudi s poukom 
baleta in izraznega plesa ter 
s poukom klaviatur. 

Čaka nas še najpomemb
nejši nastop v tem letu, to je 
samostojni koncert v počasti
tev Cankarjevih spominskih 
dnevov 9. 5. 1992 ob 19.30 
v veliki dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki. Ravnatelj: 

VIKTOR ZADNIK 

NOVOSTI V CANKARJEVI KNJIŽNICI 
STROKOVNA LITERATURA 
Allan, J . : Kako razviti osebne veščine 
Babnik, M.: Sadno drevje 
Beloff, N.: Zapravljena dediščina Josipa Broza Tita 
Beyer, G.: Urjenje spomina in koncentracija 
Birsa, M.: Življenje po šestdesetem 
Budihna-Požar, D.: Univerzitetni študiji in poklici 
Deleuze, G.: Podoba-gibanje 
Ečimovič, T.: Polž in polžereja 
Etoiles, L : Astrologija in človekov značaj 
Fink, H.: Socialna filozofija 
Galbraith, J . : Vodič za nadarjene 
Gantar, M.: Abeceda borzništva 
Gardner, M.: Aha! pa te imam 
Grafiti 
Grmič, V.: Kristjan pred izzivi časa 
Katalog slovenske ponudbe 
Luthar, B.: Čas televizije 
Michaeli-Achmuhle, P.: Vrtni leksikon 
Mlinšek, D.: Pra-gozd v naši krajini 
Na vrhovih sveta 
Pleterski, T.: Poznavanje motornega vozila 
Psychos.: Živa dlan 
Ribičič, C : Ustavnopravni vidiki osamosvajanja Slovenije 
Strohsack, B.: Obligacijska razmerja 
Stuhmer, R.: Naravne zdravilne moči 
Tarman, K.: Osnove ekologije in ekologi 
Tičar, B.: Borza 

LEPOSLOVJE 
Mladinsko: 
Bitenc, J . : Veliki Gorjan 
Blyton, E.: Skrivnost podzemnega hodnika 
Glatzer, R.: Iskanje zlatih mest 
Guy, R.: Prijateljici 
Jarc, M.: V deželi sončnic 
Prijateljice živali 
Dinozavri 

Reit, S. V.: Detektiv Scotland Yarda 

Za odrasle: 
Ali ste za hec, gospoda! 
Amalietti, P.: Magični izreki 
Amalietti, P.: O sreči 
Ambrožič, V.: Pravljice za odrasle 
Capote, T.: Zajtrk pri Tiffanyju 
Clark, M. H.: Počivaj v miru, lepotička 
Feinberg, B.: Iluzije ljubezni 
Fontane, T.: Gospa Jenny Treibel 
Franca, M.: Šavrinske zgodbe 
Fulghum, R.: Vse kar moram vedeti, sem se naučil v vrtcu 
Jaklič, Fr.: Peklena svoboda 
Janež, S.: Pot v prostost 
Levi, P.: Periodni sistem 
Modrej, Z.: Sreča je metulj 
Petan, Ž.: Ubežati smo svobodi 
Vulikič, V.: V pajkovi mreži 
Pesmi: 
Kalan-Podreški, B.: Corpus canto 
Lovšin, P.: V službi rokenrola 

»Mladinska 
delavnica« 

Najbrž se sprašujete, kaj 
sploh je mladinska delavnica? 
Sedaj imate možnost, da se 
seznanite tudi s tem, saj veste, 
kaj pravijo: »Človek se iz 
dneva v dan več nauči.« 

Že ime mladinska vam pove, 
da je nekaj v zvezi z mladino. 
Vsak petek ob 13.30 imamo 
zbor v eni od učilnic na starem 
delu šole. Vodita nas Lučka 
Kenk in Anita Kovač. Na mla
dinski delavnici razmišljaš 
o raznih stvareh v krutem 
svetu in predvsem bolje spoz
navaš sebe. Tam spoznaš tudi 
druge strani ljudi, ki veljajo za 
težko dostopne. Če te kaj teži, 
ali pa imaš težave, se izpoveš 
skupini, ki ti takoj poskuša po
magati. Da pa bi skupinska 
dela uspevala, moramo vsi po
zorno poslušati navodila in jih 
pozneje upoštevati. Veliko ri

šemo, a ne narave. Mi rišemo 
glasbo. Voditeljica prinese ra
dio in kaseto s klasičnimi 
skladbami, nato pa rišemo 
svoje občutke, doživljanje in 
sliko, ki se ti je ob poslušanju 
prikazovala pred očmi. 

Ko sem prvič prišla na mla
dinsko delavnico, se mi je 
zdelo zelo nenavadno, ko je 
mentorica rekla, naj narišemo 
na papir tisto, kar se nam zdi 
najpomembnejše v življenju. 
Na koncu smo svoje življenj
ske cilje združili in sestavili 
lepo zgodbico o pomenu življe
nja. Na delavnici ni ne vikanja, 
ne žalitev. Tu se čisto sprostiš. 

Če sem prenehala našte
vati, še ne pomeni, da je to 
vse. Na delavnici počnemo še 
veliko drugih stvari, ki se nam, 
mladim, zdijo najbolj zanimive. 

Upam, da sem bila dovolj 
jasna in natančna in da mi je 
uspelo predstaviti užitke, ki jih 
doživljamo v skupini in vsi 
enako lepo. 

ANITA KARADŽIČ 
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Prisega v vrhniškem 
učnem centru 

PREDSTAVLJAMO 

Vojaki čakajo na svečan pričetek prisege. 

Tribuna z gosti, kjer Ivan Oman govori vsem zbranim voja
kom ter njihovim staršem, prijateljem, znancem. 

V šestih učnih centrih po 
Sloveniji - Kranj, Slovenska 
Bistrica, Ljubljana, Postojna in 
Vrhnika - so bile svečanosti, 
kjer so prve generacije sloven
skih vojakov v novih učnih cen
trih svečano prisegle, da bodo 
v svojem šestmesečnem voja
škem roku zvesto služile in iz
polnjevale vse vojaške obvez
nosti. 

Tudi na Vrhniki v učnem 
centru teritorialne obrambe 
(bivše vojašnice Ivana Can 
karja) so se v soboto, 1 1 . 4 . 
1992, odprla vrata za starše, 
znance in prijatelje vojakov, ki 
so svečano prisegli. Tako je 
Vrhnika ta dan postala »Slove
nija v malem«, saj toliko ljudi 
še ni bilo na Vrhniki. Slav
nostni govornik je bil član pred
sedstva Slovenije Ivan Oman, 
svečano prisego pa je prebral 
poveljnik učnega centra Tone 
Turk. Pripravili so tudi kratek 
kulturni program, nato pa so 
vojaki svojim svojcem razka-
zali novo bivalno okolje. 

Svečanosti se je udeležilo 
veliko Vrhničanov, še posebno 
krajanov Stare Vrhnike, ki so 
bili osebno vabljeni na prisego, 
predvsem z namenom, da bi 
se vzpostavili pravi prijateljski 
in pristni stiki. Kot najbližji so
sedje naj bi živeli v slogi in 
sožitju. 

S. S. 

Urejeno križišče pri gostilni Malči 
Križišče pri gostilni Malči je bilo črna točka, ki smo jo objavili v eni izmed prejšnjih številk 

Našega časopisa. Zdaj je križišče urejeno, in zadovoljni so prebivalci Stare Vrhnike, vojaki 
v učnem centru in drugi, ki se vozijo po tej cesti. Križišče so uredili tedaj, ko so urejali učni 
center, dela so bila opravljena v enem tednu, za kar gre pohvaliti komunalno podjetje 
Vrhnika. Asfaltiranje je opravilo podjetje SCT. Naredili so naslednje: razširili in uredili 
križišče, postavili vhod v učni center, uredili javno razsvetljavo, prestavili kanalizacijo iz 
Stare Vrhnike, zgradili vodovod proti Stari Vrhniki, uredili odvodnjavanje ter asfaltirali vse, 
kar je bilo potrebno. 

530. učni center teritorialne 
obrambe Vrhnika 

V bivše prostore vojašnice 
Ivana Cankarja se je naselil 
530. učni center teritorialne 
obrambe Vrhnika in je eden 
izmed šestih učnih centrov 
v Sloveniji. 

Takoj po odhodu zadnjega 
vojaka »jugoslovanske voj
ske«, je bilo veliko govorjenja 
pa tudi napisanega, kaj bo 
z vsemi objekti v vrhniški ka
sarni. Na Vrhniki smo se kar 
sprijaznili z dejstvom, da bomo 
glede na vse obstoječe objekte 
pač še vedno deležni prisotno
sti vojske. Zato smo se odločili, 
da vam v sliki in besedi pred
stavimo učni center, ki je po 
značaju bolj odprt in pristopen 
za krajane, občane in za sred
stva javnega obveščanja. S te
meljnimi podatki nas je sezna
nil g. Pavle Gostiša, ki je v cen
tru zadolžen za stike z jav
nostjo. 

V centru je sedaj nastanje
nih 500 vojakov. Le-ti se uspo
sabljajo dobra dva meseca in 
pol in tako opravijo prvo fazo 
usposabljanja. Tu pridobijo os
nove vojaškega znanja in se 
naučijo osnovnih vojaških veš
čin. Po usposabljanju vojaki še 
niso izurjeni za morebitno voj
skovanje, ampak morajo opra
viti še dobre tri mesece voja
ške službe v specializiranih 
enotah, pač tam, za kar jih je 
potrdila naborna komisija. 
Tako gredo po osnovnem 
usposabljanju v učnem centru 
na Vrhniki »v prekomando« 
v razne kraje po Sloveniji. 
Skupni vojaški rok tako traja 
»kratkih« šest mesecev. 

Vsi učni centri, tudi Vrhnika, 
delujejo po načelu učnih enot, 
kot razredi v osnovnih ali sred
njih šolah. V vsaki enoti je vo
dja organizacijske enote in dva 
do trije inštruktorji, ki so zadol
ženi za učenje osnov vojaških 
veščin. Poveljnik učnega cen
tra na Vrhniki je domačin Tone 
Turk, poleg katerega so še vse 
spremljajoče službe, ki so po
trebne za nemoteno življenje 
in delovanje vojakov. V učnem 
centru sta vojakom vedno do
stopna psiholog in zdravnik, ki 
budno pazita na počutje in 
zdravje. 

Glede prehrane smo se po
zanimali pri Petru Palčiču (iz 
Borovnice), ki je zadolžen za 
zaledje. Povedal nam je, da 
imajo vojaki tri obroke (zajtrk, 
kosilo in večerjo) ter obvezno 
dopoldansko malico. Pri posa
meznem obroku pa imajo mož
nost izbire raznovrstnih jedi. 
Za vso nabavo prehrane sko
raj v celoti skrbijo vrhniške or
ganizacije, tako, da ima tudi tu 
Vrhnika nekaj koristi. Eden od 
vojakov nam je celo omenil, da 
je hrana preobilna in tudi kako
vostna, kar občuti na svojih ki
logramih. Pozanimali smo se 
tudi za dnevni program voja
kov, kar pa ni vojaška skriv
nost. Zjutraj vstajajo ob 5.45 
nato uredijo prostore in tedaj je 
tudi čas za osebno higieno. 
Nato sledi jutranja telovadba 
pod vodstvom inštruktorjev. 
Zajtrk je okoli sedme ure, 
točno ob 7.45 pa je dvigovanje 
zastave ob prisotnosti vseh vo
jakov. Dopoldne imajo sedem 
učnih ur (po 45 min), popoldne 
pa še dve uri od 16.30 pa do 
18. ure. Spuščanje zastave je 
ob 18.15 brez zbora vojakov. 
Obvezen počitek za vse vo
jake je ob 22. uri saj si po 
napornem dnevu to zaslužijo. 
Vsak dan se lahko stuširajo 
s toplo vodo ter telefonirajo 
znancem. Ob koncu tedna gre 
lahko 2/3 vojakov domov, 1/3 
pa jih ostane na dolžnosti. 

Za besedo smo prosili tudi 
poveljnika učnega centra To
neta Turka, ki nam je najprej 
povedal, da je koncept učnega 
centra predvsem v odprtosti in 
čimboljši povezavi s KS Stara 

Vrhnika in širšo skupnostjo. 
Povezave vidijo predvsem na 
področju športa, kulture, za
bave in ob raznih prireditvah 
ter svečanostih, ko se vrata 
centra odpro na stežaj. Vse 
morebitne spore pa bodo reše
vali sproti in po pravni poti. Po
sebno pa je poudaril, da so 
nepolitična organizacija, ki se 
s politiko ne bo ukvarjala, saj je 
njihova temeljna naloga vojaka 
strokovno usposobiti v voja
ških veščinah, za kar pa imajo 
časa le dobra dva meseca in 
pol. Na vprašanje, zakaj se je 
odločil za to delovno nalogo, je 
brez premisleka odgovoril, da 
je zanj to nov delovni izziv, ob 
mladih slovenskih vojakih pa je 
vzdušje pravo slovensko. Za
dovoljen je tudi s starešinskim 

kadrom, saj je več kot ena tret
jina zaposlenih z Vrhnike. 

Na koncu pogovora se j« 
zahvalil vsem, ki so sodeloval 
in se udeležili svečane pri' 
sege, ki je še vedno simbol z* 
vsakega vojaka in mu ostan* 
še dolgo v spominu. Še po 
sebno pa se kot poveljnii 
v imenu svojih sodelavce 1 

zahvaljuje K S Stara Vrhnika # 
prijazno zahvalo, ki so jo po 
slali ob ureditvi križišča pri go 
stilni Malči in prestavita 
vhoda v učni center. 

Gotovo smo izvedeli marši' 
kaj zanimivega iz življenja vO' 
Jakov v učnem centru, ki s« 
tudi del našega vsakdanjega 
življenja. 

N. t 

Jutranja telovadba je še vedno obvezna tudi za sedanj1 

slovenske vojake. 

Lepo urejene spalnice je kar prijetno pogledati 

Pogled v eno izmed učnih enot, kjer vojaki poslušajo predi 
vanja svojega inštruktorja. 

Vojaki pri spoznavanju in čiščenju orožja 
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Priznanja za svobodno 
Vrhniko v pravih rokah 
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Zadnji dogodki v Bosni in 
Hercegovini in na Hrvaškem, 
nas spominjajo na deset
dnevno agresijo, ki jo je doži
vela naša, komaj en dan stara 
država. Čeprav tedanjih raz
mer ne moremo primerjati 
s sedanjim nespametnim in 
brutalnim nasiljem, pobija
njem, nacionalnim sovraštvom 
ter razbijanjem vsega vital
nega, pa lahko rečemo, da so 
nekateri posamezniki, pripad
niki TO in organizacije veliko 
prispevali, celo izpostavljali 
svoja življenja, da so se raz
mere hitro izboljšale in da smo 
zaživeli v svobodni mladi dr
žavi. Ravno zato je poveljstvo 
53. območnega štaba TO Lo-
gatec-Vrhnika 24. 4. 1992 pri
pravilo kratko, vendar prisrčno 
svečanost v mali dvorani Can
karjevega doma. Ob tej prilož
nosti so podelili priznanja in 
zahvale posameznikom in or
ganizacijam, ki so ob agresiji 
na Slovenijo veliko prispevali 
k svobodi naše suverene Slo
venije in Vrhnike. 

Najprej je vse navzoče poz
dravil predstavnik Skupščine 
občine Vrhnika Janko Drobnič, 
predsednik zbora združenega 
dela, ki je vsem pohvaljenim 
čestital v imenu občanov Vrh
nike. 

Poveljnik območnega štaba 
T 0 Jože Molk pa je v kratkem 
Pozdravu med drugim pouda
ril: 

»Komaj rojeni, mladi državi 
Sloveniji je tedaj agresor zažu-
9al tudi na našem območju in 
'o z veliko silo. 

Teritorialna obramba, poli
cija, sile zaščite in reševanja, 
gasilci, podjetja in vsi držav
ljani smo bili sila, ki se ni uklo
nila. Priprave na spopad so 
bile kratke, toda uspešne in 
učinkovite, vaša pomoč pa 
spoštljiva. Zato se vam zahva-
'i uJem, zato vam čestitam. 

V vrstah TO so na območju 
Vrhnika mnogi izkazali uspo
sobljenost, pogum in požrtvo
valnost. Vsem pripadnikom TO 

v 53. območnem štabu TO se 
za to zahvaljujem. 

Odlikovanja, ki jih boste pre
jeli, nosite s ponosom. To so 
prava slovenska vojna odliko
vanja. S tem stopamo v vrsto 
tistih, ki so se stoletja bojevali 
za našo državo. 

Začeli so kmečki uporniki, 
pa prva slovenska vojska 
1918-1919 in slovenska parti
zanska vojska med drugo sve
tovno vojno. Bodimo ponosni 
na ta odlikovanja, pustimo jih 
našim otrokom in vnukom 
v spomin na naše čase.« 

Nato je poveljnik TO ljubljan
ske pokrajine Vojko Pavlin po
delil odlikovanja »srebrni in 
bronasti znak« generala MAI
S T R A ter »pohvale« posamez
nikom in organizacijam za iz
kazano požrtvovalnost in sa 
moiniciativnost pri opravljanju 
odgovornejših nalog v boju za 
ohranitev suverenosti in neod
visnosti Republike Slovenije. 

Svečanost je popestril moški 
pevski zbor »Plutal« iz Ljub
ljane pod vodstvom Vrhničana 
Viktorja Zadnika. 

Na koncu svečanosti je po
veljnik Jože Molk vsem pove
dal, da bo še 180 teritorialcev 
iz občine Vrhnika prejelo znak 
»ubranili domovino« za 
uspešno opravljene naloge 
v času vojne in so bili nepo
sredno ogroženi ter v bojnem 
stiku z nasprotnikom. Te 
znake bodo prejeli v svojih 
enotah, ki bodo vanje vpokli
cani. 

Najvišje priznanje, »sre
brni znak generala Maistra«, 
so prejeli: 
Boris Skubic, Tomo Pejič in 
Borut Fefer. 

Bronasti znak: Andrej Dra-
šler, Željko Acalinovič, Ferdi
nand Rosnakv in Peter Kavčič. 

Pohvale pa: 
K S Borovnica 
KS Ligojna 
KS Verd 
NZ Bevke 
OŠCZ Vrhnika 
O O R K S Vrhnika 

O G Z Vrhnika 
T M S Bistra 
NZD Vrhnika 
LD Borovnica 
Petrol benc. servis Vrhnika 
Gostilna Kavčič 
Gostilna Marinčič 
OŠ dr. Ivana Korošca, Borov
nica 
Kava bar Urška 
K S Drenov grič 
Marjan Kermavner 
Franc Drašler 
Andrej Hrovatin, starejši 
Ciril Kos 
Franc Mevec 
Franc Debevec 
Peter Palčič 
Albin Novak 
Miro Gruden 
Dr. Primož Rus 
Zmago Solina 
Milan Jevšek 
Bogdan Turk 
Andrej Podbregar 
Srečko Kajtna 
Franc Malovrh 
Vojko Jerina 
Franc Lukman 
Nedžad Aliriza 
Trgovina SIMON 
Anton Istenič 
Andrej Zaje 
Karel Nikolavčič 
Tone Jesenko 
Marjan Kogovšek 
Janez Miklavčič 
Miran Kržmanc 
Simon Bradeško 
Kuclerjevi 
Miklavčičevi, Bevke 
Žitkovi, Sinja gorica 
Rožnikovi, Sinja gorica 
Rijavčevi, Mirke 
Čelcevi, St. Vrhnika 
Jože Šušteršič 
Vili Oblak 
Zdenko Krušnik 
Franjo Suhadolnik 
Jože Trček, Laze 
Gostilna Turšič 
KS Bevke 
Župnišče Bevke 
Športna zveza Vrhnika 
Dušan Lah 
Matija Grom, Verd 
Vinko Rozmane 
Roman Kordič 

Dan upora proti okupatorju 27. april so vrhniški borci in drugi prebivalci proslavili 26. 
aprila na zboru pri ribiškem domu na Tojnicah. Zbralo se jih je kar precej, pozdravil pa jih je 
predsednik občinske zveze borcev Franc Passeta. Mešani pevski zbor iz Dragomerja je 
ubrano zapel nekaj pesmi. Za veselo razpoloženje sta poskrbela Urhova muzikanta. 

S. S. 

Kuhinja moje babice 
Pred nekaj leti so učenci šole Ivana Cankarja sodelovali pri 

etnološki raziskovalni nalogi »Ljudska prehrana na Sloven
skem«. Učenci so primerjali jedilnike nekdaj in danes, ugotavljali 
spremembe pri načinu prehrane, zabeležili tudi navade in način 
prehrane ter našli precej zanimivih kuhinjskih pripomočkov. V Li-
gojni, Sinji Gorici, Smrečju, Stari Vrhniki, Vrhniki in Blatni Brezo
vici so iz pozabe zbrskali precej zanimivih receptov. Ker pa bi bilo 
škoda, da bi obležali med kupi starih papirjev, jih bomo objavili. 
Recepti so lahko spodbuda gostincem, da jih, kot vrhniško po
sebnost, sprejmejo tudi na svoj jedilnik; gospodinjam popestrijo 
jedilnik s pozabljenimi dobrotami. Vsem skupaj pa je to tudi poziv, 
da dodajo še kakšen recept, ki so ga poznali že včasih, in bi ga 
lahko še vedno s pridom uporabili. 

JOŽI R O D E 

Borut Fefer Boris Skubic Tomo Pejič 

Grahova omaka 
Grah skuhamo v toliko vode, 

da je pokrit. Posebej prepra-
žimo srednje veliko čebulo. 
Grah zlijemo na čebulo, do
damo malo žličko paprike, 
žlico moke, zalijemo z mle
kom, dodamo peteršilj in še 
nekoliko pokuhamo. 

Jedilne buče 
v omaki 

Buče olupi in razpolovi, po-
beri pečke, zribaj jih tako kot 
repo, osoli in dodaj malo ku-
mine. Posebej naredi svetlo 
prežganje, strt česen in takoj 
ožete buče. Zalij jih z nekoliko 
vode, dodaj peteršilj in žlico 
kisle smetane. 

Češpljeva omaka 
Pol kilograma češpelj sku

hamo do mehkega. Napravimo 
prežganje iz žlice masti, žličke 
moke in žličke drobtin. Zali
jemo z vodo, v kateri so se 
kuhale češplje. Pridenemo 
pretlačene češplje, osolimo, 
odišavimo s cimetom, limonino 
lupino in klinčki. 

Čebulna omaka 
Na žlico vroče masti stresi 

žlico sladkorja. Ko je ta prepar-
jen in postaja rjavkast dodaj 
dve ali tri zmlete čebule. Pražiš 
tako dolgo, da postane rjava. 
Potreseš z žlico moke, zaliješ 
z vodo ali juho, posoliš in do
daš še malo kisa. 

Hruškovi cmoki 
Napravi malo mehkejše te

sto kot za rezance. Posebej 
skuhaj suhe hruške, zmelji jih 
in oblikuj v kroglice. Testo raz-
valjaj, razrezi na kvadrate, na
nje položi hruškove kroglice in 
oblikuj cmoke. Kuhaj jih v slani 
vodi 20 minut. Zabeli jih z ma
slom in drobtinami. 

Fižol z jabolki 
Skuhamo fižol v zrnju. Naj

boljši je napol zrel. Posebej 

skuhamo jabolka, ki jih čisto 
malo spodmedemo z moko. 
Stresemo jih k fižolu, zme
šamo in zabelimo z ocvirkovo 
mastjo. 

»Zaroštan« 
močnik 

Močnik naredimo iz skode
lice moke, v katero ubijemo 
1-2 jajci. Z vilicami jih zame
šamo v moko, nato pa z ro
kami tremo do suhega. Segre-
jemo ocvirkovo mast in na njej 
prepražimo posukanec, zali
jemo z vodo, posolimo in sku
hamo. 

Mlečni močnik 
Tak močnik ali posukanec 

lahko skuhamo tudi v soljeni 
vodi, na krožniku pa ga zali
jemo z mrzlim mlekom. 

Salovci 
Na desko daj 1 kg moke, 

7 rumenjakov, 1/21 vina, malo 
ruma, sladkor po okusu. Iz 
tega naredi testo in ga razva-
Ijaj. Drugo testo napravi iz 1 kg 
sala in 60 dag moke. Testo do
bro pregneti, nato pa ga razva-
Ijaj. Položi ga na prvo testo, 
prepogni ga z vseh štirih strani 
in zvaljaj. To ponovi šestkrat. 
Iz testa izrezi kvadrate, ki jih 
polni z marmelado. Peci 
v vroči pečici. 

Orehov štrukelj iz 
koruzne moke 

V skledi mešamo 6 dag su
rovega masla ali masti, 1 ru
menjak in žlico sladkorja. Do
dajmo 10dag koruzne moke, ki 
jo prej prelijemo z 1/41 vročega 
mleka. Dobro premešamo, do
damo še 1/41 toplega mleka, 1/ 
2 kg pšenične moke in vzhajan 
kvas iz 2 dag kvasa, 2 žlic to
plega mleka in žličke slad
korja, osolimo in vse skupaj 
četrt ure dobro stepamo. Testo 
postavimo na toplo in pustimo, 
da vzhaja. Testo razvaljamo 

na pomokanem prtu in nama-
žemo z orehovim nadevom ter 
potresemo s pestjo drobtin, ki 
smo jih zarumenili na žlici ma
sla. 

Orehov nadev pripravimo iz 
2 žlic topljene ali kisle sme
tane, 1 jajca, dodamo 15 do 
20 dag zmletih orehov, ki smo 
jih poparili z nekaj žlicami za
vretega mleka. Dodamo še 
žlico sladkorja, ščepec cimeta 
in naribano limonino lupino. 

Namazano testo zvijemo in 
pustimo vzhajati. Preden ga 
damo v pečico, ga namažemo 
z jajcem ali mlekom. Pečemo 
v srednje vroči pečici. Peče
nega zrežemo in toplega ali 
hladnega postavimo na mizo. 

Nadevane bržole 
Bržole potolčemo, popo-

pramo, osolimo, nadevamo, 
zvijemo in povežemo z vrvico. 
Opečemo jih na , masti, do
damo čebulo in zelenjavo (ko
renje, peteršilj, zeleno) ter jih 
dušimo. Ko so mehke, jih vza
memo iz ponve, zelenjavo pa 
potresemo z moko, zalijemo, 
prevremo in- pretlačimo skozi 
sito. V to omako damo bržole 
in jih pokuhamo. Nazadnje do
damo kislo smetano. 

Nadev: 10dag slanine pre
pražimo, dodamo ravno toliko 
sesekljane čebule, namočeno 
in ožeto zemljo in ko se ohladi, 
dodamo še jajce in dišave po 
okusu. 

Zabeljena solata 
Prekajeno slanino nare

žemo na kocke in jo v ponvi 
razbelimo. Odstavimo jo od 
ognja in prilijemo kis. S to za 
belo prelijemo kakšno tršo so
lato (regrat, zelje, endivijo, ra
dič). Zraven lahko narežemo 
napol ohlajen kuhan krompir 
ali trdo kuhana jajca. 
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POGOVOR Z ZBOROVODKINJO DARINKO FABIANI 

Naša pesem '92 - ŽPZ 
»Concinite« - srebrno 
priznanje 

Darinka Fabiani, poznava 
se že več kot deset let. 
V vseh teh letih je bilo in je 
tvoje področje dela glasba 
- tako instrumentalna kot 
zborovska. Veliko in 
uspešno delaš; sedanji ko
morni orkester sestavljajo 
večinoma tvoje učenke že 
več generacij in tudi pevski 
zbor je nastal na tvojo po
budo. Uspelo ti je motivirati 
in združiti mlade! Dejstvo 
spominja na tiste uspešne 
pedagoge, ki se jih pozneje 
generacije spominjajo kot 
odličnih ljudi, kot prijateljev 
v stiski in kot zahtevnih, 
a dobrih vzgojiteljev ter stro
kovnjakov. Domislila sem 
se, da te nikoli nisem vpra
šala, od kod si doma? 

D. Fabiani: »Prvih šest let 
sem preživela v Šmihelu, 
majhni vasici nad Mozirjem. 
Moje veselje do zborovskega 
petja izhaja prav iz tega kraja, 
kjer je že kmalu po vojni in še 
dolga leta po tem deloval pev
ski zbor, ki ni bil znan samo 
v Zg. Savinjski dolini, ampak 
tudi na širšem območju in ga je 
vodil mamin stric. V tem zboru 
so peli prav vsi sorodniki, tudi 
mama in oče, ki se je sicer 
pred 2. svet. vojno priselil 
s Primorske (tedaj Italije) in je 
kot pravi Primorec ljubil petje. 
Tako je moje odraščanje 
stalno potekalo ob večglas-
nem petju. Ko sem začela ho
diti v šolo, smo se preselili 
v Topolščico, v Šaleško dolino, 
lep kraj, znan po zdravilišču in 
po tem, da je bila tam podpi
sana kapitulacija Nemčije za 
J V Evropo. Z violino pa sem se 
seznanila na precej drugačen 
način. Ko sem se vpisala 
v glasbeno šolo, so ugotovili, 
da imam dober posluh in me 
kar pregovorili, da bi se učila 
violino, čeprav sem se sama 
želela učiti klavir kot večina 
drugih. Da sem se pozneje od
ločila tudi za nadaljevanje štu
dija violine, je bil deloma »kriv« 
ravnatelj glasbene šole, ki je 
menil, da bi bilo to dobro zame 
pa tudi za glasbeno šolo, kjer 
so nujno potrebovali učitelja vi
oline. 

Ker pa življenje včasih dru
gače obrne, kot je bilo prej na
črtovano, sem že po dveh letih 
službovanja v Velenju prišla na 
Vrhniko, kjer sva bila oba 
z možem, ki je sicer Ljubljan
čan, tujca. Ko sem začela po
učevati na Glasbeni šoli Vrh
nika, sem imela »prve korake« 
poučevanja že za sabo. Z ve
liko vneme sem se lotila dela, 
tako da sem skoraj iz nič 
ustvarila oddelek violinistov in 
že naslednje leto pričela z de
lom Godalnega ansambla (v 
začetku 7 učencev).« 

Življenje te je pripeljalo na 
Vrhniko, kraj na pragu No
tranjske, ki ima tudi lepo 
glasbeno tradicijo: 65 let že 
obstaja Pihalni orkester, 
zborovske skupine pa so de
lovale že med obema sve
tovnima vojnama in po 2. 
svetovni vojni. Med zbori 
naše občine je doslej segel 
po mariborskem odličju že 
MPZ Liko-Vrhnika, in sicer 
dvakrat, Dekliški oz. Ženski 
zbor »Concinite« pa je prejel 
mariborsko priznanje že tret
jič v desetih letih; enkrat 
bronasto in dvakrat srebrno. 
Letos prvič pa na mednarod
nem tekmovanju srebro 
z 81,1 točke v povprečju. Is
kreno čestitram! 

Kaj zboru in tebi pomeni 
mariborsko tekmovanje? 

D. Fabiani: »Z zborovod-
stvom sem se začela ukvarjati 

že v času študija na Srednji 
glasbeni šoli in pozneje na 
Akademiji za glasbo. V mojem 
kraju, v Topolščici, sem vodila 
Dekliški, pozneje Mladinski 
mešani zbor in Otroški pevski 
zbor na šoli s komaj 64 otroki 
- v zboru jih je pelo 36. S tem 
otroškim zborom smo bili na 
republiški reviji PZ v Zagorju 
ob Savi izbrani med šest naj
boljših z a otvoritev Celjskega 
pevskega festivala. Hudo mi je 
bilo, ker kljub veliki želji otrok 
tega nisem mogla uresničiti, 
saj sem se takrat že preselila 
na Vrhniko. 

Moje delo tu na Vrhniki je 
ljubiteljem glasbe verjetno bolj 
znano. Sama sem že dolgo 
prepričana, da je skupina ali 
posameznik bolj uspešen, če 
si zastavi cilj, h kateremu si 
prizadeva postopno, s trdim 
delom in z iskrenim odnosom 
do soljudi oziroma kolektiva. 
Tega vodila se držim tudi pri 
svojem delu z Ženskim pev
skim zborom. Mariborska tek
movanja in naš uspeh na njih 
so potrdila takšno moje-naše 
ravnanje. Vendar moram po
vedati, da se raven ljubitelj
skega zborovskega petja 
vsako leto strmo dviga in da je 
vedno teže dosegati visoka 
mesta. 

Letos je bilo v Mariboru prvič 
poleg slovenskega tekmova
nja tudi mednarodno zborov
sko tekmovanje. To je pome
nilo, da smo slovenski zbori 
(razen zlatih iz zadnjega tek
movanja) morali pripraviti de
set težkih zborovskih skladb 
za tri kroge tekmovanja. Prvi 
krog: tri umetne pesmi za naci
onalno tekmovanje. Najboljši 
zbori so bili uvrščeni na med
narodno tekmovanje, ki je bilo 
sestavljeno iz štirih originalnih 
zborovskih skladb in v tretjem 
krogu iz treh ljudskih oz. pri
redb ljudskih pesmi. Od štiri
najstih prijavljenih zborov se 
nas je v mednarodni del uvr
stilo osem, kjer smo Vrhni-
čanke dosegle 81,1 točke in 
s tem srebrno plaketo mesta 
Maribor. Vesele smo bile, saj 
je naše delo obrodilo sadove in 
smo dosegle za naše razmere 
velik uspeh.« 

Slovenska zborovska 
glasba, pravimo, je vpeta 
v Slovenki značaj in vse 
kaže, da bo tudi prišla v na

cionalni kulturni program. 
Pri nas na Vrhniki je bila le
tos že 25. občinska revija 
pevskih zborov, verjetno pa 
prvič brez koncerta otroških 
in mladinskih pevskih zbo
rov. Ali to pomeni, da bomo 
čez nekaj let ostali brez pev
skega podmladka? 

D. Fabiani: »Priznati mo
ram, da si podobno vprašanje 
že nekaj časa postavljam tudi 
sama. Kakor sem vesela, da je 
revija odraslih pevskih zborov 
vsako leto na zglednejši ravni 
in se nam je res ni treba sra
movati, pa po drugi strani, 
kljub temu, da smo skušali 
zadnja leta na več načinov 
vplivati, da bi se izboljšala ka
kovost pa tudi kvantiteta petja 
na osnovnih šolah, ugotav
ljam, da upada tako kvantiteta 
kot kvaliteta. Seveda je nekaj 
izjem, vendar tako malo, da 
smo se letos prvič in upam, da 
tudi zadnjič odločili, da revije 
otroških in mladinskih pevskih 
zborov ne bomo pripravili. Me
nim, da bi bilo dobro, da bi se 
ob tem vprašanju zamislila tudi 
vodstva šol in se povprašala 
po vzrokih pa tudi po posledi
cah. 

Tudi v mojem zboru število 
pevk upada in ničkaj nisem ve
sela te ugotovitve, posebno 
še, če se bo čez nekaj let toliko 
truda in dela povsem izničilo.« 

Letošnji uspeh v Mariboru 
je izvrsten zaključek 10-let-
nega delovanja. Gostovanje 
na Nizozemskem in v Italiji, 
snemanja za radio, novoletni 
koncerti in drugi nastopi 
predstavljajo dobro bero in 
uspešnih deset let. Kakšni 
so načrti ob obletnici? 

D. Fabiani: »Načrtov je ve
liko. V maju bomo za Radio 
Slovenija posnele program 
mariborskega tekmovanja. 
V petek, 15. maja, bomo prire
dile koncert v O S na Vrhniki, 
na katerega bomo povabile 
tudi Dekliški pevski zbor iz 
Domžal, ki so tudi dobitnice 
srebrne plakete mesta Mari
bor. Upam, da bo to dovolj za
nimiv koncert za naše zveste 
poslušalce. Večje načrte pa 
imamo za jesen, ko bomo or
ganizirale celovečerni koncert, 
posvečen 10. obletnici delova
nja. Seveda pa je del teh načr
tov odvisen tudi od finančne 
pomoči, ki jo bomo, upam, do

bile s sodelovanjem sponzor
jev. Ob tej priložnosti želimo 
izdati skromen bilten in, če bo 
mogoče, tudi posneti kaseto, 
da bo naše delo trajno zabele
ženo. To bo obenem pripomo
glo tudi k večji kulturni ponudbi 
kraja.« 

Globoko sem prepričana, 
da dajejo kulturno podobo 
kraja in življenja v njem lju
dje, ki živijo s krajem in za 
kraj, predvsem pa so pri
pravljeni soustvarjati v oko
lju v okviru možnosti. Potreb 
in želja je veliko, denarja pa 
mnogo manj! 

Ne zameri mi vprašanja. 
Kaj misliš o Vrhniki, o lju
deh, ki jih srečuješ kot peda
goginja, zborovodkinja, po
slanka? 

D. Fabiani: »Na srečo je 
moje mnenje o Vrhničanih po
dobno kakor o vseh drugih lju
deh, ki so mi bolj ali manj blizu. 
Ne ločujem jih niti po spolu, 
starosti, politični ali verski pri
padnosti, temveč samo po 
tem, kako lahko na ta ali oni 
način z njimi sodelujem, se 
družim in imam do njih ali oni 
do mene korekten odnos. 
Lahko rečem, da sem se v živ
ljenje Vrhnike dokaj hitro vži
vela, da so bile prepreke, če so 
kdaj bile, podobne kot v kraju 
mojega prejšnjega bivanja. 
Upam in želim, da bodo takšni 
pogoji za delo in druženje 
ostali tudi v prihodnje.« 

Novoletni koncert je prav 
gotovo najbolj odmeven 
glasbeni dogodek. Vrhnika 
zaživi prav posebno življe
nje! Veliko zaslug gre sku
pini, ki vodi priprave; zelo 

velik in pomemben prispe
vek, tako v strokovnem kot 
organizacijskem pomenu, je 
delež tvojega soproga 
- Marka Fabianija. Ali lahko 
računamo, da bomo imeli 
kdaj simfonični orkester? 

D. Fabiani: »Ko sama ni
sem več niti časovno niti stro
kovno zmogla dela z Godalnim 
ansamblom, sem bila vesela, 
da sem za to delo pridobila 
svojega moža, ki igra kot violi
nist - namestnik koncertnega 
mojstra v Simfoničnem orke
stru RTV Slovenija. Čeprav je 
v začetku precej neoptimi-
stično pričel z delom (». . .do
bro, pomagal ti bom, ampak ne 
pričakuj, da bom tako zagnan 
kot ti!«), pa je z leti in z veča
njem števila članov dobil ne
verjetno veselje, tako da sedaj 
že kar malo nevoščljivo ugo
tavljam, da je skoraj bolj vnet 
za delo kot jaz. Ko smo pričeli 
žeti uspeh z Novoletnimi kon
certi, je pričel pisati tudi pri
redbe (kot nekdaj njegov oče, 
stric in stari oče) in sedaj mu to 
ukvarjanje z amaterstvom jem
lje že kar precejšnji del njego
vega časa. 

Simfonični orkester da ali 
ne? Oba z možem sva ena
kega mnenja: da, vendar po
stopoma in samo na temelju 
kvalitete in nikakor kvantitete. 
Seveda je tudi problem neka
terih instrumentov, ki jih na 
naši Glasbeni šoli še ne po
učujemo. Vendar menim, če 
smo dosegli že toliko, bomo 
tudi še več - sem optimist.« 

Pred leti sem bila v Dom
žalah na slovesnosti ob 50-
letnici uspešnega dela zna

nega vsestranskega glasbe
nika g. Staneta Habeta - Vrh-
ničana, ki je kot kulturni 
funkcionar, pedagog in rav
natelj Glasbene šole zasejal 
temelje glasbenega življenja 
v Domžalah, nadaljevali pa 
so ga njegov sin Tomaž 
Habe in številni sodelavci. 
Ali zveni vsiljivo, če izrazim 
misel, da na Vrhniki družina 
Fabiani postaja tak steber 
glasbenega življenja, da se 
tega zavedamo in želimo? 

D. Fabiani: »Na Vrhniki je 
bilo glasbeno življenje že pred 
najinim prihodom. Tone Jur-
jevčič je bil več deset let na 
čelu tega glasbenega življenja, 
imeli ste harmonikarski orke
ster, tamburaški ansambel, za
bavni orkester in pevske sku
pine ter narodno-zabavne sku
pine. Na 20. reviji pevskih zbo
rov pred petimi leti pa so prejeli 
vsi, ki so bili zaslužni za zbo
rovsko tradicijo, posebna priz
nanja. V prihodnje pa upam, 
da se bo glasbeno življenje na 
Vrhniki odvijalo tudi s pomočjo 
drugih glasbenih delavcev, 
mladih glasbenikov, ki še štu
dirajo ali so pred kratkim kon
čali študij. Res pa je, da mora 
vedno biti nekdo, ki je gonilna 
sila, vendar ni nihče nenado
mestljiv. Moram reči, da že se
daj pri delu pomaga veliko 
ljudi, ki so pomemben člen pri 
vseh projektih in dogodkih; žal 
pa tudi delo le-teh premalokrat 
vidimo in ga cenimo. Zase 
upam, da mi razne ovire ne 
bodo preprečile, da bi na tem 
področju ne naredila še več ali 
vsaj toliko kot doslej.« 

Pripravila: M. R I JAVEC 

Koliko časa bomo še peli 

25. revija pevskih zborov 
Da Vrhnika ljubi petje, doka

zujejo tako obiskovalci koncer
tov kot organizatorji kulturnega 
življenja in seveda pevci sami. 
To je potrdila tudi letošnja re
vija pevskih zborov. Vsekakor 
je dejstvo, da je postregla z do
slej najtehtnejšo literaturo, za 
kar gre zasluga predvsem zbo
rom Liko, Cerkvenemu zboru 
in seveda ŽPZ »Concinite«, 
kateremu je bil nastop ne
kakšna generalka pred (tokrat 
prvič) mednarodnim tekmova
njem pevskih zborov Naša pe
sem - Maribor. Zbor je po
novno dokazal, da sodi med 
najboljše ženske zbore (sedaj) 
v državi Sloveniji. Kar zadeva 
Mešani Cerkveni P Z Vrhnika, 
menim, da tudi ta, med tovrst
nimi zbori, kotira zelo visoko 
v državnem merilu. Pogrešal 
pa sem kakšno ljudsko pesem, 
saj sem prepričan, da bi tudi ta 
zazvenela, kot je treba. M P Z 
Liko je tokrat posegel v zahtev
nejšo literaturo in jo tudi do
stojno predstavil. Z a (po mo
jem mnenju) najprijetnejše 
presenečenje pa je tokrat po

skrbel moški zbor »Šting'lc« iz 
Borovnice. Izbrane tri pesmi so 
fantje zapeli intonančno dokaj 
čisto, predvsem pa z dušo in 
srcem. 

Na reviji so sodelovali še 
Mešani PZ K U D Drenov grič 
- Lesno brdo, M e P Z I. Can 
kar in M e P Z Dragomer, ki od 
lanske revije niso vidno napre

dovali - za slednjega bi prej 
rekel obratno. V celoti je bila 
revija na kakovostno višji ravni 
kot lani. Je pa vprašanje, če bo 
tako tudi v prihodnje, saj bo 
dirigentom in pevcem težko 
dvigati kakovostno raven brez 
svežih, predvsem pa (od ma
lega) šolanih glasov. 

M. F. 

Po nekajletnem premoru se je na reviji pevskih zborov pred
stavil tudi moški zbor »Štinglc« iz Borovnice, ki ga vodi 
neutrudni Stane Novačan. 

Ženski pevski zbor Concinite, prejemnik srebrnega priznanja v Mariboru. Slika je z revije 
pevskih zborov, ki je bila na Vrhniki 4. aprila letos. 



NAŠ ČASOPIS MAJ 1992 

Na podlagi 37. in 38. člena zakona o urejanju naselij in drugih posegov v prostor 
(Ur. list SRS, št. 18/84, 37/85 in 29/86 in Ur. list RS, št. 26/90), je Izvršni svet SO 
Vrhnika na svoji seji, dne 13. V. 1992 sprejel naslednji 

S K L E P 
O JAVNI RAZGRNITVI OSNUTKA 
ZAZIDALNEGA NAČRTA BATAJNOVA 

NA VRHNIKI 
1. člen 

Javno se razgrne osnutek zazidalnega načrta Batajnova, ki je v skladu z usmeri
tvami dolgoročnega in srednjeročnega plana občine Vrhnika. 

2. člen 
Osnutek zazidalnega načrta bo javno razgrnjen v prostorih KS Vrhnika in na 

Oddelku za družbenoekonomski razvoj in planiranje občine Vrhnika in sicer 30 dni 
od objave tega sklepa v glasilu »Naš časopis«. 

V času javne razgrnitve bo KS Vrhnika - Vas v sodelovanju z Oddelekom za 
družbenoekonomski razvoj in planiranje organizirala javno obravnavo. 

O času javne obravnave (zbor krajanov) bodo krajani obveščeni na krajevno 
običajen način. 

3. člen 
Pripombe in predloge na javno razgrnjen osnutek lahko dajo vsi zainteresirani. Po 

Preteku javne razprave lahko oblikuje Svet KS Vrhnika - Vas stališče do osnutka, ki 
9a z zbranimi pripombami in predlogi dostavi Oddelku za družbenoekonomski 
razvoj in planiranje. Po strokovni proučitvi pripomb (strokovna urbanistična služba) 
bo po potrebi popravljen osnutek predložen Izvršnemu svetu SO Vrhnika. 
Republika Slovenija PREDSEDNIK 
SKUPŠČINA OBČINE VRHNIKA IZVRŠNEGA SVETA 
IZVRŠNI SVET dipl. inž. Vili GRANDA 

OBRAZLOŽITEV: 
Zazidalni načrt Idrijske ceste in Betajnove je bil v fazi I. osnutka umaknjen iz javne 

razprave zaradi neuspelega usklajevanja s kmetijsko zemljiško skupnostjo. Kasneje 
» letu 1984 je interventni zakon o varstvu kmetijskih zemljišč z obvezo izvedbe 
kategorizacije in določitvijo območij, v celoti zaustavil izdelavo zazidalnega načrta. 

S sprejemom srednjeročnega plana 1986-1990 so bile izdelane programske 
zasnove, kasneje variantne rešitve in določitev območij oz. faz urejanja območja. 

Izvršni svet SO Vrhnika je zadolžil Zavod za načrtovanje kot pooblaščeno 
o rganizacijo za opravljanje strokovnih nalog Sklada stavbnih zemljišč, da na podlagi 
ugotovljenih potreb stanovanjske gradnje (individualne in družbene), izdela osnutek 
zazidalnega načrta. Izvršni svet je zahteval, naj obdelava s prostorskim izvedbenim 
načrtom obsega le kompleks, kjer realizacija ZN ne bo sporna, torej zemljišča, 
katerih lastniki se s predvidenim urejanjem strinjajo. Pri tem naj načrtovalec upo
števa racionalno rabo zemljišč, vidik možnosti dograjevanja objektov (ev. nadzidave 
Po potrebi) in ustreznost dimenzioniranja pomožnih prostorov. 
. Osnutek predvideva zazidavo nemoteče za že obstoječe stanovanjsko naselje in 
le bil od zasnov dalje usklajevan z lastniki zemljišč. 

Javna obravnava dokumenta bo tudi ob upoštevanju širših interesov dokazala 
upravičenost in možnost predvidene realizacije programa kot ga ponuja osnutek ZN 
območja Betajnove. Tako bi lahko, takoj po sprejemu prostorskega dokumenta, 
'zdelali tehnično dokumentacijo komunalne ureditve, izvedli parcelacijo in najpotreb
nejšo sekundarno komunalno infrastrukturo in investitorjem zagotovili uspešno 
realizacijo. 

Izračun stroškov priprave in opremljanja zemljišč za območje ZN je sestavni del 
dokumenta in bo do priprave predloga izdelan za oba nivoja urejanja: najpotreb
nejša komunalna ureditev z upoštevanjem obstoječih dostopov oz. popolna uredi
tev, ki bo glede na višino stroškov, dograjevana postopoma. 

Vrhnika, maj 1992 
IZVRŠNI SVET 

SKUPŠČINE OBČINE VRHNIKA 

OSNUTEK 

Na podlagi 8. člena Zakona o imenovanju in evidentiranju naselij, ulic in stavb 
(Uradni list RS, št. 5/80, 42/86 in 5/90) in 13. člena Pravilnika o določanju imen 
"aselij in ulic ter označevanju naselij, ulic in stavb (Uradni list RS, št. 11/80), ter 206. 
statuta občine Vrhnika (Uradni list RS, št. 31/79, 5/82, 11/86 in 2/87) je Skupščina 
občine Vrhnika na seji zbora krajevnih skupnosti dne... sprejela 

O D L O K 
p spremembi območja naselja Podlipa 
in imenovanju novega naselja Krošljev 

hrib 
1. člen 

S tem odlokom se spremeni območje naselja Podlipa in imenuje novo naselje 
Krošljev hrib. 

2. člen 
Območje naselja Podlipa se spremeni tako, da se odcepi južni del ob meji 

z naseljem Stara Vrhnika in Zaplana in »Mlinskim grabnom«. 

3. člen 
Naselje Podlipa ohrani svojo šifro in ime. 

4. člen 
Na delu naselja Podlipa, ki se odcepi od naselja Podlipa se imenuje novo naselje 

Krošljev hrib. 

5. člen 
Meje območja naselja Podlipa in naselja Krošljev hrib potekajo po parcelnih 

"jejah in so prikazane v osnovnem kartografskem prikazu Registra območij teritori
j i h enot (ROTE) v merilu 1:5000, oštevilčba obeh naselij pa je prikazana v osnov-
n e m kartografskem prikazu Evidence hišnih številk (EHIS) v merilu 1:5000. Karto
grafski prikaz ROTE-ja in EHIŠ-a s prikazom spremenjenega naselja Podlipa in 
novega naselja Krošljev hrib je sestavni del odloka. 

6. člen 
Spremembo območja naselja Podlipa in novo naselje Krošljev hrib evidentira 

Geodetska uprava Vrhnike v ROTE-ju in EHIŠ-u. Kopijo izseka lahko dobijo vsi 
zainteresirani uporabniki na Geodetski upravi Vrhnika. 

Geodetska uprava izdela za vse zainteresirane uporabnike sezname hišnih 
s'evilk starega in novega stanja. 

Geodetska uprava je dolžna preoštevilčiti hišne številke, ki se jim spremeni naziv 
naselja v roku treh mesecev po uveljavitvi spremembe. 

7. člen 
Stroški novih hišnih tablic in tabel za označitev novega naselja so stroški 

°°cinskega proračuna. 
Lastniki oziroma upravljal« stavb so dolžni zamenjati staro tablico s hišno številko 

z novo. 

8. člen 
Oddelek za notranje zadeve izvede vse spremembe v registru stalnega prebival

stva občine v roku treh mesecev po uveljavitvi spremembe. 

9. člen 
Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi v Uradnem listu RS. 

OSNUTEK 

Na podlagi 39. člena Zakona o urejanju naselij in drugih posegov v prostor (Ur. list 
SRS št. 18/84, 37/85 in 29/86) je skupščina občine Vrhnika na seji zbora združe
nega dela, zbora krajevnih skupnosti in družbenopolitičnega zbora dne... sprejela 

O D L O K 
o sprejetju zazidalnega načrta 

- Betajnova na Vrhniki 
I. Uvodne določbe 

1. člen 
S tem odlokom se sprejme zazidalni načrt Betajnova na Vrhniki. Zazidalni načrt je 

izdelal PRIMIS-Biro za urbanizem, projektiranje in inženiring Vrhnika, p.o. pod št.... 
v aprilu 1992 

2. člen 
Zazidalni načrt iz 1. člena tega odloka vsebuje 

A) Tekstualni del: 
1. Odlok o zazidalnem načrtu 
2. Povzetek iz prostorskih sestavin dolgoročnega plana Vrhnika 
3. Prostorski pogoji za realizacijo 
- zazidalna situacija 
- funkcionalne in oblikovalske rešitve objektov in naprav 
- rešitve prometnega, enorgetskega in komunalnega omrežja 
- etapnost izvajanja 
4. Ocena stroškov za izvedbo zazidalnega načrta 
5. Soglasja 

B) Grafični del: 
1. Izsek iz dolgoročnega plana - urbanistična zasnova Vrhnike - M 1.5000 
- zasnova namenske rabe prostora in zasnova prometnega omrežja 
- planska območja in način urejanja 
2. Kopija katastrskega načrta - M 1:2880 
3. Geodetski posnetek - M 1:500 
4. Geodetski posnetek s komunalnimi vodi - M 1:500 
5. Načrt obodne parcelacije in načrt gradbenih parcel - M 1:500 
6. Zazidalna situacija - M 1:500 
7. Hortikulturna ureditev - M 1:500 
8. Zbirna karta komunalnih vodov - M 1:500 

II. Meja območja 
3. člen 

^publika Slovenija 
SKUPŠČINA OBČINE VRHNIKA 

PREDSEDNIK 
SKUPŠČINE OBČINE VRHNIKA 

France KVATERNIK, dipl, inž, 

Meja dela območja zazidalnega načrta Betajnova je prikazana v grafičnem delu iz 
2. člena tega odloka na karti št. 5 - načrt obodne parcelacije in načrt gradbenih 
parcel v merilu 1:500. 

III. Funkcija območja s pogoji za izrabo 

4. člen 
Območje urejanja je namenjeno gradnji individualnih stanovanjskih objektov. 

Severozahodni del območja je namenjen za gradnjo objektov kmetije in vključuje 
stanovanjsko hišo ter gospodarske objekte. 

Na območju je načrtovana tudi izgradnja nove stanovanjske krožne ceste in 
izgradnja infrastrukturnega omrežja in naprav. 

Območje je razdeljeno na več gradbenih parcel. Parcele imajo zaradi razgibane 
konfiguracije terena različne velikosti. Površine parcel so prikazane v načrtu obodne 
parcelacije in načrtu gradbenih parcel. 

IV. Urbanistična zasnova in pogoji za oblikovanje objektov in drugih posegov 
v prostor 

5. člen 
Individualni stanovanjski objekti so locirani vzdolž nove krožne stanovanjske 

ceste, ki obdaja dve manjši kraški vrtači. 
Predvidena izgradnja tvori v vsebinskem in oblikovnem smislu zaključeno urbano 

celoto, 
Lega objektov, horizontalni in vertikalni gabariti so določeni in prikazani v grafič

nem delu zazidalnega načrta na karti št. 6 - zazidalna situacija. 
Regulacijske in gradbene linije so obvezne. Odstopanje je +-1,0 m. 

6. člen 
Tlorisni gabariti so enotne velikosti z možnim odstopanjem + -2,0 m. 
Tloris objektov je podolgovat in leži z daljšo stranico vzdolžno z brežino. Tlorisna 

velikost objektov je 14,00mx8,00 + -2 ,00m. 

7. člen 
Zozirom na prilagoditev razgibanemu terenu so višinski gabariti objektov različni. 
Objekti so pritlični in imajo izkoriščeno podstrešje. Glede na lego in strmino 

brežine imajo eno ali dve kletni etaži, ki so deloma izkoriščene za stanovanjske 
prostore. 

Bivalni prostori so orientirani v osrednji prostor zazidalnega območja. Dostopi in 
dovozi v objekte so s cestne strani. 

8. člen 
V sklopu objektov so na cestni strani v pritličnem nivoju predvidene garaže. 
Objekti št. 11, 12 in 13 imajo garažo locirano v kletni etaži. 

9. člen 
Oblikovanje objektov je poenoteno. 
Fasade objektov so ometane, bele, okna in vrata so temne barve. Ograje 

balkonov in teras so lesene. 
Strehe so dvokapnice z naklonom 38-45 stopinj. Strešna okna so izoblikovana 

kot frčade. 
Strešna kritina je opečna. 

10. člen 
Zunanje površine so namenjene kot funkcionalne površine k objektom ali pa 

ureditvam zelenic in vrtov. 
Obstoječe kvalitetno drevje je treba v čimvečji meri ohraniti. 

11. člen 
Ograje med parcelami se izvajajo le kot žive meje. Morebitne oporne zidove je 

treba izvesti z licem iz naravnega kamna in ozeleniti s plezalkami. 

Težiti je treba k rešitvi, da je možno del vrtač, v katerih se parcele stikajo, 
uporabljati kot skupno zeleno površino s tem, da se na teh delih območja ne izvaja 
ograj. 

12. člen 
Prometna ureditev: 
V zazidalni situaciji iz 2. člena tega odloka so določene trasa, profil in nivelete 

nove krožne stanovanjske ceste. Ta cesta omogoča neposreden dostop in dovoz do 
vseh parcel. 

Širina voznega pasu ceste je 5,0 m. Cesta ima enostranski pločnik širine 1,0 m. 
Cesta se priključuje na obstoječo cesto naselja. 

V. Rešitve komunalnega in energetskega omrežja 

13. člen 
Kanalizacijsko omrežje: 
Kanalizacijsko omrežje se izvede v treh ločenih sistemih in sicer: 
1. kanalizacija odpadnih sanitarnih vod 
2. kanalizacija meteornih vod s cestišča 
3. kanalizacija meteornih strešnih vod 
Sanitarna voda se zbira v kanalu profila 30 m v centralni vrtači ter vodi do 

prečrpališča, ki se nahaja na južnem delu kompleksa. Od tu dalje se voda prečrpava 
v kanalizacijo, ki je predvidena v cestišču, ki omejuje kompleks z zahodne strani. 
Kanal se izliva v obstoječ A kanal, ki poteka po Betajnovl cesti. 

Cestišče nima posebej izdelane kanalizacije meteornih voda in se le-ta odvod-
njava z odprtimi jarki. 

Vse meteorne vode iz dvorišč, streh in ostalih površin, kjer se ne vrši motorni 
promet, se poniknejo. 

14. člen 
Vodovodno omrežje: 
Vodooskrba obravnavanega območja je predvidena iz obstoječega primarnega 

cevovoda, ki povezuje izvire Zaplaninskega pokrova z Vrhniko. 
Od omenjenega cevovoda ie že izdelan odcep do hidranta ob vzhodni poti, ki 

omejuje ureditveno območje. Od tu dalje je predviden nov vod, ki tvori zanko okoli 
zazidalnega kompleksa. 

Projektirano vodovodno omrežje služi za pitno vodo in istočasno kot požarno 
omrežje. 

Predvideni cevovodi so iz alkatena, profila DN 90. 
Požarno varovanje je predvideno z nadtalnimi hidranti, lociranimi na razdalji do 

100 m, v skladu s predpisi. 

15. člen 
Električno omrežje: 
Stanovanjske hiše na vzhodnem delu območja (6 hiš) se priključijo na obstoječo 

TP Elektron. 
Za objekte na zahodni strani območja (8 hiš) pa je potrebno zgraditi novo trafo 

postajo, navezano na obstoječi vod visoke napetosti, ki poteka zahodno od naselja. 
Nova trafo postaja bo omogočala tudi napajanje javne razsvetljave, ki se izvede 

s stoječimi svetilkami ob robu pločnika v razdalji cca 30 cm, kot je prikazano 
v grafičnem delu zazidalnega načrta. 

16. člen 
Telefonsko omrežje: 
Telefonski priključek se naveže na predvideno zidno razvodišče s končnikom 

10 x 2 in odvodniki, ki je določen po projektu 4/60/90 KKO ATC Vrhnika. 

17. člen 
Ogrevanje: 
V objektih se predvidijo individualna kurišča na trda ali tekoča goriva. 

18. člen 
Odvoz odpadkov: 
Za zbiranje in odvoz odpadkov so predvideni tipski kontejnerji, ki so postavljeni na 

določenih dostopnih mestih ob stanovanjski cesti. 

19. člen / 
Rekonstrukcija obstoječe ceste in komunalne ter energetske infrastrukture izvefi 

območja ZN, to je na razdalji od Betajnove ceste do območja obdelave, se urelja 
z ločeno dokumentacijo. 

VI. Etapnost izvajanja zazidalnega načrta 

20. člen 
Gradnjo objektov in ureditve parcel bodo izvajali investitorji v različnih časovnih 

etapah. Cestno omrežje in primarno komunalno in energetsko omrežje je potrebno 
realizirati v enotni gradbeni etapi. 

Objekti in ureditve za varovanje okolja za protipožarno zaščito morajo biti do
končno urejeni v začetni etapi izgradnje ureditvenega območja. 

VII. Obveznosti investitorjev in izvajalcev pri izvajanju zazidalnega načrta 

21. člen 
Investitorji in izvajalci so dolžni: 
- predvideti in izvesti vse ukrepe za varovanje okolja 
- izvesti vse ukrepe protipožarne zaščite 
- pred izdajo lokacijskega dovoljenja predložiti presojo talnih razmer in zagoto

vilo, da gradbeni namen ne povzroča negativnih posledic na sosednje objekte in 
infrastrukturno omrežje 

- izvesti infrastrukturno omrežje in priključke sočasno z gradnjo objektov 
- urediti okolico in skupne zelene površine. 

VIII. Končne določbe 
22. člen 

Zazidalni načrt iz 1. člena tega odloka je na vpogled občanom, organizacijam in 
skupnostim na upravnem organu pristojnem za urejanje prostora Skupščine občine 
Vrhnika, pri občinski Geodetski upravi in pri Primis-u Vrhnika. 

23. člen 
Nadzorstvo nad izvajanjem tega odloka opravlja urbanistična inšpekcija Medob

činskih inšpekcijskih služb Vrhnika-Logatec-ldrija. 

24. člen 
Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi v uradnem listu RS. 
Vrhnika, dne 

Predsednik Skupščine občine 
Vrhnika 

Franc Kvaternik, dipl. inž. arh. 
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1. 3. K policistom je prišel občan 
in jim zaupal, da ga je pred eno od 
vrhniških gostiln znanec brcnil in 
nato še privezal k ograji. Menda 
samo zato, ker naj bi mu ukradel 
šest vreč z žaganjem. Po krivem 
obtoženi se je sicer odvezal sam, 
zoper tožitelja pa so ustrezno 
ukrepali zaradi protipravnega odv
zema prostosti. 

Zvečer so dobili obvestilo, da ob 
magistralki na Dragomerju oprav
lja kontrolo vozil dokaj nenavaden 
policist. Zadevo so preverili in ugo
tovili, da je njihov novi »kolega« 
možakar, ki se je nekoliko nadelan 
opremil z loparčkom, baterijsko 
svetilko, beležnico in svinčnikom, 
oblekel pa kar v uniformo plavcev 
bivše jugoslovanske vojske. 
V mraku marsikateri ustavljen voz
nik ni opazil, da je »padel na finto« 
- so se pa nekateri pritožili nad 
njegovim čudnim obnašanjem. 
Odpeljali so ga v administrativno 
obdelavo. 

2. 3. Ob 9. uri je uslužbenec 
komunale sporočil, da je v bližini 
vodnega zajetja v Borovnici naletel 
na dva neznanca z nabito polnimi 
torbami in vrečkami, ki sta se ob 
nenadnem srečanju pognala 
v beg. Patrulja, ki je skupaj s prija
viteljem takoj začela z iskanjem po 
okolici, je med trnjem kmalu izsle
dila M. D. in L. J . iz Ljubljane. Med 
postopkom so ugotovili, da sta si 
torbe napolnila med vlamljanjem 
na območju postojnske in logaške 
občine. Dostavili so ju preiskoval
nemu sodniku. 

Občanka je prijavila, da je nez
nanec vlomil v vikend na Dolu pri 
Borovnici. Pri tem je razbil okno in 
vrata ter odnesel kavni mlinček. 
Storilca so že prijeli. 

5. 3. Ob 15.20 je na policijo po
klicala občanka in povedala, da jo 
je bivši mož pretepal, a ji je na 
srečo uspelo pobegniti iz hiše. Na 
kraju boja je patrulja izvedela tudi 
za jabolko spora - za nogavice, ki 
jih je omenjena občanka kupila 
sinu, gospod soprog pa jih je 
v zmotnem prepričanju, da pripa
dajo njemu, uporabil zase. Opozo
rili so ga, pomirili in mu napisali 
predlog za sodnika. 

6. 3. Občan je sporočil, da pred 
trgovino v Borovnici razgraja sku
pina kakih dvajsetih mladoletnikov. 
Očitno jih je tudi zeblo, pa so si 
s kartonskimi škatlami zakurili 
ogenj. Patrulja je nekaj primerkov 
polovila, drugi pa so izginili v noč. 
Tokrat so jo odnesli z opozorilom. 

7. 3. Ob 19.10 so posredovali 
v gostinskem lokalu v Borovnici, 
kjer naj bi razgrajal eden od go
stov. Na kraju dogodka so izvedeli, 
da je v lokal pritaval že utrujen 
občan, ki potem za seboj v notra
njost ni pustil novih gostov. Pri tem 
se je spri s sotrpinom in ga povabil 
na zrak, kjer mu je zaupal, da bo 
obračunal z njim. Predlagali so ga 
sodniku za prekrške. 

Ob 22.40 je občan sporočil, da 
je opazil večjo skupino mladih, ki 
se je spravila v notranjost enega 
od avtobusov na parkirnem pro
storu na Ljubljanski cesti. Patrulja 
je tam res zasačila osem fantičev, 
sicer njihovih starih znancev, in jim 
napisala ovadbe. 

Ob 23.20 so policijski kolegi iz 
Ljubljane sporočili, da se je k njim 
zatekel možakar z zanimivo 
zgodbo. K. I. iz Maribora jim je 
namreč povedal, da se je z oseb
nim avtom vozil po avtocesti 
v smeri proti Ljubljani, pred mitnico 
na Logu pa mu je pred vozilo ne
nadoma zapeljal voznik tovornjaka 
B. F. iz Kopra. Ker K. I.-ju tako 
izsiljevanje ni bilo preveč všeč, je 
B. F.-ju to tudi zelo plastično pove
dal z gibom roke. Tedaj je ponorel 
B. F., ki je planil iz kabine, da bi 
K.l.-ja strokovno obdelal. Slednji 
se je pred napadalcem ubranil 
s sprejem za pse, s katerim ga je 
popršil po obrazu, nakar se mu je 
B. F. maščeval z brco v sprednja 
leva vrata avtomobila. Po konča
nem razgovoru so policisti zoper 
K. l.-ja napisali predlog sodniku, B. 
F. pa si je prislužil ovadbo. 

9. 3. Ob 8.10 je na policijsko 
postajo prišla občanka in potar-
nala, da ima težave z možem, od 
katerega se ločuje. Ta ji menda 
neprestano grozi in odnaša ra
zlične predmete, med drugim tudi 
verižico in avtomobilske ključe. 
Svetovali so ji zasebno tožbo. 

Ob 10. uri je na policijo prišel 
občan in potožil, da ga žena, s ka
tero sta v ločitvenem postopku, 
nadleguje in mu za nameček tudi 
odnaša stvari in denar. Najverjet
neje ni treba poudarjati, da sta 
omenjeni gospod in gospa iz prejš
njega odstavka v taistem ločitve
nem postopku. 

Ob 19.30 je poklical mož, ome
njen zgoraj, in prijavil, da mu so
proga grozi in da ga je celo udarila. 
Patrulji, ki je odšla na kraj, je še 

Nesreča se lahko zgodi v vsakem trenutku, zato ni odveč budna pozornost vseh udeležencev 
v prometu. 

povedal, da se takih groženj boji, 
a so mu pojasnili, da so v njihovi 
pristojnosti le fizični obračuni, ver
balni ne. 

10. 3. Poklicala je soproga zgo
raj omenjenega občana in pove
dala, da ji mož grozi, da ji bo razbil 
avto in še kaj drugega. Še enkrat 
so ji pojasnili enako. 

17. 3. Ob 17.05 je na pomoč 
poklical lastnik gostinskega lokala, 
češ da dva gosta izzivata preo
stale. Patrulja je na kraju samem 
ugotovila, da sta bila razgrajača že 
ob prihodu solidno podprta z mali-
gani, natakarica pa ju je kljub temu 
postregla še s pivom. Ko ju je last
nik hotel umiriti, ga je eden od njiju 
zagrabil z a ovratnik in mu zagrozil. 
Zato so ga odstranili in mu napisali 
predlog sodniku z a prekrške. 

20. 3. Ob 20.10 je na policijsko 
postajo prišel občan in se pritožil 
nad lastnim sinom, ki da pretepa 
svojo mater. Ugotovili so, da je 
mali udaril mamo po obrazu med 
prepirom. Pomirili so ga, sodniku 
pa zoper njega poslali predlog. 

21. 3. Občan iz Verda je prijavil, 
da mu je neznanec iz podstrešja 
odnesel ' moške hlače in jakno iz 
jeansa ter že nekoliko ponošene 
telovadne copate. Na novo obleče
nega in obutega še iščejo. 

22. 3. Ob 22. uri je občan iz 
Borovnice sporočil, da skupina ka
kih petnajstih mladoletnikov raz
graja in kriči ter da so že poškodo
vali tudi drog javne razsvetljave. 
Še pred prihodom patrulje so se 
razkropili, policistom pa je kljub 
temu uspelo zbrati njihove osebne 
podatke, da so proti njim ustrezno 
ukrepali. 

24. 3. Ob 22. uri je na policijsko 
postajo prišla Vrhničanka in pojas
nila, da je popoldan odšla od doma 
njena 13-letna hčerka. Ker je pu
stila sporočilo, da se ne vrne, do
kler se ne uredijo neznosne raz
mere v družini, so takoj pričeli 
z iskanjem. Deklico so živo in 
zdravo našli v kletnih prostorih 
enega stanovanjskih blokov. 

28. 3. Iz gostinskega lokala 
v Dragomerju je občan sporočil, da 
mu je znanec ukradel osebni avto 
znamke Fiat Ritmo in ga odpeljal 
neznano kam. Vozilo so že nasled
nji dan našli v Ljubljani in ga vrnili 
srečnemu lastniku. 

29. 3. Občan iz Borovnice je 
sporočil, da se pred zdravstvenim 
domom preganja skupina mlado
letnikov in se zabava z metanjem 
steklenic po cesti. Ko je tja prišla 

policijska patrulja, so mladci že iz
ginili v neznano. Identificirali so jih 
naknadno in ustrezno ukrepali. 

30. 3. Ravnateljica OŠ v Borov
nici je sporočila, da so neznani 
vandali ponovno poškodovali več 
objektov in predmetov v okolici šol
ske zgradbe. Storilce so izsledili, 
gre pa za osebke, ki nastopajo že 
v prejšnjem odstavku. 

Stanovalci enega od stanovanj
skih blokov so prijavili krajo večje 
količine lončnic, ki so izginile 
s hodnika. Dami, ki sta to napravili, 
so izsledili in napisali ovadbe, če
prav sta v svoj zagovor povedali, 
da »to nije bilo baš ovako«. 

31 . 3. Na policijsko postajo je 
prišla občanka in se pritožila nad 
svojim 13-letnim sinom, ki ob ve
čerih pohajkuje po Vrhniki in pri
haja domov pozno ponoči. Vse 
njene prošnje in opozorila da so 
bob ob steno, ker jih tako ali tako 
nikoli ne posluša. Njeno prijavo so 
vzeli na znanje in ji svetovali pogo
vor s socialno delavko. 

Že v prejšnj i š tevi lk i s m o last
nike ko les opozor i l i in j im sveto
val i nakup varnos tn ih ver ig in 
k l jučavnic. Ker se je medtem 
števi lo pri jav o izg inu l ih ko les ih 
ponovno povečalo, opozor i lu 
doda jamo še nasvet, da nove 
k l jučavnice tudi uporabl jate. 

3. 4. Ob 21.20 so posredovali na 
domu, kjer sta se usekala oče in 
sin. Podprt z maligani je starejši ob 
prihodu domov brez pravega 
vzroka težil in razgrajal, nakar ga 
je sin poskušal umiriti, pa mu je 
očetova roka spustila na glavo ste
klenico stila. Pomirili so ju in obve
stili sodnika za prekrške. 

Ob 23.40 so štirje mladoletniki 
razbijali po policijskem službenem 
vozilu, parkiranem pred policijsko 
postajo. Ko se je na vratih pojavila 
grozeča postava dežurnega, je 
mladeniče vzela noč. 

Ob pol enih po polnoči so se 
oglasili v mladinskem klubu, kjer 
se je razvnel pretep. Eden od na-
debudnežev je tečno silil v vrst
nika, kar pa temu ni bilo všeč in ga 
je zato počil. Udarec je dobil vrnjen 
in potem očitno nista znala nehati. 
Povzročitelj bo dobil povabilo za 
obisk sodnika. 

4. 4. Iz nedograjene in nezakle
njene hiše na Drenovem griču je 
lačni neznanec odnesel 100 kilo
gramov govejega in 20 kilogramov 
svinjskega mesa, z a povrh pa še 
nekaj kilogramov klobas. Za njim 
še poizvedujejo. 

SPORED VRHNIŠKEGA KINA DO KONCA MAJA 

17. 5. nedelja ob 18.00 in 20.30: 
MLADOLETNI VOHUN - ameriški ste
reo 
TEEN AGENT. Režija: William DEAR 
1991 

V gl. vi.: Richard GRIECO, Linda 
HUNT, Roger REES, Robin BART-
LETT. 

Parodija na filme o J . BONDU, kjer je 
vse: rivalstvo med angl. in amer, obveš
čevalno službo, veliki psihopatski nega-
tivec s sadistično pomočnico, ki hočeta 
zavladati svetu itn. Richard Grieco, 
mlad TV zvezdnik je v tej zgodbi o za
menjani identiteti še kar zabaven. 

24. 5. nedelja ob 18.00 in 20.30: 
DOBER POLICAJ - ameriški stereo 
114' 
ONE GOOD COP. Režija: Heywood 
GOULD 1991 

V gl. vi.: Michael Keaton, Renee 
RUSSO, Anthony LAPAGLIA, Kevin 
CONWAY. 

Film je posvečen newyorski policiji in 
v ospredju predstavlja precej melo-
dramsko in zabavno stran vsakdanjosti 
iz življenja. 

28. 5. četrtek ob 18.00 in 
31. 5. nedelja ob 18.00 in 20.30: 

KAPITAN KLJUKA - HOOK - ameri
ški stereo CS 135' 
HOOK. Režija: Steven SPIELBERG 
1991 

V gl. vi.: Dustin HOFFMAN, Robin 
Williams, Julia ROBERTS, Maggie 
SMITH, Bob HOSKINS, Phil COLINS 

PETER PAN je odrasel in je pozabil, 
da je bil kdaj v Deželi, ki je ni. Kapitan 
Kljuka še vedno misli na maščevanje, 
zato ugrabi njegove otroke, da bi se 
Peter vrnil v Deželo. Peter se postavi 
Kljuki po robu s svojo nekdanjo domi
šljijo. Eden najdražjih filmov doslej, ki 
pa že vrača dobiček. 

Ob 20.25 je z a pomoč zaprosila 
občanka, ki naj bi ji soprog grozil 
z nožem. Ko so o tem povprašali 
dotičnega, so izvedeli, da je vzrok 
moževi težki roki soprogino pohaj
kovanje. Zaradi klofut so mu napi
sali predlog za sodnika. 

Ob 23. uri jih je občan obvestil, 
da so v Borovnici neznanci ukradli 
osebni avto, da jih je lastnik zasačil 
in je zato med njimi že nastal pre
tep. Na kraju obračuna so ugoto
vili, da mladoletnika sicer res nista 
kradla avta, pač pa jima je zadišalo 
gorivo. Ker si ga nista nabavila pri 
Petrolu, so ju nagradili s kazen
skima ovadbama. 

5. 4. Na policijsko postajo je po
klical občan in povedal, da se je na 
njegovo delovno mesto zatekel 12-
letni sin in potožil, da ga krušna 
mama (včasih so jim rekli ma
čehe), ne pusti v stanovanje. 
Menda zato, ker ji najprej ni hotel 
odkleniti vhodnih vrat, ko pa si je 
premislil, je pred zaklenjenimi vrati 
ostal sam. Primer so si zabeležili in 
obvestili ustrezne službe. 

Ob 22.50 so na pomoč klicali iz 
gostinskega lokala na Vrhniki, kjer 
jo je skupil eden od gostov. Ta je 
s kolegom prižigal dišeče vžiga
lice, kar samo po sebi ni nič na
robe, enemu od občutljivih gostov 
pa to ni bilo všeč in je zahteval, da 
s početjem prenehata. Ker nista, 
so se sprli in stepli, pri čemer so jo 
še najbolj skupila očala fanta z vži
galicami, ki so razpadla v prafak-
torje. Proti izzivalcu so napisali 
predlog. 

9. 4. Pol ure po polnoči je pokli
cal občan in povedal, da neznanec 
razbija vhodna vrata stanovanj
skega bloka. Policijska patrulja je 
na kraju zasačila enega od stano
valcev, ki s seboj ni imel ustrez
nega ključa, pa si je pri odpiranju 
zato pomagal s silo. Ker je pri tem 
zagrešil poškodovanje tuje stvari, 
so napisali kazensko ovadbo. 

11 .4 . Na pomoč je poklical last
nik gostinskega lokala, kjer se je 
sprla skupina gostov. Vzrok raz
grajanja so bile različne interpreta
cije sarajevskih dogodkov - še en 
dokaz, da se s politiko ni zdravo 
ukvarjati, v gostilnah pa sploh ne 
- in možje, ki so jih zaradi nepri
mernega vedenja postavili pred 
vrata, se bodo morali zagovarjati 
pred sodnico. Tam se bodo po
novno srečali tudi z natakarico, ki 
je prekršila zapoved, ki visi na 
steni vsake spodobne oštarije - da 
se vinjenim gostom ne toči alkohol. 

Ob 1.30 je pred policijsko po
stajo prišla skupina mladeničev in 
zahtevala srečanje s patruljo. Tej 
so razložili dokaj zapleten primer 
verižnih pretepov v mladinskem 
klubu. Tam je najprej padlo zaradi 
očitka, da je nekdo nekomu ukra
del kolo z motorjem, nakar je spet 
nekdo drug četrtega gnjavil med 
plesom. Dva sta se počila med 
naročanjem pijače, kjer jo je skupil 
sedmi, ki o vsem skupaj ni imel 
pojma. Ker so pesti v teh letih še 
nekoliko prešibke, so si pomagali 
s steklenicami oziroma tistim, kar 
od steklenice še ostane v roki, ko 
jo kresneš ob zid. In ker na koncu 
očitno že niso več vedeli, kdo je za 
katero stvar kriv, so prišli pravico 
iskat kar k policistom. Epilog: ena 
kazenska ovadba, pet predlogov 
sodniku in trije kandidati za dežur
nega zdravnika. 

13. 4. Ob 23.35 je na policijsko 
postajo prišel po pomoč občan, ki 
je prijavil, da ima težave z nekoliko 
nasilno občanko. Pojasnil je, da je 
nakresana neznanka na vrtu dru
štva upokojencev lomila drevesne 

veje, nakar jo je dotični opozoril in 
ji pojasnil, da drevesa potrebujejo 
leto dni, da vzbrstijo in naj jih zato 
pusti pri miru. Žensko so taki nauki 
razkurili in je stekla za njim v hišo, 
kjer mu je, ko je hotel poklicati 
policijo, iz telefona izpulila elek
trični kabel. Za njim je pritavala 
tudi na policijsko postajo, kjer ga je 
nameravala tudi ročno obdelati, 
poleg tega pa je glasno žalila še 
vse ostale prisotne. Napisali so ji 
predlog za sodnika in z a povrh še 
kazensko ovadbo. 

19. 4. Ob 12. uri je občan sporo
čil, da je za eno od zgradb na 
Vrhniki opazil štiri sumljive osebe. 
Ko so stvar preverili, so ugotovili, 
da gre za mladoletnike, ki so z za
puščenega avtomobila skušali po
brati rezervne dele, kar pa jim ni 
uspelo. V kratkem se bodo zaradi 
tega zagovarjali pred sodnikom. 

21. 4. Na policijski postaji se je 
oglsila občanka in povedala, da je 
že dan pej od doma odšla njena 
mladoletna hči. Ker je domačim 
pustila listek s sporočilom: »Šla 
sem. Prišla bom, ko bom razčistila 
sama s seboj,« so takoj pričeli 
s poizvedovanjem in iskanjem ter 
jo že kmalu našli pri prijatelju. 

Ob 14.40 je na policijsko postajo 
pritaval občan in potožil, da ga je 
že pred tednom dni v njegovem 
lastnem stanovanju namahal prija
telj. Ko se je naveličal obdelovanja 
s pestmi, si je prinesel sekirico za 
meso in ga še z njo krepko lopnik 

preko hrbta. Patrulja, ki je opravila 
razgovor, je izvedela, da je do 
omenjenega obračuna prišlo zato, 
ker je kerlc prekršil eno od desetih 
božjih zapovedi - ne želi svojega 
bližnjega žene. Zoper moža, ki so 
mu nataknili rogove, so napisali 
ovadbo. 

24. 4. Ob 7. uri zjutraj je pokli
cala občanka in zaprosila za zaš
čito pred svojim sinom. Ta se je 
z naporne nočne turneje ves utru
jen vrnil domov na spanje pravič
nega, a ga mati ni spustila v stano
vanje. Vhodna vrata je zato razbil, 
iztrgal mami iz rok telefonsko slu
šalko in se nato jezno odpeljal 
z mopedom. Napisali so mu pred
log. 

Ob 21.20 je na policijsko postajo 
prišla občanka in povedala, da jo 
je doma napadel mož. Zakonca 
sta se menda sprla, si očitala nez
vestobo, za nameček pa je ata 
svojo gospo še nič kaj nežno treš
čil ob steno. Pomirili so ga in napi
sali predlog sodniku. 

30. 4. Iz ene od gostiln so sporo
čili, da nedaleč vstran leži neznana 
obnemogla stranka. Patrulja je res 
našla možakarja, ki je najbrž mislil, 
da že leži v domači postelji (dopuš
čamo seveda tudi možnost, da 
sploh ni mislil). Naložili so ga v ki-
blo in dostavili domov, ker pa se je 
medtem že prebudil in se nedo
stojno vedel, so mu napisali pred
log. 

M O J C A ŠAJN 

LUČ NA KONCU OBČINE 

Morda že veste 
Da je jugovzhodno od Vrh

nike Štampetov most, ki z že
leznico povezuje podnožja 
Ljubljanskega vrha (819 m) in 
Raskovca (656 m). Ime je dobil 
po graditelju inž. Štampetu. 
Tod se z železniško progo kri
žata sodobna avtocesta in 
stara cesta Vrhnika-Logatec, 
ki je sedaj pretežno name
njena gozdarstvu. V spomla
danskem času je tod tudi ve
liko sprehajalcev, ljubiteljev 
narave in gozdnega zraka ter 
nabiralcev prvih spomladan
skih cvetlic, v jeseni pa obiral
cev lešnikov. Tik pred tem pro
metni, križiščem stoji zadnja 
hiša pred mejo z logaško ob
čino. V tej prijetni hišici živita 
prijazna, zdaj upokojena sta
novalca Jože in Marjanca Lu-
kančič. Veliko ljudi, posebno 
nekdanjih »furmanov« se spo
minja, kako sta jim po vračanju 
z gozdnega dela ponudila mr
zle kapnice za žejo, če je bilo 
pri roki kaj močnejšega, pa tudi 
nista skoparila. Zdaj priskočita 
na pomoč tudi sodobnim »fur
manom«, ko jim voda zavre na 
klancu in jim ponudita mrzle 
kapnice za ohladitev konjička. 
Pripravljena sta pomagati, le 
družba jima ni bila preveč na
klonjena in sta bila verjetno 

edina na Vrhniki brez elektrike 
in tako odrezana od moder
nega sveta. Morda že veste, 
da sta po 30 letih tudi to doča
kala in s pomočjo razumevajo-
čih ljudi, ki znajo prisluhniti te
žavam drugih, jima je to čudo 
zasvetilo pred lanskim boži
čem. Tudi njuna obraza sta se 
kar zasvetila od velikega zado
voljstva. Dejala sta, da se prek 
tega zapisa najlepše zahvalju
jeta vsem, prav vsem, ki so 
kakorkoli pripomogli k uresniči
tvi te dolgoletne želje, posebno 
pa požrtvovalnemu organiza
torju Jožetu Dreniku. Zdaj 
imata veliko več zaupanja 
v ljudi. Malo za šalo malo za
res pravita, da bosta morda 
dočakala tudi že napol plačani 
telefon, da bosta na stara leta, 
ko pride bolezen, večkrat k hiši 
lahko poklicala zdravnika do 
katerega je zelo daleč. Lahko 
bosta poklicala koga od neko
liko oddaljenih sosedov, da bi 
jim ob kakšni težji situaciji pri
skočil na pomoč. Morda bosta 
tudi to dočakala, samo čakalna 
doba ne sme biti 30 let. 

Če bo kdo od sprehajalcev 
šel mimo in ga bo mučila žeja, 
naj kar brez skrbi potrka na 
vrata in ne bo odšel žejen od 
hiše. S. K. 

Srečna zakonca Jože in Marjanca Lukančič, ko jima je zasve 
tila luč nad glavo. 
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sIC, TRŽAŠKA 6, VRHNIKA 

TURISTIČNO DRUŠTVO VRHNIKA 

Program za leto 
1992 

Na občnem zboru društva 
so bile sprejete temeljne smeri 
delovanja društva, izvršni od
bor pa jih je oblikoval v načrt 
za leto 1992. 

Investicije in vzdrževanje. 
1. Star maln: 
- obnova mlina z mlinskim 

kolesom 
- dokončanje koče, fasada 

in sobe v nadstropju 
- odkup zemlje za mlin 
- parkirna mesta, vzdrževa

nje bazena, parka, ceste, klopi 

2. Močilnik: 
- obnova kapelice sv. An

tona 
- obnova sanitarij 
- obnova letnega paviljona 
- vzdrževanje poti in parka 
- vzdrževanje gostinskega 

dela 
3. Sv. Trojica: 
- vzdrževanje poti, parka in 

gozda 
4. Avtokamp: 
- priprave in načrtovanje 

Dejavnosti za razvoj tu
rizma: 

1. Turistična reklama in pro
paganda: 

- Karta turističnih točk in 
Poti - table 

- Prospekti, plakati in vabila 
- Razglednice 
- Pozdravne in informacij

ske table 

2. Zboljšava podobe kraja, 
ocena naselij, hiš in okolice 

3. Kulturne, športne in turi
stične prireditve 

4. Delovanje turističnega bi
roja 

5. Spodbujanje domače in 
umetne obrti 

6. Organizacija tujskih sob 
in kmečkega turizma 

Zastavljene naloge so zelo 
široke in zahtevne, izhajajo pa 
iz nujnih potreb, če hočemo 
izboljšati svojo turistično po
nudbo. 

Prepričani smo, da bomo za 
to dejavnost dobili podporo pri 
občinah, še zlasti pri urejanju 
in čistoči kraja, ker le tako 
bodo prišle do izraza vse tiste 
zanimivosti in lepote, ki jih 
lahko Vrhnika nudi domačemu 
ali tujemu turistu. 

Pričakujemo tudi, da se 
bodo v razvoj turizma vključili 
vsi družbeni in gospodarski 
dejavniki v občini. Kakovostna 
ponudba trgovcev in gostincev 
pa lahko veliko pripomore 
k uspešni turistični propa
gandi. 

Koliko od predvidenih nalog 
bomo uresničili v letošnjem 
letu, ni odvisno samo od fi
nanc, temveč od pripravljeno
sti na sodelovanje vseh, ki 
lahko pri tem karkoli pripomo
rejo. 

Turistično društvo 

TURISTIČNO DRUŠTVO VRHNIKA 
r a z p i s u j e 

NAGRADNI NATEČAJ 
ZA BARVNE POSNETKE Z MOTIVI IN TEMAMI 
NARAVNE IN KULTURNE DEDIŠČINE, PANO
RAMSKIH POSNETKOV IN VEDUT VRHNIKE IN 

NJENE OKOLICE 
z g e s l o m : M O J A V R H N I K A , HODIMO MIMO IN N E P O Z N A M O 

TVOJIH L E P O T 
tehn ika : B A R V N I DIAPOZITIV! 

Namen natečaja je, da bi s slikovnim gradivom predstavili turi
stično ponudbo Vrhnike in okolice kar najbolj slikovito, izvirno in 
prepričljivo s posnetki na teme, navedene v naslovu. 
Zato, da bi vzpodbudili Vaše izvirne misli, naj vsebino na kratko 
samo nakažemo: 

- turistični objekti, turistične točke, turistične poti in zanimivosti, 
- Ljubljanica, Barje, Pekel, Lintvern, vodno bogastvo Vrhnike in 
okolice, 
- obstoječa vaška in mestna jedra, detajli obstoječe arhitekture 
(portali, vrata), zanimive in slikovite stavbe, 
- cvetje in živalski svet, 
- grad Bistra, 
- Sv. Trojica - Bela golobica, Cankar in njegov čas, 
- običaji (šranganje, postavljanje mlajev...), 
- zanimive osebnosti, 
- in drugo 
Posebna komisija bo izbrala najboljše posnetke, jih nagradila in 
predlagala za odkup. 
Natečaj je razpisan do 30. januarja 1993. Upoštevali bomo vse 
posnetke, ki bodo prispeli na naslov: Turistično društvo, Cankar
jev trg 5 do zgoraj navedenega datuma in bodo opremljeni z na
slednjimi podatki: ime in priimek avtorja, telefon in kratek opis 
vsebine posnetka ali kratko naslov posnetka. Vsak udeleženec 
lahko sodeluje z neomejenim številom. 

Geslo našega natečaja: M O J A VRHNIKA, HODIMO MIMO IN NE 
P O Z N A M O TVOJIH L E P O T 
naj bo Vaše vodilo! Iskreno upamo, da nam bo prav z Vašo 
pomočjo uspelo odkriti mlajšim generacijam lepote kraja, kjer 
živijo in mimoidoče opozoriti na znamenitosti našega mesta z oko
lico. 

Lepo pozdravljeni! 

Turistično društvo Vrhnika 
je spet odprlo 
Turistično informacijski biro 
v podhodu Črnega orla 
Uradne ure: vsak dan od 9. do 12. ure 

in do 16. do 19. ure 
v soboto od 9. do 12. ure. 
Ob nedeljah zaprto. 

Vse Vrhničane in druge prebivalce občine 
turistično društvo naproša, če hočejo oddajati 
turistične sobe ali vikende turistom, naj to prijavijo 
v turistično informacijski biro, Cankarjev trg 5, 
osebno ali po telefonu 751-084. 

VABILO 
K SODELOVANJU 
Center za soc ia l no de lo Vrh
n ika vabi k sodelovanju v s e 
za in teres i rane za delo v ra
zličnih oblikah P R O S T O V O L J 
N E G A D E L A Z O T R O C I , MLA
DOSTNIKI IN ODRASLIMI 
osebami. 
Zainteresirane vabimo, da se 
osebno zglasijo na Cent ru za 
soc ia l no de lo Vrhn ika , C a n 
karjev trg št. 8/11, s o b a 4 ali 5. 
Pokličete pa lahko tudi po tele
fonu številka 751-047 ali 752-
902. 
C E N T E R ZA S O C I A L N O 
D E L O VRHNIKA 

SPREJEMNI IZPITI 
V GLASBENO ŠOLO 

Sprejemni izpiti z a vpis 
v Glasbeno šolo Vrhnika 
bodo 29. 5. 1992 in 5. 6. 
1992 ob 17. uri na Vrhniki 
v prostorih glasbene šole in 
iste dnevne v Borovnici ob 
18. uri v osnovni šoli dr. 
Ivana Korošca. 
G l a s b e n a š o l a V r h n i k a 

Ena prednostnih nalog Turističnega društva Vrhnika je dokončna ureditev Starega malna, 
k i naj bi postal stalna izletniška točka. Med prvimi akcijami je v načrtu obnova in postavitev 
^'ina, ki ga je pred davnimi leti poganjal potok Bela, sedaj pa so vidne samo še ruševine. Za 
Turistično društvo bo obnova mlina kar velik finančni zalogaj, zato bo potrebna pomoč širše 
V r hniške okolice, predvsem gospodarstva in obrtnikov, če hočemo s skupnimi silami 
Popestriti vrhniško turistično ponudbo. 

Že dolgo je živa želja obnoviti mlin, vendar je vedno primanjkovalo finačnih sredstev. Slika 
Pdkazuje mlin v Starem malnu iz leta 1903, ko je še poganjal mlinska kolesa. 

Turistično društvo 

Turistični kotiček 

Za 
lepšo 
Vrhniko 

Nedolgo tega mi je prijatelj 
povedal tole zgodbo: 

Čistil je okolico svojega 
doma. P a kadar temeljito či
stiš, se kaže več in več nes
nage. Tako je z metlo in grab-
Ijami zašel tudi na drugo stran 
žive meje. Čistil je graben ob 
cesti, pa je prišel mimo sosed 
in posmehljivo vprašal, če se 
gre »komunalca«. »V Evropo 
'92 grem,« mu je odvrnil prija
telj in čistil naprej. 

Le koliko nas je, ki resnično 
želimo v Evropo '92 s čistim 
okoljem? Se zavedamo, da 
bodo turisti prihajali k nam, če 
bo tu lepo, urejeno in čisto? 

Turistično društvo Vrhnika, 
ki se je nedavno na novo for
miralo, je imenovalo člane ko
misije za ocenjevanje urejeno
sti okolja. Turistična zveza Slo
venije pa pripravlja pravila, ki 
bodo omogočila korektno delo 
teh komisij. 

Upamo, da bodo pravila 
kmalu sprejeta. Želimo si, da bi 
to bilo »jutri«, saj želimo pričeti 
z delom v času, ko so vrtovi, 
zelenice in parki najlepši. 

Vse občane vabimo k sode
lovanju. Povejte nam, kdo res 
lepo skrbi za svoje in naše 
okolje, opozorite pa nas tudi 
na »črne točke«. Vseh vaših 
predlogov bomo veseli. Priča
kujemo jih na naslovu Informa
tivni biro (v pritličju) ali pa po
kličite po tel.: 751-084. 

Pred pričetkom ocenjevanja 
vas bomo o vsem natančneje 
obvestili. 

M . S . 

Poletje je tu in prijetno bo posedati v hladni senci letnega 
vrta pizzerije Boter. Z majem se pričenja poletni delovni 
čas: 

torek, sreda, četrtek od 12.00 do 23.00 

petek, sobota, nedelja od 12.00 do 24.00 

ponedeljek zaprto. 

Nudimo vam vse vrste PIZZ - boter, mornarska, kraška, 
madžarska, calsone, capricissa ter znano družinsko pizzo 
za štiri osebe. Poleg pizz vam nudimo pri nas malo znano 
špansko jed zurzuello, ki je pripravljena iz školjk, sira, 
paradižnikove omake in česna. Na željo gosta pa pripra
vimo tudi: lasagne, školjke v buzari, pečeno svinjsko kračo, 
kanelone, morsko ploščo, palačinke ter več vrst sadnih 
kup. 

Vse je pečeno v domači peči, kar ponazarja slika: 

Prav ponosni smo tudi na našega državnega prvaka 
v mešanju pijač Aleša Ogrina, ki vam lahko pripravi več 
vrst napitkov in naših znanih koktejlov. Točimo odprto pivo 
ter briško belo vino in črni koprski refošk. 

V juniju bomo proslavljali drugo obletnico našega delo
vanja in se seveda poveselili tudi ob dnevu samostojne 
Slovenije. 

Zato bomo poskrbeli za živo muziko, da se bodo lahko 
zavrteli mladi in stari občani Vrhnike. 

Ves kolektiv PIZZERIJE Boter vas vabi v poletni vrt ter 
na vse prireditve, ki jih bomo prirejali čez poletje, saj 
hočemo popestriti življenje in turistično ponudbo Vrhnike. 

Vrhniška osma salamijada 
pri Kranjcu 

Da je bilo osmo ocenjevanje 
salam v gostišču Kranjc tradi
cionalno, ni treba poudarjati, 
ker je udeležba pokazala, da je 
to res prava tradicija. Iz prve 
take prireditve, ki je bila na 
Vrhniki leta 1985, ko je sodelo
valo 17 pridelovalcev te 
okusne specialitete, se je v le
tošnjem letu povzpelo na 67 
zelo dobrih proizvajalcev do
mačih svinjskih dobrot. Po 
enakih merilih kot pred osmimi 
leti je bila letos najnižje oce
njena salama s 115 točkami, 
kraljica pa s 426, katere lastnik 
je bil Pavle Jesenovec z Dre
novega griča, sledili pa so mu 
Lovro Mole, Horjul, Rado Pivk, 
Strmica itd. Od prve do zadnje 
ni bila nobena za izpljuniti, kar 
je bilo opaziti na omizjih, kjer 
so gostje pridno pospravljali 
prinesene dobrote. Letos je 
bila organizatorju v pomoč ra
čunalniška obdelava podat

kov, ki jo je vodil Robi Lesko-
vec. Brez računalniške obde
lave bi komisija potrebovala 
kar nekaj ur za razglasitev 
dobljenih točk, tako pa je bila 
razvrstitev opravljena v pičle 
pol ure. Zelo pomembno je po
udariti, da se je kakovost sa
lam v osmih letih zelo zboljšala 
in ima komisija zahtevno delo, 
da je razvrstitev kolikor toliko 
pravična. 

Ne samo omeniti, ampak 
tudi zelo pohvaliti je treba vse 
sponzorje, ki so prispevali lepe 
praktične nagrade za vse pri-
našalce salam v ocenitev. 

V prihodnjem letu pa zopet 
nasvidenje prvo soboto 
v aprilu. Pridite, ne bo vam žal. 
Izdelovalcem pa želimo, da bi 
naredili kar najboljše salame, 
saj vsi vemo, da »ni tiča čez 
prašiča«. 

Organizacijski odbor 

Strogi obrazi ocenjevalne komisije povedo, da je salamijada 
v gostilni KRANJC kar precej resna in zahtevna zadeva. 
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RDEČI KRIŽ VRHNIKA OBVEŠČA, DA ORGANI
ZIRANE REDNE LETNE AKCIJE ZBIRANJA 
OBLAČIL, OBUTVE IN POSTELJNINE, KI JE 
BILA PREDVIDENA 28. 5. 1992, NE BO. OBLA
ČILA LAHKO PRINESETE NA 0 0 RK POŠTNA 
7B, VSAK DELAVNIK OD 7. DO 13. URE, OB 
SREDAH PA TUDI V POPOLDANSKIH URAH 
OD 13. DO 17. URE. 

Izvršni svet 
Skupščine občine Vrhnika 
r a z p i s u j e 

NATEČAJ 
ZA POIMENOVANJE BIVŠEGA DOMA JLA 
na Vrhniki, Trg Karla Krabeljška 3 
Potrebujemo izvirno ime za bivši dom JLA, s katerim 
bo razpolagala občina Vrhnika. Načrtujemo, da bodo 
prostori namenjeni različnim dejavnostim. V stavbi 
bosta predvidoma glasbena šola in informativni cen
ter. V njej je tudi večnamenski prostor, v katerem 
bodo lahko prireditve in razstave. Nekatere prostore 
pa bomo oddajali v najem tudi za druge dejavnosti, ki 
bi ustrezale potrebam Vrhničanov in bile primerne 
lokaciji in namembnosti stavbe. 
Predloge za poimenovanje pošljite najkasneje do 31. 
5. 1992 na naslov: 
Oddelek za občo upravo občine Vrhnika, Tržaška 1, 
61360 Vrhnika. 
S predlogom pošljite tudi svoj naslov. 
Najizvirnejše ime bo izbral Izvršni svet Skupščine 
občine Vrhnika. 
Avtor izbranega imena bo nagrajen s 5000,00 sit. 

IZVRŠNI S V E T 
SKUPŠČINE OBČINE VRHNIKA 

BALAJC GEZA 

61360 VRHNIKA 

P a v k a r j e v a p o t 9 

V vseh krajevnih skupnostih na območju 
občine Vrhnika od 1. 5. 1992 dalje, na os
novi sklepa Izvršnega sveta Skupščine ob
čine Vrhnika št. 2/2-sl/92 z dne 9/3-1992, 
opravljam dimnikarsko službo, t.j. čiščenje 
in pregledovanje kurilnih, dlmovodnih in 
prezračevalnih naprav. 
Do septembra bom obiskal vse stranke, 
tako da bo do kurilne sezone vse nared. Če 
si želite izbrati datum čiščenja mi to, prosim, 
sporočite oz. se javite v večernih urah na 
moj naslov (Pavkarjeva pot 9, Vrhnika , (Ra-
skovec), ali oddajte v za to pripravljen nabi
ralnik doma. 
Roke čiščenja oziroma razpored bom obja
vil v Našem časopisu pred pričetkom kurilne 
sezone. _ . 

Se priporočam! 

MINIMARKET AJDA 
VAS 8, VRHNIKA 

CENJENIM STRANKAM NUDIMO 
VELIKO IZBIRO PREHRAMBENIH 
IZDELKOV PO UGODNIH CENAH. 

VELIKA IZBIRA DELIKATES 
»LAJČI«. DISKONTNA PRODAJA 

PIJAČ. 
ZELO UGODNE CENE: OLJA, 
MOKE, LETNE SALAME, VINA, 
SOKOV, PRALNIH PRAŠKOV, 

TOALETNEGA PAPIRJA... 

PRIDITE IN SE PREPRIČAJTE! 

UPRAVNI ORGANI OBČINE VRHNIKA 
Oddelek za občo upravo 

o b j a v l j a prosto delovno mesto 

OSKRBNIKA STAVBE 
Kandidat mora poleg splošnih pogojev, določenih 
z Zakonom o delavcih v državnih organih izpolnjevati 
še naslednje pogoje: 
- izobrazba IV. stopnje tehnične smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj 
- izpit za kurjače centralne kurjave 

Delovno razmerje bo sklenjeno za nedoločen čas in 
s polnim delovnim časom. 

Ponudbe z dokazili o izpolnjevanju navedenih pogo
jev pošljite v roku 8 dni (do vključno 22. 5. 1992) na 
naslov: 
Upravni organi občine Vrhnika, Tržaška cesta 1, 
61360 Vrhnika. 

O izidu bodo kandidati obveščeni v 8 dneh po izbiri. 

O B V E S T I L O ! 
V šolskem letu 1992/93 bomo pričeli s skrajšanim 
programom priprave na šolo že v septembru. Vpis 
otrok, ki so rojeni leta 1986 in od januarja do avgusta 
1987. leta, bo od 1. do 12. junija vsak dan od 8. do 
14. ure v upravi VVZ, na Tržaški 2a . 
Vpis velja samo za otroke, ki niso vključeni v dnevno 
varstvo (vrtec). 

VVZ Vrhnika 

ZALOŽBA 

Cankarjeva založba 
Založniško in t rgovsko podjetje 

Prenovljena knjigarna in papirnica 
Cankarjeve založbe 

V začetku maja vas bo vrhniška knjigama in papirnica 
C A N K A R J E V E Z A L O Ž B E n a L o š c i 5 pričakala v novi 
podobi. Vabimo vas, da nas obiščete in se prepričate 
o spremembi na boljše. Pričakale vas bodo prijazne proda
jalke in bogata izbira knjig ter pestra ponudba šolskih in 
pisarniških potrebščin. 

Prenovljeni prostori so samo razlog več, 
da nas obiščete. 

Zbiranje prednaročil 
za šolske knjige 

Š o l a r j i ! 
C A N K A R J E V A ZALOŽBA bo 
tudi letos zbirala prednaročila 
za šolske knjige že v maju in 
juniju. Poleg šolskih knjig bo
ste lahko izbirali še med naj
različnejšimi šolskimi tor
bami, zvezki, barvicami, ma
pami, puščicami in vsem dru
gim, potrebnim za šolo. 
Nakupite vse za šolo že zdaj. 
Izognite se septembrski 
gneči in uživajte brezskrbne 
počitnice do zadnjega dne. 

RUMENA. 
RUTA 

'REDNO NOSI 
i RUMENO 

RUTO, KRESNIČKO 
IN ODSEVNE NALEPKE. 

Prednost naše ponudbe je v kakovostnem 
izboru, hitri postrežbi in ugodnih cenah! 

MARMOR 
Marko Jezeršek, Tičnica 14 
Tel. 061/751-063 

Delavnica: Verd 225 

NUDI: 

- polaganje vseh vrst marmorja in granita 
- kamine 
- spomenike 
- mize, kuhinjske, kopalniški in drugi puliter 
- stopnice, okenske police 
- razne obloge iz umetnega in naravnega kamna ter 

bunje 

Se priporočamo! 

T r g o v i n a » M r g o l e « d . o . o . 

MINI MARKET DELIKATESA 
Idrijska 18, Vrhnika 

Nud imo v a m ugoden nakup po sol idnih c e n a h : 

- razna živi la, bogat asor t iman del ikatesnih iz
de lkov; 

- vedno svež vrhniški kruh; 
- razna čisti la, kozmet ika in pralne praške; 
- ob petkih sveže piščančje m e s o 

Pri plačilu s čekom v a m vnovč imo 8 dni poz
neje, nad 5.000,00 S L T p a ce lo 15 dni pozneje. 
Izpolnimo tudi v s e vaše želje po naroči lu. 

Se priporočamo 

Občinski odbor Rdečega križa 
Občinski štab za civilno zaščito 
Izvršni svet občine 

S P O Š T O V A N / OBČANI VRHNIKE! 

Občinski štab za civilno zaščito, Občinski odbor Rdečega križa in 
tudi Izvršni svet naše občine želijo, da se čimveč občanov prijavi 
za tečaj prve medicinske pomoči. 

Lahko nas prizadene naravna nesreča - tudi potres - in rabili 
bomo ljudi, ki bodo znali pomagati sosedu. 

Znanje, ki ga boste pridobili na tečaju, Vam bomo priznali: 

- za tečaj, ki ga boste rabili za vozniški izpit, 
- za druge namene, če bo potreben tak izpit. 

KULTURO NARODA OCENJUJEMO 
SAMO PO ZNANJU! 

Odločite se in svojo odločitev sporočite na Občinski odbor Rde
čega križa, T E L . : 7 5 2 - 1 0 5 ali na Oddelek za ljudsko obrambo 
T E L . : 7 5 2 - 7 1 8 ali 7 5 1 - 0 2 1 . 

A V T O C E N T E R d d. 
Vrhnika, Jelovškova 6 

22. 5.1992 od 8. do 17. ure organizira 
tehnične preglede za traktorje v Bo
rovnici (na običajnem mestu). 

Lastniki traktorjev vabljeni! 

MUZEJSKO DRUŠTVO VRHNIKA 
VAS VLJUDNO VABI NA OGLED 

IDRIJSKEGA MUZEJA 
Spoštovani člani in prijatelji! 
V našem delovnem načrtu so med drugim tudi strokovne ekskurzije. Dogovo
rili smo se za obisk izredno zanimive zbirke idrijskega mestnega muzeja, ki 
sojo pred nedavnim odprli ob 500-letnici rudarske dejavnosti na Idrijskem. Iz 
Idrije so sprva vozili živo srebro po stari idrijski cesti čez Veharše na Vrhniko 
in dalje s čolni po Ljubljanici. V obratni smeri so vozili žito in drugo blago 
v Idrijo. Rudnik je imel na Vrhniki velika skladišča, Idrija pa je bila takrat tudi 
pomembno kulturno žarišče. Zgodovinske povezave Vrhnike z Idrijo bo treba 
še preučiti. 
Po Idriji in muzeju nas bo spremljal eden vodilnih raziskovalcev rudnika in 
član občinskega izvršnega sveta, univ. prof. dr. Jože Čar, dipl. Ing. geologije. 
Poleg Idrije si bomo ogledali znamenito Divje jezero, velik kraški izvir in 
muzej v naravi ob Idrijci. Obiskali bomo hidrotehnični kulturni spomenik 
Klavže ob Belci in se ob severnih obronkih Trnovskega gozda in prek Mrzle 
Rupe povzpeli na Vojskarsko planoto, kjer bo priložnost za domače idrijsko 
kosilo pri Miklajču. 
Pot nas bo torej vodila iz Vrhnike po delu stare idrijske ceste čez Strmco, Log, 
Ceste, Žibrše, Medvedje Brdo, Veharše in Dole. Vračali se bomo po Zali čez 
Godovič, Hotedršico, Kalce in Logatec. Povratek je predviden okrog 18. ure. 
ODHOD V SOBOTO, 23. MAJA, OB 8. URI IZPRED CANKARJEVEGA 
DOMA. 
Ker je število sedežev v kombijih omejeno (30), vas vljudno prosimo za 
vnaprejšnjo prijavo in vplačilo stroškov za prevoz in ogled muzeja (50% 
popust), skupno 350SLT na osebo. 
Prijave in vplačila sprejemamo v prostorih Muzejskega društva, Cankarjev 
dom, II. nadstropje, vsak dan od 10. do 14. ure in v sredo do 17. ure, tel. 752-
608. 
Če bo prijav več, bomo strokovno ekskurzijo v Idrijo ponovili v septembru 
1992. 

Muzejsko društvo Vrhnika 
P r i j a v n i c a 
Podpisani (Ime in priimek) 

naslov 
se prijavljam na strokovno ekskurzijo v Idrijo, dne 23. maja 1992 in 
takoj poravnam stroške prevoza In ogleda muzeja v vrednosti 
350 SLT. 
Vrhnika, dne Podpis 



VI-ROSISfEML 

NAŠ ČASOPIS 

TIME OUT 
TRGOVSKO ŠPORTNI CENTER 
B O G D A N BLAZNIK / VRHNIKA 

O D P R T O : 
ponedeljek 16.00-19.30 

torek-petek: 10.00-12.00 
- 16.00-19.30 

sobota 9.00-12.00 
B O G D A N BLAZNIK Bogdan Blaznik, Poštna 7, Vrhnika 

VELIKA IZBIRA: 
- kratkih poletih hlačk in bermud za otroke in odrasle; 
- ogrevalnih trenerk vseh velikosti 
- vseh vrst otroških in odraslih copat za tenis in jogging 
- platnenih copat od št. 35 do št. 45; 
- športnih torb (Slasenger, Wilson in Adidas) 
- tenis loparjev Wilson 91 in E L A N 91; 
- več vrst teniških žogic že od 756,00 SLT naprej (doza 

3 kom.) 

Zelo ugodno 
Majice s kratkimi rokavi, vseh velikosti po 298,00 SLT 

NOVO - NOVO - NOVO - NOVO 
Od zdaj naprej možen nakup s kreditno kartico EURO
CARD in AMERICAN E X P R E S S 

MI 

AVTOMEHANIČNI 
SERVIS IN 
VULKANIZERSTVO 
JOŽE TURŠIČ 

V r h n i k a , J a g r o v a 2 , t e l e f o n 0 6 1 / 7 5 1 - 1 2 7 

NUDI: 

- servis in vsa mehanična dela za vse tipe vozil VW 
- vulkaniziranje in centriranje gum za vsa osebna 

vozila in kombije (za pnevmatike do 16 col) 
- premontaža, zamenjava zračnic in avtoplaščev, 

- popravila avtoplaščev in zračnic (s sodobnim ter-
mopostopkom) 

Sprejem naročil osebno ali po telefonu (751-127). 

Delovni čas: ob delavnikih od 7.00 do 18.00 ure, 
ob sobotah od 8.00 do 12.00 ure. 

Prepričajte se o solidni in dobri kakovosti. Hvala za 
obisk in srečno vožnjo. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dragega moža 

Toneta 
Vrhovca 

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, pogrebcem in vsem, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Zahvaljujem se dr. 
Tonetu Vrhovcu iz Borovnice, dr. Prebilovi, dr. Rožmancovi z a 
zdravljenje njegove hude bolezni. Zahvala tudi patronažnim 
sestram z a obisk in nego na domu ter vsemu osebju doma 
upokojencev za skrbno nego. Prisrčno se zahvaljujem gospodu 
dekanu Božnarju za lepo opravljen obred in sočutno izrečene 
poslovilne besede, š e posebej pa se zahvaljujem Poloni Gru

den, Pavli Šepulj in Marici Kokot z a vso pomoč in tolažbo. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žena Majda 

ZAHVALA 
Ob izgubi drage mame, tašče, sestre, tete in stare 

mame 

Antonije Gregorka 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose
dom, prijateljem in znancem za darovano cvetje, 
sveče, izrečeno sožalje in spremstvo na njeni 
zadnji poti. Posebno se zahvaljujemo patronažni 
sestri Armandi. Zahvala velja tudi gospodu dekanu 

za lepo opravljen pogrebni obred. 

Vsi njeni 

iPedikura 

&dprto 
čd Torka do petks 
j> -12 in i£-10' 

t e L - FS2'S3° 

OLopalLiku 4 • Vrhnika 

i 
STARA C. 7, 61360 VRHNIKA, TEL 061/752-212, FAX +38 61 751-292 

PRODAJA Canon 
• FOTOKOPIRNI STROJI 

• TELEFAXI 

• KALKULATORJI 
• RAČUNALNIŠKA OPREMA 

SERVIS Canon 
SERVISIRANJE 
VZDRŽEVANJE 
REZERVNI DELI 
POTROŠNI MATERIAL 
STROKOVNA POMOČ 

• prodaja biroopreme po ugodnih cenah • možnost nabave po sistemu staro za 
novo • garancija 18 mesecev • originalni rezervni deli in repro material • hitro 
odzivanje na klic po servisiranju • pri vzdrževanju in dostavah ne zaračunavamo 
potnih stroškov • kvalitetno servisiranje in vzdrževanje • 

AVTO MOTO DRUŠTVO VRHNIKA 
Stara cesta 7 
Zbiramo prijave za izpit iz VARSTVA PRI 
DELU za vožnjo s traktorjem. Ob zadostnem 
številu prijav bo tečaj na Vrhniki, o čemer 
bodo zainteresirani pravočasno obveščeni. 

A V T O M O T O D R U Š T V O V R H N I K A 
S t a r a c e s t a 7 , t e l . : 7 5 1 - 2 9 2 

Vse zainteresirane vabi na tečaj cestnoprometnih 
predpisov, ki se bo pričel v ponedeljek 8. 6. 1992 

Pripravili smo vam tudi: 
- tečaj prve pomoči 
- možnost takojšnjega poučevanja na vozilih 

R-5 
- posebna ugodnost odplačevanja ur vožnje 

na 3 ali 4 obroke. 
- študentje 10% popusta pri uri vožnje 

URNIK POSLOVANJA: 
vsak dan od 8. do 12. in od 13. do 17. ure 
(razen sobote in nedelje) 

Prepričajte se o dobri in kakovostni ponudbi. 

ZAHVALA 
Neizmerna zahvala vsem, ki ste pospremili našo 

nepozabno, dobro mamo in staro mamo 

Marijo Hrovatin 
Majerjevo mamo 

k večnemu počitku na borovniško pokopališče. 
Hvala za vso pomoč, izraze sožalja, za tople be
sede hvaležnosti za njena dobra dela, za lepo 
cvetje in sveče. Župniku in pevcem pa zahvalo za 
milo občutene besede in pesmi, s katerimi so omilili 

našo bolečino. 

Vsi njeni 

l l lp i l l l 

Utihnil je tvoj glas 
obstalo je tvoje srce, 
ostali so sledovi pridnih rok 
in kruto spoznanje, 
da se ne vrneš več. 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage 
mame, stare mame in prababice 

Pavle Merlak 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
prijateljem za spremstvo na njeni zadnji poti, darovano 
prelepo cvetje in izrečena sožalja. Še posebna zahvala 
dr. Primožu Rusu in patronažnima sestrama za nego ob 
njeni hudi bolezni. Zahvala velja tudi Janezu Majerju za 

pomoč pri pripravi pogreba. 

Vsi njeni 

Vrhniški krščanski demokrati so uspešno organizirali ku
harski tečaj v osnovni šoli Ivana Cankarja, v učilnici gospo
dinjskega pouka. Tečaj je vodila redovnica Vendelina lic 
z Brezij in je bil razdeljen v dve skupini po 16 tečajnic. Ker je 
bilo zanimanje zelo veliko, bodo tečaj ponovili v septembru. 
Prijave zbira ga. Marija Tomšič - telefon 751-001. 

Vas zanima, kako je letos izzvenela Naša 
pesem v Mariboru? 
Tokrat vam ne bo treba tako daleč. 
V petek, 15.5.1992, ob 20. uri boste imeli 
priložnost v OŠ Ivan Cankar na Vrhniki 
prisluhniti dvema ženskima zboroma, ki 
sta letos prejela srebrno plaketo; to sta: 
DPZ Domžale in ŽPZ Concinite z vrhnike. 
Tokrat bodite vi naša kritika! 

ZAHVALA 

Ob izgubi dragega moža, ata, 
starega ata in pradeda 

Andreja 
Kavčiča 

iz Stare Vrhnike 72 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za darovano cvetje, sveče, izre
čeno sožalje in spremstvo na zadnji poti. Zahvaljujemo 
se gospodu dekanu za lepo opravljeno pogrebno sveča

nost. Hvala tudi pogrebcem in pevcem. 

Žalujoči: žena Cilka, hči Malči in sin Andrej 
z družinama 

ZAHVALA 

s Usual 

1 Ob boleči in prerani izgubi naše 
mame, tašče, stare mame in se

stre 

| Frančiške 
I Mihevc 

se najtopleje zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki so jo obiskovali in ji stali ob 
strani. Vsem hvala za iskreno pomoč in darovano cvetje 
ter spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala velja 
dr. Cukjatiju za njegov trud ter g. dekanu za lepo oprav

ljen pogrebni obred. Hvala tudi pogrebcem. 
Brez nje je naš dom prazen. 

Lesno brdo 

Sin Gabrijel z družino 



16 M A J 1992 NAŠ ČASOPIS 
TEK PO MEJAH 

Športni delavci športnega društva Dren so pripravili že 10. 
tradicionalni tek po mejah svoje krajevne skupnosti, ki je bil 
v nedeljo 2. maja. Rekreativnega teka se je udeležilo re
kordno število tekmovalcev, okoli 150 iz dvajsetih različih 
klubov. Tekmovali so v 16 starostnih kategorijah, od najmlaj
ših cicibanov, ki so tekli 500 m in že pravih maratoncev na 
14.000 m. Največ tekmovalcev je imelo domače društvo Dren 
ter TSK Corning Vrhnika. Od domačih je prvo mesto pri 
cicibanih osvojila Lea Ban, Jani Mrzlikar je bil pri cicibanih 
drugi ter Domen Cukljati pri mladincih tudi drugi. Od teka
škega smučarskega kluba Corning Vrhnika je bil pri mlajših 
pionirjih Tadej Jurca drugi, pri mlajših pionirkah Špela Je
trna drga in tretja Nina Suhadolik. Pri starejših pionirjih je bil 
Goraz Berginc drugi, Matjaž Batič tretji, pri starejših pionir
kah je bila Božena Radič druga in Nina Grom tretja. Od 
Vrhničanov je drugo mesto še osvojil Slavko Šalamon pri 
veteranih. Vsa ostala prva, druga in tretja mesta pa so 
osvojili tekmovalci iz drugih krajev. 

Praktične nagrade je prispeval Janez Hren iz Ljubljane, 
pokale in priznanja pa Športna zveza Vrhnike. (S. S.) 

Dejavnost mladinskega 
odseka planinskega društva 
Vrhnika v šolskem letu 
1991/92 

Tako kot vsako leto smo tudi 
v letošnjem šolskem letu začeli 
z uresničevanjem načrta, ki 
smo si ga določili. Na obeh 
šolah sta začeli z delom novi 
mentorici. Na razredni stopnji 
je mentorica Valerija Šteblaj, 
na predmetni pa Elica Brelih. 
Pričeli smo tudi s predavanji 
v Planinski šoli, ki jo obiskuje 
15 učencev. Zaključne teste 
bodo opravili v začetku maja. 

Organizirali smo tudi nekaj 
izletov: 

- oktober - izlet na SLIV
NICO (60 udeležencev) 

- november - NEZNANO 
(Valvazorjev dom, Ajdna) (93 
udeležencev) 

- december-PLANINA (40 
udeležencev) 

- januar - PLANINSKA 
JAMA (38 udeležencev) 

- januar - mladinski izlet 
- SNEŽNIK (10 udeležencev) 

- februar - LJUBLJANSKI 
VRH (40 udeležencev) 

- marec - NANOS (95 ude
ležencev) 

Izlet n a N a n o s 
V soboto sem komaj dočakala 

pohod na Nanos. Dan pred tem 
sem bila že skoraj prepričana, da 
bo izlet odpadel, saj je deževalo. 
Naslednji dan pa me je vreme pre
senetilo. Zjutraj ni bilo ravno 
sončno, a tudi deževalo ni. Pojedla 
sem zajtrk in mami me je odpeljala 

pred šolo. Z menoj je odšla tudi 
sestra. Ob osmi uri zjutraj je avto
bus odpeljal. Peljali smo se do 
Razdrtega, od tam pa smo odšli 
peš na Nanos. 

Ko sem začela hoditi, sem bila 
malo utrujena, saj sem bila od se
denja v avtobusu vsa trda. Kmalu 
smo se ustavili in pomalicali. Proti 
koncu poti smo začeli hoditi tudi po 
skalah. Tam smo se ustavili. Se 
četrt poti smo imeli in veselo smo 
se odpravili proti vrhu. Na vrh Na
nosa sem prišla bolj med prvimi. 
S sestro sva počakali še druge. 
Odšli smo v kočo, kjer smo pojedli 
in se pogovarjali. Na Nanosu smo 
bili približno uro, potem pa smo se 
odpravili nazaj. Z Nanosa se je vil 
lep razgled nad Vipavsko dolino. 
Ko smo hodili, smo morali paziti, 
da nam ni spodrsnilo na pesku. 
Bilo nam je zelo vroče. Nazaj 
grede smo se še dvakrat ustavili, 
da smo pojedli. 

Z avtobusa smo nekaj časa še 
videli Nanos in bili smo veseli, da 
smo se povzpeli nanj. Zvečer pa 
sem mamici pripovedovala o vtisih 
s pohoda. Sobotni izlet je bil eden 
izmed najboljših v mojem življenju. 

NINA UMEK, 4. d. 

Na podlagi določil 76. člena Zakona 
o davkih občanov (Ur. list RS št. 8/91) 
R A Z P R O D A J A M O 
šivalni stroj bagat 
- z omarico. 
Informacije po telefonu 751-021, 
int. 258. 

UDP VRHNIKA 

PLAN TEKMOVANJ V MAJU 
IN JUNIJU 1992 

15. 5. Občinsko šolsko prvenstvo v atletiki 
16. 5. Občinsko prvenstvo v odbojki - moški 
30. 5. II. Pikin memorial - odbojka ženske 

7. 6. kolesarska dirka - VIII. memorial R. Trampuža 

Občinska liga v balinanju 
- prijave sprejema Športna zveza Vrhnika do 23. 5. 1992 

(telefon 751-484), 
- prijavijo se lahko ekipe krajevnih skupnosti, delovnih 

organizacij, obrtnikov, športnih in ostalih društev..., 
- ekipo sestavljajo najmanj štirje igralci, 
- tekmuje se: - trojka 3 točke 

- posameznik 2 točki 
- dvojka 2 točki 
- posameznik 2 točki 

Veljajo pravila Notranjske balinarske zveze. 

Lampreht državni prvak, 
Vrhnika tretja 

Zmagovalec Aleš Ogrin s pokalom državnega prvaka na svojem 
delovnem mestu, kjer je zmeraj pripravljen pokramljati in pripraviti 
dober koktejl. 

Aleš Ogrin - državni 
prvak v mešanju pijač 

V organizaciji Društva barmanov 
Slovenije je bilo na Bledu I. odprto 
prvenstvo Slovenije v mešanju pi
jač in 16. pokal Bleda. Tekmovanje 
je bilo od 9. do 12. aprila 1992 in 
se ga je udeležil tudi Aleš Ogrin, ki 
je v kategoriji LONG-DRINK zase
del prvo mesto in tako postal prvi 
državni prvak v mešanju raznih pi
jač. 

Po mednarodnih pravilih je tek
movanje potekalo v treh kategori
jah in vsak tekmovalec je moral 
sodelovati v vseh treh. Tekmova
nja se je udeležilo 37 barmanov iz 
5 držav (Italije, Nemčije, Avstrije, 
Hrvaške in BiH). Skupni zmagova
lec vseh treh kategorij je bil Avstri
jec Fiatusey Gladstone, Aleš pa je 
kot najboljši Slovenec zasedel če
trto mesto. 

Kot je bilo že omenjeno, poteka 
tekmovanje v mešanju pijač v treh 
kategorijah, in sicer koktejl pred 
kosilom (aperitiv coctail), kotejl po 
raznih obedih (after dinner coctail) 
in koktejl dolgih pijač (long Drink). 
Vsako mešanje pijač ocenjujejo na 
treh nivojih oziroma delo tekmo
valca - barmana ocenjujejo tri ko
misije. Prva komisija ocenjuje vi
dez pijače, okus in aromo, druga 
strokovno pripravo pijače - kok-
tejla, tretja komisija, ki je sestav
ljena iz občinstva, pa ocenjuje vi
dez, okus in aromo pijače. Tudi 
sestava koktejlov je določena po 
mednarodnih pravilih. 

Tako je mešana pijača LONG-
DRINK sestavljena iz treh osnov
nih pijač - žgane pijače, likerja in 
sirupa, ter dveh dodatkov - bitra in 
limone ali pomarančnega sirupa. 
Za dekoracijo je mogoče uporabiti 
razno sadje, ki pa mora biti v pove
zavi z osnovno pijačo. 

V razgovoru z Alešem Ogrinom 
sem se zanimal za njegov zmago
valni koktejl, ki ga je imenoval 
SUNNY DAY (sončni dan), sestav
ljen pa je iz sestavine: 3d gina, 
15cl likerja GALLIANO (italijanski 
zeliščni liker), 1,5cl jagodovega si
rupa, en brizg limonovega soka in 
12cl organe jouice (sunny day). 
Vse sestavine je treba premešati 
v posodi za mešanje koktejlov, 
nato koktejl nalijemo v kozarec ter 
dekoriramo z rezino pomaranče ali 
jagode. 

Tako pripravljen koktail ponu
dimo predvsem v vročih pomladnih 
dneh, ko smo potrebni osvežilne 
pijače. Koktej lahko napravite 
doma ali pa naročite v PIZZERIJI 
BOTER, kjer vam ga pripravi Aleš. 

Aleš Ogrin mi je v nadaljevanju 
pogovora razkril, da se je ljubitelj
sko začel ukvarjati z mešanjem pi
jač že leta 1985, kot tekmovalec 
pa je pričel tekmovati leta 1987. 
V letu 1989 je v Italiji obiskoval 
svetovno barmansko šolo, kjer se 
je izpopolnil v mešanju pijač. Do 
svojega prvega naslova sloven
skega državnega prvaka se je 
udeleževal raznih tekmovanj in 
vsakoletnih gostinsko-turističnih 
zborov, kjer je vedno dosegal do

bre rezultate. Leta 1989 seje ude
ležil tudi svetovnega prvenstva 
mladih barmenov v Franciji, kjer je 
bil pri vrhu. 

Sedaj je zaposlen v PIZZERIJI 
Boter, kjer je na željo gostov vedno 
pripravljen pripraviti razne mešane 
pijače. Aleš mi je tudi povedal, da 
ga finančno in moralno podpira 
lastnik Pizzerije Boter Franc Pišek. 
za kar se mu zahvaljuje, saj je 
tekmovanje povezano s kar veli
kimi finančnimi sredstvi. Pijače za 
pripravo koktejlov so namreč veči
noma uvožene. 

Vprašal sem ga tudi, kaj si želi 
za naprej in hitro mi je odgovoril, 
da si želi nastopiti na svetovnem 
prvenstvu barmanov na Dunaju, 
kar pa je spet odvisno od finančnih 
sredstev ter seveda uvrstitve v slo
vensko reprezentanco, to pa je 
z uspehom ter delom tudi dokazal 
in zaslužil. 

Na koncu razgovora je dodal, da 
Slovenci premalo poznamo me
šane pijače - koktejle, saj je to tudi 
kultura naroda in nenazadnje del 
turistične ponudbe, če hočemo 
v Evropo po čimhitrejši poti. 

Ob dobrem barmanu in mešalcu 
pijač Alešu Ogrinu pa se mi je utr
nila misel, ali ga znamo kot Vrh
nika izkoristiti, če se hočemo turi
stično afirmirati in razširiti svojo tu
ristično ponudbo. Pizzerija Boter je 
prav gotovo pridobila na svoji po
nudbi, saj nudijo kar precej koktej
lov, ki jih pripravi Aleš Ogrin. 

S. S. 

Po uspešnem nastopu v polfi-
nalu republiške dopisne lige so se 
vrhniški strelci udeležili finala repu
bliške dopisne lige na strelišču SD 
Turnišče pri Murski Soboti, kjer so 
potrdili nastop iz polfinala. 

EKIPNI REZULTATI: 
1. POMURKA 1099 krogov 
2. DUŠAN POŽENEL1096 krogov 
3. VRHNIKA 1084 krogov 

REZULTATI POSAMEZNO: 

1. Lampreht, Vrhnika 371 krogov 
2. Sašek, D. Poženel 370 krogov 
3. Kučan, Pomurka 369 krogov 

11. Ravnikar, Vrhnika 359 krogov 
14. Skodlar, Vrhnika 354 krogov 

6. 3. 1992 so se strelci udeležili 
regijskega prvenstva za ZLATO 
PUŠČICO, ki je bilo v Postojni. 

REZULTATI: 

1. Šuligoj, Postojna 560 krogov 
2. Kandare, Brest 559 krogov 

3. Baranja, Postojna 547 krogov 
4. Lampreht, Vrhnika 546 krogov 
5. Ravnikar, Vrhnika 542 krogov 

15. Skodlar, Vrhnika 523 krogov 

28. 3. 1992 pa je bilo v Postojni 
regijsko prvenstvo za vse katego
rije in pogoj za nastop na držav
nem prvenstvu. 

REZULTATI EKIPNO: 

1. Brest Cerknica 
2. Postojna 
3. Vrhnika 

1107 krogov 
1099 krogov 
1073 krogov 

REZULTATI POSAMEZNO: 

1. Kandare, Brest 382 krogov 
2. Šuligoj, Postojna 380 krogov 
3. Žnidaršič, Brest 366 krogov 
4. Lampreht, Vrhnika 365 krogov 
5. Ravnikar, Vrhnika 362 krogov 

15. Skodlar, Vrhnika 346 krogov 

Pogoj za DP, 362 krogov, sta 
izpolnila Lampreht in Ravnikar. DP 
bo v Ljubljani 25. 4. 1992. 

T E N I Š K E N O V I C E 

Teniška sekcija na Vrhniki je se
zono odprla delovno in tekmo
valno. Za igranje ponoči so uspo
sobili dve igrišči: po mesecih ne
strpnega čakanja so na že postav
ljene drogove montirali reflektorje. 

Konec aprila so pripravili turnir 
za člane sekcije. Postal naj bi tra
dicionalen ob vsakokratni otvoritvi 

sezone. Turnir je sponzoriral 
Bruno Kosi, ki je pripravil medalje 
in prehodni pokal. Zmagal je 
Aljoša Seljak, ki je v finalu prema
gal presenečenje turnirja Tomaža 
Pirnata. Na tretje mesto se je uvr
stil stari maček Rale Brajkovič. 
Odigrali so še v dvojicah, s tem da 
so zmagovalne pare ob vsakem 
kolu ponovno izžrebali. V atraktiv
nih bojih sta zmagala Nataša Sa-
vič in Aljoša Seljak. Druga sta bila 
zakonca Brajkovič. 

S. S. 

Tomaž Pirnat, Aljoša Seljak (s pokalom), Grega Kukec in 
Rale Brajkovič. 

Tekma 
nekdanjih 
vrhniških 
košarkarskih 
asov 
ELLES BOROVNICA : IUV 
VRHNIKA 
Sodnik: R. Centa, gledalcev 
100 

V zanimivem in borbenem 
srečanju so se predstavili nek
danji igralci Vrhnike, ki so leta 

1971 z zmago nad Olimpijo 
osvojili pokal R Slovenije. Na
stopili so: Tone Gantar, Dušan 
De Gleria, Franjo Modrijan, 
Marjan Gantar, Drago Dedovič, 
Simon Seljak in Drago Me-
kinda. Dokazali so, da kljub šti
ridesetim letom košarke še 
niso pozabili. Najstarejši je bil 
Pavle Bajec (56 let). 

ELLES: Šuštar 13, BajeC 
P. 3, Modrijan 14, Seljak 5, 
Nikolavčič 5, Sivka 11, Me' 
kinda 

IUV: Muha 10, T. Gantar 16, 
M. Gantar 13, Dedovič 3, De 
Gleria 4, Petkovšek, Sterlekar 

Pokrovitelj srečanja: ELLES, 
d. o. o. Borovnica 

Nekdanji »asi« vrhniške košarke iz leta 1971: Stojijo: Modrijan, Mekinda, T. Gantar in D 
Glaria, čepijo: Seljak, M. Gantar, Dedovič. 

J 


